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خبر

دولت های یازدهم و دوازدهم به ریاست حسن روحانی با ۹ 
بار اعلام وصول شدن طرح استیضاح دولتمردانش و به مرحله 
اجرا رسیدن آن، در میان ۱۱ دولت ایران، رکورددار است، یک 
علت اصلی را باید همسو نبودن مجالس وقت با دولت مستقر 

در پاستور در بعُد سیاسی جستجو کرد.
به گزارش خبر آنلاین، هنوز چندماهی از عمر دولت چهاردهم 
کارزار  دوازدهم،  مجلس  نمایندگان  برخی  که  است  نگذشته 
وزرای  از  برخی  استیضاح  طرح  و  انداخته  راه  به  استیضاح 
دولت را کلید زده اند، طرح هایی که بنا به روایت ها برخی 
اعلام  آنها وارد سامانه مجلس هم شده است و در صف  از 
وصول در صحن مجلس هستند. بنابر گفته  احمد نادری عضو 
هیئت رئیسه مجلس شورای اسلامی،  استیضاح پاکنژاد،  وزیر 
نفت، با ۲۳ امضا و استیضاح همتی، وزیر اقتصاد، با بیش از 

۷۰ امضا،  در سامانه مجلس به ثبت رسیده بوده است.
ورود زودهنگام به استیضاح وزرا اما نقدهایی را سبب شده 
است و حتی محمدباقر قالیباف رئیس مجلس را نیز به صف 
چند  هر  تصمیمی  چنین   « کند؛  می  تاکید  و  آورده  منتقدان 
در  آنچه  اما  بیاورد  سیاسی  آورده  مجلس  برای  است  ممکن 
عمل اتفاق می افتد لطمه به اقتصاد و زندگی مردم است«. با 
این وجود اما چند روز پیش عباس گودرزی سخنگوی هیئت 
وزیر  همتی،  عبدالناصر  استیضاح  ارجاع  از  مجلس،  رئیسه 
اقتصاد، با جمع آوری ۸۰ امضا از سوی نمایندگان به هیئت 

رئیسه مجلس خبر داد.
دولت پزشکیان رکورددار استیضاح زودهنگام؟

کشور  گانه  یازده  مجالس  در  استیضاح  تاریخچه  به  نگاهی 
نشان می دهد که از میان ۳۲ طرح استیضاح صورت گرفته، 
باقیمانده وزرای  تنها ۱۰ طرح استیضاح رأی مثلت آورده و 
به  باردیگر  را  نشینان  پارلمان  اعتماد  رأی  شده،   استیضاح 

دست آورده اند.
اما آنچه قابل توجه است، کلید خوردن اولین طرح استیضاح 
ها در هر دولت بوده است، تاریخ تشکیل دولت ها و کلید 
نشان  مختلف  مجالس  در  وزراء  استیضاح  اولین  خوردن 
دولت  عمر  از  از گذشت حداقل یک سال  بعد  که  دهد  می 
تنها  اند.  زده  کلید  را  وزراء  اسیتضاح  نشینان  بهارستان  ها، 
از  بعد  ماه  استیضاح، ۷  اولین  در دولت دوم حسن روحانی 
تشکیل دولت صورت گرفته است. برهمین اساس اگر طرح 
استیضاح دولتمردان پزشکیان به مرحله عملیاتی شدن برسد، 
دولت چهاردهم رکورددار استیضاح وزیر در ادوار دولت های 

مختلف خواهد بود.
اولین  تا ششم/  برکناری یک وزیر در دولت های سوم 

وزیر استیضاح شده که بود؟
از میان ۳۲ طرح استیضاح وزراء در خانه ملت، قرعه به نام ۷ 
وزیر در دولت های سوم تا ششم که همزمان با مجالس اول 
وزیر   ۷ این  میان  از  است.  افتاده  اند،  بوده  کشور  چهارم  تا 
تنها یک وزیر به نام ایرج فاضل وزیر بهداشت، از دولتمردان 
کابینه اول مرحوم هاشمی رفسنجانی بود که بعد از استیضاح 

برکنار شد.
اولین وزیر استیضاح شده در تاریخ جمهوری اسلامی ایران، 
به  دولت سوم  در  و شهرسازی  وزیر مسکن  گنابادی  شهاب 
ریاست آیت الله سیدعلی خامنه ای و همزمان با مجلس اول 
بوده است که در صدر فهرست استیضاح شدگان قرار گرفته 
را کسب  نشینان  بهارستان  اعتماد  توانست رأی  او  اما  است، 
بهزاد  و  نوری وزیر کشور دولت سوم  ناطق  اکبر  کند. علی 
نبوی وزیر صنایع سنگین در دولت چهارم نیز بعد از استیضاح 

از مجلس رأی اعتماد گرفتند.
محمدعلی نجفی وزیر آموزش و پرورش و محمد سعیدی کیا 

پنجم و حسین محلوجی وزیر  ترابری در دولت  و  راه  وزیر 
معاون و فلزات در دولت ششم استیضاح شان به نتیجه نرسید 

و رأی نمایندگان را به دست آوردند.
دو دولت حسن روحانی رکورددار شد

حسن روحانی رئیس دولت های یازدهم و دوازدهم، با ۹ بار 
اجرا  مرحله  به  و  دولتمردانش  استیضاح  شدن  وصول  اعلام 
شده  استیضاح  وزیر   ۹ میان  از  است.  رکورددار  آن  رسیدن 
روحانی، رضا فرجی دانا وزیر علوم در دولت یازدهم و در 
دولت دوازدهم نیز علی ربیعی وزیر کار و مسعود کرباسیان 
اصغر  علی  های  استیضاح  اما  شدند.  برکنار  اقتصاد،  وزیر 
راه و  پرورش و عباس آخوندی وزیر  فانی وزیر آموزش و 
شهرسازی که دوبار در سال های ۱۳۹۴ و ۱۳۹۵، استیضاحش 
اهالی خانه  اعتماد  نرسید و رأی  نتیجه  به  اعلام وصول شد، 

ملت را از آن خود کردند.
سال  در  دیگر  بار  آخوندی  عباس  نیز،  دوازدهم  دولت  در 
اعتماد  اینبار هم رأی  قرار گرفت که  استیضاح  ۱۳۹۶، مورد 
گرفت. علی ربیعی وزیر کار نیز در سال ۱۳۹۶ استیضاح شد 
برکنار  استیضاح سال ۱۳۹۷  در  اعتماد گرفت، ولی  اما رأی 
دولت  وزیران  دیگر  از  نیز  جهاد  وزیر  حجتی  محمود  شد. 
دوازدهم بود که استیضاحش با رأی اعتماد نمایندگان مجلس 

به پایان رسید.
محمود  و  خاتمی  محمد  سید  های   دولت  روحانی،  از  پس 
کدام  هر  وزرای  استیضاح  که طرح  دارند  قرار  نژاد  احمدی 
بار اعلام  این روسای جمهور در ۸ سال ریاست شان، ۷  از 

وصول شده است.
وزیر  نوری  عبدالله  خاتمی،  شده  استیضاح  وزیر   ۷ میان  از 
راه و شهرسازی  احمد خرم وزیر  و  هفتم   کشور در دولت 
شده  استیضاح  وزیر   ۵ اما  شدند.  برکنار  هشتم  دولت  در 
دولت  در  ارشاد  وزیر  مهاجرانی  الله  عطاء  های  نام  به  دیگر 
هفتم، علی عبدالعلی زاده وزیر مسکن، مسعود پزشکیان وزیر 
بهداشت،مرتضی حاجی وزیر آموزش و پرورش و سیداحمد 
اعتماد  رأی  مجلس  از  هشتم  دولت  ارتباطات  وزیر  معتمدی 

گرفتند.
اما در دولت های احمدی نژاد، از میان ۷ وزیر که استیضاح 
نام های علی کردان  به  شان اعلام وصول شده بود، ۳ وزیر 
وزیر کشور در دولت نهم، حمید بهبهانی وزیر راه و ترابری 
شیخ  عبدالرضا  و  دانشگاه  در  وقت  جمهور  رئیس  استاد  و 
همچنین  شدند.  برکنار  دهم  دولت  در  کار  وزیر  الاسلامی 
وزیر  فرشیدی  محمود  و  جهاد  وزیر  اسکندری  محمدرضا 
آموزش و پرورش در دولت نهم و مجید نامجو وزیر نیرو و 
شمس الدین حسینی وزیر اقتصاد در دولت دهم رأی اعتماد 

گرفتند.
فاطمی امین تنها وزیر استیضاح شده دولت سیزدهم

در دولت ابراهیم رئیسی طرح اسیتضاح سیدرضا فاطمی امین 
وزیر صمت، دوبار در سال های ۱۴۰۱ و ۱۴۰۲ اعلام وصول 
شد. وی در سال ۱۴۰۱ اعتماد خانه ملتی ها را دوباره به دست 
آورد؛ اما در سال ۱۴۰۲ با عدم رأی اعتماد نمایندگان مجلس 

یازدهم، از وزارت برکنار شد.

از  بیش  اینکه روزی  بیان  با  فرهنگی مجلس  عضو کمیسیون 
تفکر  این  اوقات  از  بعضی  گفت:  داریم،  جنین  سقط  هزار 
اگر  کند  سقط  را  فرزندش  که  می آید  مادر  ذهن  به  شیطانی 
سریع به دارو دسترسی پیدا نکند بعد از مدتی خودش متقاعد 
می شود این کار را نباید انجام دهد، اما هنگامی که در فضای 
مجازی سریع به دارو دسترسی پیدا می کند این فکر شیطانی را 
عملیاتی می کند، زیرا داروی سقط زودتر از شیرخشک بچه به 
دستش می رسد لذا به نظر می رسد مسئله اصلی افرادی هستند 
که در این چرخه کثیف اقتصادی چه از طریق تارنمای مجازی 

و چه مجراهای دیگر قرار دارند. 
امیرحسین بانکی پور در گفت وگو با ایلنا، درباره این که گفته 
شده است رشد باروری در ۱۵ استان نرخ افزایشی داشته و 
اینکه آیا این افزایش می تواند از پیری جمعیت که گفته شده 
است در ۲۰ الی ۳۰ سال آینده در کشور رخ می دهد جلوگیری 
منحنی رشد جمعیت کاملا محسوس  تغییر  کند، عنوان کرد: 
است اما با آن معیاری که باید نجات پیدا کنیم فاصله زیادی 
دارد. بحمدالله در  ۱۵ استان نرخ باروری روند افزایشی داشته 
گام  این  تازه  ولی  شده  گرفته  باروری  نرخ  سقوط  جلوی  و 
اول بود که طی کردیم، باید تا ۵ سال دیگر نرخ باروری را 
به ۵/۲ درصد برسانیم و به آنچه که در برنامه هفتم پیش بینی 

شده است، برسیم. 
پیری جمعیت ام المفساد و ام المشکلات ما خواهد بود

درصدی   ۲.۵ رشد  به  رسیدن  لازمه  کرد:  خاطرنشان  وی 
محترم،  دولت  که  است  آینده  سال های  در  جمعیت  افزایش 
مجلس و سازمان برنامه و بودجه باید مسئله را جدی بگیرند؛ 
چراکه خدایی ناکرده اگر تا ۵ سال به آن درصد رشد در نرخ 
باروری نرسیم، به طور قطع در سیاهچاله پیری جمعیت قرار 
می گیریم و ویژگی این سیاهچاله این است که اگر به هر نقطه 

مثبتی برسیم، دیگر فرصت را از دست داده ایم. 

بانکی پور تاکید کرد: پیری جمعیت ام المفساد و ام المشکلات 
ما خواهد بود، لذا باید همه جدی بگیرند به خصوص رسانه ها 

در این موقعیت نقش خوبی را می توانند ایفا کنند. 
این عضو کمیسیون فرهنگی مجلس با بیان این که مشکل پیری 
جمعیت چون الان ملموس نیست کسی آن را جدی نمی گیرد 
و وقتی که ملموس شود دیگر راه نجاتی برایش وجود ندارد، 
لذا این هنر رسانه هاست که این موضوع را جا بیندازند، عنوان 
کرد: اگر آن ۷۴ ماده قانون جوانی جمعیت به صورت تمام 
تا حالا ۵۰  اما  داد.  نجات خواهد  را  ما  انجام شود،  دقیق  و 
درصد قانون بیشتر اجرا نشده است و تازه این ۵۰ درصد را 
هم مشاهده می کنیم بعضاً هر بار یک تعللی را نشان می دهد؛ 
شما این را در دادن وام های فرزندآوری، ازدواج و دادن زمین 
مشاهده می کنید که چقدر مردم مورد اذیت قرار می گیرند، در 
قانون   این  بدانند  اگر  اجرایی  دستگاه های  واقعا  که  صورتی 
چقدر حیاتی و اولویت اصلی نظام ماست و باور کنند ان شاالله 

نجات پیدا می کنیم.
 روزی بیش از هزار سقط جنین داریم

اقتصادی  مسائل  به خاطر  هیچ کس  که  این  به  اشاره  با  وی  

بچه خودش را نمی کشد،  یادآور شد: متاسفانه قبح سقط جنین 
انجام  را  بزرگی  جنایت  چه  نمی دانند  افراد  و  است  شکسته 
می دهند. افراد باید بدانند آن بچه صاحب حق حیات است، 
در  می کنند  جدا  خودشان  از  را  خون  لخته  یک  نکنند  فکر 
صورتی که این جور نیست، آن شخص دارد حیات یک انسان 
را که فرزندش است، می گیرد. لذا نه مشکلات اقتصادی، نه 
قوی  آنقدر  هیچگاه  خانوادگی  مشکلات  و  اعتقادی  ضعف 
فرزند  آنها  خاطر  به  خانواده  هزار  از  بیش  روزانه  که  نبوده 
خودشان را بکشند، اگر می بینید ما روزی بیش از هزار سقط 
جنین داریم، دلیل اش این است که قبح زدایی از سقط جنین 
صورت گرفته و جنین شی انگاری شده است و همین مساله 

باعث شده است که جدی نگیرند.
  داروی سقط زودتر از شیرخشک در اختیار مادر قرار 

می گیرد
به  شیطانی  تفکر  این  اوقات  از  بعضی  کرد:  بیان  بانکی پور 
ذهن مادر می آید که فرزندش را سقط کند اگر سریع به دارو 
دسترسی پیدا نکند بعد از مدتی خودش متقاعد می شود این 
کار را نباید انجام دهد، اما هنگامی که در فضای مجازی سریع 
عملیاتی  را  شیطانی  فکر  این  می کند  پیدا  دسترسی  دارو  به 
می کند، زیرا داروی سقط زودتر از شیرخشک بچه به دستش 
می رسد لذا به نظر می رسد مسئله اصلی افرادی هستند که در 
این چرخه کثیف اقتصادی چه از طریق تارنمای مجازی و چه 

مجراهای دیگر قرار دارند.
وی گفت: در قانون جوانی جمعیت ما تاکید کردیم فقط داروی 
سقط در بیمارستان باشد و فقط با مجوز قانونی در اختیار فرد 
قرار گیرد در غیر اینصورت هم مطبی که دارو در آن پیدا شود 
این  داروفروشی که  و  داروخانه  باطل می شود، هم  مجوزش 
دارو را در اختیار  دیگران چه در قالب داروخانه و هر عنوان 

دیگری قرار می دهد مجوزش باطل می شود.

با اعلام آمار پشت نوبتی های  رئیس سازمان بهزیستی کشور 
دریافت مستمری این سازمان گفت: کمبود اعتبارات موجب 
نهادهای  پوشش  تحت  کشور  معلولان  برخی  است،  شده 

حمایتی قرار نگیرند.
سید جواد حسینی، رئیس سازمان بهزیستی کشور در گفت وگو 
به این سوال که چرا ۱۱ میلیون فرد دارای  ایلنا در پاسخ  با 
هزار   ۶۰۰ و  میلیون  یک  فقط  اما  داریم،  در کشور  معلولیت 
بهزیستی  گفته خودتان تحت پوشش سازمان  به  آن ها  از  نفر 
هستند.، گفت: ۹ میلیون و ۵۰۰ هزار معلول در کشور وجود 
دارد که ۱۱.۵ درصد جمعیت کشور را تشکیل می دهند و در 
از این  مجموع ۳ میلیون معلول تحت پوشش قرار دارند که 
برخی  نفر مستمری بگیر هستند.  هزار  میلیون و ۶۰۰   ۱ تعداد 
معلولان توانمند هستند و به لحاظ مالی شرایط خوبی دارند 
و نه تنها نیازی نیست تحت پوشش باشند، بلکه افراد بسیاری 
اعتبارات  از سوی دیگر کمبود  را تحت پوشش خود دارند. 

نهادهای  پوشش  تحت  کشور  معلولان  بقیه  شده  موجب 
حمایتی قرار نگیرند و یک بخشی هم که به اصطلاح به آن ها 
نفر  نوبتی گفته می شود، در کشور در حدود ۴۲ هزار  پشت 
نیازی  و  است  عادی  جامعه  نیزمانند  معلولان  جامعه  هستند. 

نیست همه معلولان تحت پوشش قرار گیرند.

وی درباره فرایند نظارت سازمان بهزیستی بر فرزندخوانده ها 
اضافه  بهزیستی  سازمان  فرزندان  به  نفر   ۶۰۰۰ سالانه  گفت: 
می شوند که از این تعداد تقریبا ۵۰ درصد با رویکرد خانواده 
محوری به خانواده زیستی پیوند داده می شود یعنی از سوی 
پدر و مادر خود حمایت می شوند. در حدود ۱۸ هزار نفر از 
اینها نیز به خانواده جایگزین سپرده شده اند، این کودکان پدر 
آن ها  به  و  اقوام درجه یک هستند  دارای  اما  ندارند،  مادر  و 

سپرده می شوند.
فرزندان بهزیستی از سربازی معاف می شوند؟

حسینی در خصوص طرح معافیت سربازی فرزندان بهزیستی 
در  حیدری  دکتر  کرد:  نشان  خاطر  سالگی   ۱۸ سن  از  پس 
پیگیری می کند  را  این موضوع است و طرحی  پیگیری  حال 
که مددجویان بتوانند دوره سربازی را در مراکز فنی حرفه ای 
این  توانمندی خود  به  که  ببینند  آموزش  تسهیل گر  عنوان  به 

مددجویان و سایرین افزوده می شود.

دولت پزشکیان رکورددار »استیضاحِ زودهنگام« می شود؟

بانکی پور : 

روزانه بیش از 1000 سقط جنین داریم
داروی سقط زودتر از شیرخشک در اختیار مادر قرار می گیرد 

رئیس سازمان بهزیستی:

سالانه 6000 کودک به فرزندانِ بهزیستی اضافه می شوند

رهبر انقلاب در بازدید از نمایشگاه 
توانمندی ها و دستاوردهای بخش خصوصی:

پیشرفت کشور در گرو میدان دادن 
به بخش خصوصی است

رهبر انقلاب گفت: باید دولت و مسئولان دولتی کاری کنند 
پیشرفت  زیرا  شود  برطرف  خصوصی  بخش  گلایه های  که 
کشور در گرو میدان دادن به بخش خصوصی است و تنها 
راه پیشبرُد کشور استفاده از ظرفیت ها و توانمندی های بخش 

خصوصی است.
به گزارش ایلنا، آیت الله خامنه ای رهبر معظم انقلاب اسلامی 
نمایشگاه  از  نیم  و  ساعت   ۲ مدت  به  سه شنبه  امروز  صبح 
»پیشگامان پیشرفت، رویداد ملی توانمندی ها و دستاوردهای 

بخش خصوصی« بازدید کردند.
در این نمایشگاه توانمندی ها و دستاوردهای بخش خصوصی 
تجهیزات  اطلاعات،  فناوری  و  ارتباطات  بخش های  در 
ساخت ماهواره ای، هوش مصنوعی، ساخت تجهیزات و ابزار 
صنایع  زمین شناسی،  و  معدنی  صنایع  هواپیما،  تعمیر  آلات 
لوازم  آلومینیوم،  و  فولاد  صنعت  پتروشیمی،  و  گاز  و  نفت 
برق،  و  آب  صنعت  فرش،  صنعت  دریایی،  صنایع  خانگی، 
صنایع نساجی، تجهیزات پزشکی و بیمارستانی و تولید دارو، 
پژوهشگاه رویان، تولیدات کشاورزی و دامپروری و صنایع 

دستی و گردشگری ارائه شده بود.
در این بازدید، شرکت های مختلف بخش خصوصی دغدغه ها 
بر  که  موانعی  و  مشکلات  زمینه ی  در  را  گلایه های خود  و 
سر راه بخش خصوصی است مطرح و رهبر انقلاب خطاب 
و  دولت  باید  کردند:  تاکید  نمایشگاه  در  حاضر  وزرای  به 
بخش خصوصی  گلایه های  که  کنند  کاری  دولتی  مسئولان 
برطرف شود زیرا پیشرفت کشور در گرو میدان دادن به بخش 
خصوصی است و تنها راه پیشبرُد کشور استفاده از ظرفیت ها 

و توانمندی های بخش خصوصی است.
از  بعد  برق  و  آب  صنعت  بخش  در  همچنین  انقلاب  رهبر 
برق،  بخش  در  ناترازی ها  رفع  درباره  نیرو  وزیر  توضیحات 
گفتند: این حرف ها، سخنان خوب و صحیحی است اما باید به 
مرحله ی عمل برسند زیرا موضوع ناترازی ها و راه حل های آن 
در سال های اخیر همواره مطرح بوده اما هنوز با نقطه مطلوب 

فاصله ی زیادی وجود دارد.
گلایه  درخصوص  همچنین  خامنه ای  آیت الله  حضرت 
شرکت های بخش خصوصی از روند طولانی و پیچیده صدور 
مجوزها خاطرنشان کردند: موضوع مجوزها یک موضوع مهم 
است که دولت و دستگاه های مسئول باید برای برطرف کردن 

موانع صدور سریع مجوزها، فکر اساسی کنند.

رئیس مرکز ملی اقلیم و مدیریت بحران خشکسالی سازمان 
و  در جهان  اقلیم  تغییر  پدیده  وقوع  به  اشاره  با  هواشناسی 
لزوم اجماع جهانی برای کنترل آن، گفت: یکی از مباحثی که 
اقلیم بر آن اشاره دارد،  بین الدول تغییر  گزارش های هیات 
افزایش پدیده های حدی و حالت های نابهنجار شدید آب و 

هوایی در سطح جهان است.
بحران  مدیریت  و  اقلیم  ملی  مرکز  رئیس  وظیفه«  احد   «
افزود:  ایرنا  با  گفت وگو  در  هواشناسی  سازمان  خشکسالی 
تغییر اقلیم مساله ای نیست که یک شبه و ناگهانی اتفاق افتاده 
باشد. این مشکل حاصل تغییر روندهاست که طی آن کلاس 

اقلیمی مناطق عوض شده است.
بلندمدت  تاریخچه  اساس  بر  ایران  در  بیان داشت:  وی 
بارش ها، دما و رطوبت، اقلیم های مختلف خشک و معتدل، 
سرد و خشک، گرم و خشک، مرطوب و ... در کشور شکل 

گرفته است، اما به تدریج شاهد تغییر آنها هستیم.
که  بود  گونه ای  به  وضعیت  گذشته  در  ادامه داد:   وظیفه 
زمستان،  در  را  درصد   ۳۵ پاییز،  در  را  بارش ها  درصد   ۲۵
دریافت  تابستان  فصل  در  را  بقیه  و  بهار  در  را  درصد   ۲۵
می کردیم، اما در سال های اخیر شاهد کاهش شدید بارش ها 
در تابستان، کاهش بارش برف و ضعیف شدن بارش ها در 

فصل بهار هستیم.
 ۴۰ کشور  بارش های  متوسط  اخیر  قرن  نیم  در  گفت:  وی 
به طور متوسط دمای کشور  میلی متر کاهش داشته، همچنین 
۲.۵ درجه سانتی گراد افزایش داشته است و چنین شرایطی 

در مجموع نشان دهنده تغییر اقلیم است.
کاهش  و  کشورمان  اقلیم  شدن  گرم تر  با  شد:  یادآور  وی 
آب  به  دسترسی  روند  و  دسترس  در  آب  میزان  بارندگی، 

کاهش می یابد.
رئیس مرکز ملی اقلیم و مدیریت بحران خشکسالی سازمان 
هواشناسی افزود: خشکسالی یک پدیده خزنده و بطئی، اما 
فراگیر است و در ایران خشکسالی به سمت طولانی تر شدن 

رفته است.
بارش های  کاهش  مقابل  در  و  مساله  این  بیان داشت:  وی 
جوی و افزایش تقاضای آب، سبب شده تا فشار بر منابع آب 
زیرزمینی افزایش یافته و استخراج از این منابع افزایش یابد. 
بر این اساس اقلیم سرزمین مان دچار چالش بزرگ فرونشست 

شده است.
غذایی،  امنیت  به تدریج  مسائل  این  تصریح کرد:  وظیفه 
را   ... و  جامعه  وسلامت  بهداشت  انرژی،  زیرساخت های 
تحت تاثیر منفی خود قرار خواهد داد و همه آنها وابسته به 
شرایط اقلیمی است؛ شرایطی که شاید تا یک دهه آینده دیگر 

تاب تحمل آنها را نداشته باشیم.
وی گفت: امروز گرمایش جهانی سبب شده تا الگوهای جوی 
عبوری از کشورمان تغییر کند، دیگر خبری از دریافت ۲۵ 
درصد بارش های جوی در پاییز نباشد، بارندگی ها کمتر از 

نرمال باشد و به تبع آن روزهای آلوده افزایش یابد.
رئیس مرکز ملی اقلیم و مدیریت بحران خشکسالی سازمان 
دست  اقلیم،  تغییر  از  مهمی  بخش  تصریح کرد:  هواشناسی 
جهان  سطح  در  سازها  ساخت و  امروز  است،  بشر  ساخت 
افزایش یافته، مساحت جاده کشی ها و سطوح آسفالتی چند 
برابر شده، فعالیت های مختلف اقتصادی و معدنی و ... همگی 

سبب شده تا بر موضوع تغییر اقلیم تاثیرگذار شویم.

رئیس مرکز ملی اقلیم سازمان هواشناسی: 
منتظر افزایش ناهنجاری های شدید 

آب و هوایی باشیم

و  اختلاف  ترس،  آور  پیام  ترامپ  گاردین: 
پوپولیسم است

دولت  کار  به  شروع  مناسبت  به  سرمقاله ای  در  انگلیسی  روزنامه 
دوم دونالد ترامپ نوشت که از دید این روزنامه دولت جدید این 
نمایانگر  و  شکاف  ایجاد  ترس،  اشاعه  عامل  جمهوریخواه  چهره 
شدن پوپولیسم ملی خواهد بود. این روزنامه انگلیسی در ادامه این 
ترامپ  اجرایی  فرمانهای  سرمقاله خود خاطرنشان کرد: »مجموعه 
باعث تسریع در وضعیت اضطراری آب وهوایی، به چالش کشیده 
شدن قانون اساسی آمریکا از بابت اعطای شهروندی ناشی از تولد 
در خاک آمریکا و کاهش ابعاد حمایت های حقوقی خواهند شد. 
پیام ترامپ واضح  سخنرانی های پر شور کندی را فراموش کنید؛ 
بود: مواظب دشمنان چه در داخل و چه در خارج باشید. زمانی 
روزولت )رئیس جمهور اسبق ایالات متحده( الهام بخش امید بود 

اما ترامپ حالا دارد ترس را ارائه می کند.
اتمی  انرژی  بین المللی  آژانس  تازه  ادعای 

درباره غنی سازی در ایران
رسانه آمریکایی مدعی شد که آژانس بین المللی انرژی اتمی اعلام 
ادامه  بالا«  خلوص  با  غنی شده  اورانیوم  »انباشت  به  ایران  کرده 
می دهد. خبرگزاری بلومبرگ با انتشار این مطلب همچنین نوشت، 
نیز  اتمی  انرژی  بین المللی  سازمان  مدیرکل  گروسی«  »رافائل 
خواستار مذاکرات تازه با ایران شد.گروسی اواخر آبان ماه  سفری 
»مسعود  جمله  از  ایران،  بلندپایه  مقامات  با  که  داشت  ایران  به 
پزشکیان« رئیس جمهور و »سیدعباس عراقچی« وزیر امور خارجه 
بیانیه مشترک  به  ایران دیدار کرد.او درباره تمام جنبه های مربوط 
توافق شده با ایران در مارس ۲۰۲۳ گفت وگوهای فنی و پادمانی با 
هیات فنی و کارشناسی سازمان انرژی اتمی به سرپرستی »محمد 
اسلامی« برگزار کرده و از ۲ سایت مهم غنی سازی نطنز و فردو 

بازدید کرد.
سناتور تندروی آمریکایی: رویکرد دیپلماتیک در 
قبال برنامه هسته ای ایران راه به جایی نمی برد 

برخی  تکرار  با  آمریکایی  جمهوری خواه  تندروی  سناتور 
یاوه سرایی ها درباره ماهیت برنامه هسته ای ایران، از رئیس جمهوری 
کند.  حمله  ایران  هسته ای  تأسیسات  به  خواست  آمریکا  جدید 
با  آمریکایی،  جمهوری خواه  تندروی  سناتور  گراهام«  »لیندزی 
از  ایران،  برنامه هسته ای  یاوه سرایی ها درباره ماهیت  تکرار برخی 
»دونالد ترامپ« رئیس جمهوری جدید آمریکا خواست به تأسیسات 
دیپلماتیک  رویکرد  این که  ادعای  با  کند.وی  ایران حمله  هسته ای 
در قبال برنامه هسته ای ایران راه به جایی نخواهد برد، مدعی شد 
با حمایت  اسرائیل  نظامی  اقدام  از طریق  آن  نابودی  »احتمال  که 

آمریکا ۹۰ درصد است«.
بهداشت  سازمان  از  آمریکا  خروج  روند  آغاز 

جهانی 
»دونالد ترامپ« رئیس جمهوری آمریکا پس از ورود به کاخ سفید 
از  آمریکا  خروج  فرایند  آن  اساس  بر  که  کرد  امضا  را  حکمی 
سازمان جهانی بهداشت آغاز می شود. به گفته ترامپ، سهمی که 
آمریکا برای اداره این سازمان پرداخته در مقایسه با سایر کشورها 
بهداشت  جهانی  سازمان  به  اشاره  با  است.وی  بوده  غیرعادلانه 
باید  بنابراین  برگردیم،  ما  که  می خواهند  شدت  به  »آنها  گفت: 
آمریکا  جدید  رئیس جمهوری  ترامپ«  می شود«.»دونالد  چه  ببینیم 
کرد  خارج  پاریس  آب وهوایی  توافق  از  را  کشور  این  دیگر  بار 
بار در یک دهه گذشته، بزرگ ترین  برای دومین  ترتیب  این  به  و 
برای  جهانی  تلاش های  از  جهان  گلخانه ای  گازهای  تولیدکننده 

مبارزه با تغییرات اقلیمی کنار کشید.
با  صلح  توافق  امضای  آماده  زلنسکی  ترامپ: 

روسیه است
رهبر  زلنسکی«  »ولودیمیر  گفت  آمریکا  جدید  رئیس جمهور 
روسیه  با  صلح  برقراری  برای  قراردادی  امضای  آماده  اوکراین 
سفید  کاخ  در  آمریکا  رئیس جمهور جدید  ترامپ«  »دونالد  است. 
و حین امضای چندین فرمان اجرایی در رابطه با جنگ اوکراین، 
گفت: »زلنسکی به من گفت که می خواهد به توافق برسد.«ترامپ 
همچنین گفت که تعرفه ها موثرتر از تحریم های ضد روسیه است.

روسیه  بر  تعرفه  »اعمال  گفت:  همچنین  آمریکا   رئیس جمهور 
خیلی  تعرفه  کلمه  من  نظر  به  بود...  خواهد  تحریم ها  از  موثرتر 
بهتر است، زیرا دلار شما را قوی تر نگه می دارد. من فکر می کنم 

تعرفه ها موثرتر هستند.«
در  میانجیگری  برای  عمان  آمادگی  اعلام 

مذاکرات هسته ای ایران 
سفیر عمان در مصر اعلام کرد کشورش برای فراهم کردن بستری 
مناسب و میزبانی مذاکراتی دیگر درباره برنامه هسته ای ایران آماده 
الرحبی«، سفیر پادشاهی عمان  است.  »عبدالله بن ناصر بن مسلم 
در مصر در گفت وگو با خبرگزاری تاس خاطر نشان کرد که عمان 
آماده است تا در صورت داشتن شانس موفقیت، بار دیگر بستری 
را برای مذاکرات بر سر برنامه هسته ای ایران فراهم کند.وی اظهار 
ببیند که گفت وگو بین مقامات ایران و همتایان  داشت: اگر عمان 
غربی شان در زمینه برنامه هسته ای چشم اندازی موفقیت آمیز دارد، 

به طور قطع از نقش میانجی خود دست نمی کشیم.
تسلیحات  به  تنها  نباید  اروپا  ماکرون:  هشدار 

آمریکایی وابسته باشد
پول  از  یورو  میلیاردها  که  داد  هشدار  فرانسه  رئیس جمهور 
نباید  می شود،  اروپا  نظامی  بودجه  صرف  که  مالیات دهندگان 
فشار  خواستار  او  شود.  آمریکایی  تسلیحات  خرید  وقف  صرفا 
»امانوئل  داخلی شد.  دفاعی  در صنایع  بیشتر  سرمایه گذاری  برای 
»دونالد  تحلیف  مراسم  با  هم زمان  فرانسه  رئیس جمهور  ماکرون« 
ناکافی  هزینه  پرداخت  از  که  آمریکا  رئیس جمهور جدید  ترامپ« 
اروپایی ها برای »دفاع از خود« شکایت کرده بود، گفت: »این قاره 
باید بیشتر هزینه کند.«ماکرون افزود: »ما نمی توانیم با هم بدهی را 
افزایش دهیم، بیشتر برای دفاع خود هزینه کنیم تا اینکه به صنعت، 

ثروت و مشاغل سایر قاره ها یارانه بدهیم. 
سیاست های  چالش  دو  با  امروز  اروپا  فرانسه: 

آمریکا و چین روبرو است
نخست وزیر فرانسه هشدار داد، این کشور به همراه اتحادیه اروپا 
در صورت ناتوانی در واکنش نشان دادن به سیاست های اعلامی 
وزیر  نخست  بایرو«  »فرانسوا  می خورد.  ضربه  ترامپ،  سوی  از 
فرانسه در جریان یک سخنرانی در شهرداری »پو« گفت: »ایالات 
از طریق تسخیر  از طریق سیاست صنعتی،  از طریق دلار،  متحده 
تمام تحقیقات و جذب سرمایه گذاری ها، تصمیم گرفته است که 
سیاستی فوق العاده غالب را اتخاذ کند.«وی خاطرنشان کرد: »اگر 
کاری نکنیم، تحت سلطه، خرد می شویم و به حاشیه رانده خواهیم 
شد. این تصمیمی است که به ما، فرانسوی ها و اروپایی ها بستگی 
دارد، چون بدون اروپا غیرممکن است، بهبودی در اوضاع حاصل 

شود.«
اقتصادی  جنگ  تشدید  ترامپ،  هدف  هاوانا: 

بی رحمانه علیه کوباست
تروریسم«  »حامی  به عنوان  را  کوبا  دوباره  ترامپ  آنکه  پی  در 
معرفی کرد، رئیس جمهور کوبا این اقدام را محکوم کرده و آن را 
به حقیقت  از غرور و بی اعتنایی رئیس  جدید کاخ سفید  نمایشی 
ایکس  اجتماعی  شبکه  در  پیامی  در  کوبا  رئیس جمهور  دانست. 
)توییتر سابق( نوشت: »رئیس جمهور ترامپ، در نمایشی از غرور 
به عنوان  غلط  به  را  کوبا  نام  تازگی  به  حقیقت،  به  بی اعتنایی  و 
او  هدف  نیست.  تعجب  جای  بازگرداند.  تروریسم  حامی  کشور 
ادامه تشدید جنگ اقتصادی بی رحمانه علیه کوبا برای تثبیت سلطه 

است.«
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۲ هزار و ۱۲۳ مورد تغییر کاربری 
غیرمجاز در گیلان شناسایی شد

سرپرست مدیریت درمان تامین 
اجتماعی گیلان در دیدار با نماینده 

مردم رشت در مجلس شورای اسلامی: 
بدنبال افزایش رضایتمندی بیمه 

شدگان هستیم

استاندار گیلان :

گیلک، تالش و گالش در خطر فراموشی هستند

 100 در  گیلان  استانداری  عملکرد  تشریح  با  گیلان  استاندار 
روز گذشته تاکید کرد: حل مشکلات زیست محیطی و معیشتی 
مردم استان به عنوان ظرف و پیشگیری از رو به فراموشی رفتن 
اقوام گیلانی به عنوان مظروف استان از مهمترین اولویت هایی 

است که با جدیت برای حل آن تلاش می کنیم.
هادی حق شناس به بیان اقدامات 100 روز دولت وفاق ملی 
گیلانی  واسطه  به  داشت:  اظهار  و  پرداخت  گیلان  استان  در 
ابعاد  با  کشور،  در  ساله   ۲0 از  بیش  مدیریتی  سابقه  و  بودن 
فرهنگی، اجتماعی، سیاسی، گردشگری، کشاورزی و صنعت 
استان آشنا بودم، ولی در این 100 روز نگاه بنده به مسائل این 

استان مستعد عمیق تر شده است.
مختلف  حوزه های  در  گیلان  ماندگی  عقب  به  اشاره  با  وی 
آسیب های  سرانه،  درآمدهای  اقتصادی،  آمار  به  وقتی  گفت: 
اجتماعی، نرخ رشد جمعیت)۸./.(  نگاه می کنیم، متوجه عقب 

ماندگی استان می شویم.
* برای حل مشکلات باید فکری اساسی کرد/ لزوم توجه 

به شناسایی اولویت های گیلان
باید  استان  مشکلات  حل  برای  اینکه  بیان  با  گیلان  استاندار 
فکری اساسی کرد و اقداماتی مهم انجام داد، افزود: به عنوان 
مثال ضایعات بخش برنج باید کمتر از 10 درصد باشد، ولی 
در گیلان تقریبا ۳0 درصد است و همین مطلب در خصوص 
در  را  گیلان  که  دارد  وجود  نیز  آب  و  برق  شبکه  تلفات 

حوزه های مختلف دچار مشکل کرده است.
اولویت های  شناسایی  به  توجه  لزوم  بر  تأکید  با  حق شناس 
مشکلات  حل  برای  کرد:  بیان  مختلف  حوزه های  در  گیلان 
استان باید یک راهبرد درست انتخاب کرد و در روز معارفه 

چنین کاری را انجام داده و نکاتی را مطرح کردم.
 *محیط زیست مسئله نخست گیلان است

نماینده عالی دولت در گیلان، مسئله نخست استان را مسایل 
مربوط به محیط زیست دانست و تصریح کرد: برطرف کردن 
آلودگی  تالاب  های استان، احیای رودخانه های استان از جمله 
۲ رود زرجوب و گوهررود، ساماندهی پسماند گیلان و ایجاد 
تصفیه خانه فاضلاب شهری، از مهمترین اولویت های زیست 
محیطی استان است که باید از همه ظرفیت های ملی و استانی 

جهت حل آن بهره گرفت.
حق شناس ادامه داد: آلودگی های تالاب فقط مربوط به بندر 

انزلی نبوده و دیگر تالاب های استان به مانند بوجاق، امیرکلایه 
و استیل هم دارای وضعیت خوبی نیستند که با اولویت باید به 
آنان رسیدگی کرد.وی با اشاره به وجود چندین رودخانه مهم 
در گیلان گفت:  آب ۲ رودخانه زرجوب و گوهر رود در کنار 
11 رودخانه دیگر به تالاب بین المللی انزلی سرریز می شود، 
در حالی که دارای وضعیت خوبی به مانند رودخانه سفیدرود 
نیستند،  از این رو ایجاد و تکمیل تصفیه خانه های فاضلاب 

شهری در استان یک ضرورت  اساسی است.
*لزوم توجه به مدیریت ذخیره سازی آب ناشی از بارش 

باران
استاندار گیلان با بیان اینکه میانگین بارندگی در گیلان بیش 
از چهار برابر کل کشور است، افزود: علی رغم برخورداری 
بسیار خوب مناطق استان از این نعمت خدادادی، بخشی از 
روستاهای ما با مشکل تامین آب شرب بهداشتی مواجه هستند.

حق شناس با تأکید بر لزوم توجه به مدیریت ذخیره سازی آب 
ناشی از بارش باران در این استان بیان کرد: ما در گیلان با 
بارش نعمت الهی باران مواجه هستیم ولی به دلیل عدم ایجاد 
شبکه  و سدهای مناسب و عدم بهره مندی درست از آب بندان 

ها، نتوانستیم از این نعمت به درستی استفاده کنیم.
 *شناخت درست مسائل، تنها راه حل مشکلات گیلان

اینکه  بیان  با  ادامه  در  گیلان  در  چهاردهم  دولت  عالی  مقام 
نفر  هزار  یک  هر  ازای  به  بیمارستانی  تخت  سرانه  میانگین 
این  کرد:  تصریح  است،  میانگین کشوری  از  کمتر  استان  در 
باید سرانه تخت  و  بوده  استان های مسافرخیز  از  استان یکی 
خصوص  این  در  که  کند  پیدا  افزایش  آن  در  بیمارستانی 

اقداماتی در دست انجام است.
حق شناس تنها راه حل مشکلات گیلان در بخش های مختلف 
را شناخت درست مسایل استان و اتخاذ تصمیماتی عملیاتی 
گذشته  روز   100 طول  در  کرد:  بیان  و  دانست  اجرا  قابل  و 
هشت هفته پنجشنبه ها ۲ ساعت جلسه برش استانی برنامه هفتم 
سازمان های  همکاری  با  را  گیلان  سرزمینی  آمایش  و  توسعه 

مربوطه برگزار و مسائل گیلان را احصا کردیم.
وی با اشاره به اهداف برگزاری جلسات برش استانی برنامه 
به دنبال  استان گفت:  این  هفتم توسعه و آمایش سرزمینی در 
شناخت مشکلات و مسایل و اتخاذ راهبردهای مهم برای حل 
معضلات هستیم، زیرا وقتی مسئولی در سطح ملی و سران قوا 

وارد استان می شود، باید بدانیم به دنبال حل چه مسئله ای از 
مسائل استان با وحدت رویه هستیم.

در  گرفته شده  مهم  تصمیمات  از  ابراز خرسندی  با  استاندار 
الاسلام  سفر حجت  افزود:  گیلان  به  قضائیه  قوه  رئیس  سفر 
و المسلمین محسنی اژه ای نقطه عطفی در توسعه استان است 
زیرا در این سفر مقرر شد سند تالاب  بین المللی انزلی و حریم 
بستر رودخانه سفیدرود و همچنین رأی دیوان عدالت اداری 
اراضی  در  ساز  و  ساخت  مجوز  صدور  عدم  خصوص  در 
از  زیادی  تعداد  مشکل  و  شود  اصلاح  سند  فاقد  روستایی 
روستاییان استان حل شود.حق شناس با بیان اینکه بنده همین 
رویه را در سال های آینده تا هنگامی که محدوده جغرافیایی 
گیلان به لحاظ زیست محیطی حفظ شود، ادامه خواهم داد، 
گفت: نکته مهم در خصوص تالاب  بین المللی انزلی این است 
که وضعیت تالاب  محصول چندسال و حتی یک دهه گذشته 
به وجود  اقدام لازم در چند دهه گذشته منجر  نبوده و عدم 

مشکلات این چنینی در این تالاب بین المللی شده است.
استاندار گیلان ادامه داد: انتظار احیای تالاب  بین المللی انزلی 
در یک الی دو سال آینده امکان پذیر نیست، لذا باید بدانیم که 
مسیر طی شده قبلی اشتباه بوده و مسیر را اصلاح کرده و به 

سمت مسیر درست حرکت کنیم.
*بهره مندی از مزیت های ارزشمند گیلان، رمز توسعه 

و پیشرفت
است  واضح  پر  کرد:  تاکید  گیلان  در  دولت  عالی  نماینده 
های  و ظرفیت  ها   مزیت  دارای  و  مستعد  استانی  گیلان  که 
مندی  بهره  رو  این  از  است،  توسعه  برای  فراوان  خدادادی 
درست از این شرایط ارزشمند، رمز توسعه و پیشرفت استان 

است.
حق شناس یکی از مزیت های گیلان را اقتصاد و تجارت دریا 
از  استفاده  و  بالقوه  مزیت  این  از  بیان کرد:  و  دانست  محور 
ظرفیت منطقه آزادانزلی، پایانه های مرزی، مرز آستارا به عنوان 
ویترین ترانزیتی ایران غافل نشده و به دنبال بهره گیری از این 

ظرفیت ها خواهیم بود.
وی با تاکید بر اینکه با جدیت پیگیر حلمسائل اساسی استان 
هستیم، تصریح کرد: همه دستگاه های اجرایی پای کار هستند 
راستای  در  و  اولویت  بندی  اساس  بر  را  استان  معضلات  تا 
حمایت از بخش های صنعت، کشاورزی، گردشگری و تجاری 

حل و فصل کنند.
*باید به هویت ریشه دار و اصیل اقوام در گیلان توجه 

شود
استاندار گیلان با تاکید بر لزوم حفظ هویت همه اقوام استان 
از جمله اقوام گلیک، تالش و گالش افزود: در استان هم باید 
به فکر ظرف، یعنی مسائل زیست محیطی و معیشت مردم بود 
ریشه  اقوام  یعنی  مظروف  توسعه  و  فکر حفظ  به  باید  هم  و 
دار گیلانی باشیم، زیرا با این وضعیت نرخ رشد جمعیت؛ در 
آینده سه قوم گیلک، تالش و گالش در خطر فراموشی هستند.

 حق شناس ادامه داد: نرخ رشد جمعیت در استان ۸./. است که 
باید به ۲/. برسد، لذا هر آنچه از مردم انتظار دارم امید به آینده 
و ایجاد مطالبه عمومی در راستای حل مشکلات گیلان است.

وی در پایان با بیان اینکه رضایت مردم کلیدواژه موفقیت برای 
مسئولان است و مردم بهترین قاضی برای عملکرد ما هستند، 
تاکید کرد: دولت وفاق ملی برآمده از اراده مردم ایران است 
و تمام همت و عزم خود را برای ایران و گیلانی سرافراز جزم 

کرده و خود را خادم همه آحاد جامعه می داند.

مدیرکل فرودگاه گیلان گفت: با موافقت شرکت فرودگاه ها و 
اواخر  تا  ایرلاین بومی فرودگاه گیلان  ناوبری هوایی کشور، 
سال جاری و اوایل سال آینده شروع به فعالیت خواهد کرد. 

به  اشاره  با  ایسنا،  با  گفت وگو  در  میرحسینی  محسن  سید 
فرودگاه  در  بحران  و  اضطراری  وضعیت  مانور  برگزاری 
طرح  تمرین  کرد:  اظهار  رشت،  جنگل  سردار  بین المللی 
اضطراری در سطح فرودگاه های کشور هر دو سال یک بار به 
صورت کامل و با حضور کلیه ارگان های داخلی و خارجی 
ذی مدخل در حوزه هوانوردی و فرودگاهی انجام می شود که 

امروز شاهد برگزاری آن در فرودگاه رشت بودیم.
نقاط ضعف و قوت  این مانور را شامل ارزیابی  وی اهداف 
در امور فرماندهی و هماهنگی و ارتباطات در حوزه مدیریت 
ذی مدخل  استانی  ارگان های  کلیه  افزود:  و  دانست  بحران 
شاخص ها،  بررسی  ضمن  و  داشتند  حضور  امروز  مانور  در 
زمینه تقویت نقاط قوت و افزایش توان عملیاتی در مواجهه با 

شرایط بحرانی را فراهم کردیم.
مدیرکل فرودگاه گیلان با بیان اینکه فرودگاه ها علاوه بر قوانین 
داخلی تابع قوانین بین المللی)ایکائو( هستند، خاطرنشان کرد: 
باید انجام  الزامات بین المللی است که  با  مانور امروز مقارن 
توان  و  هماهنگی  و  ارتباطات  تقویت  راستا  این  در  می شد؛ 
دنبال می کنیم  را  ماشین آلات و تجهیزات  عملیاتی در بخش 

تا در مواجهه با حوادث، از آمادگی خوبی برخوردار باشیم.
موقعیت  یک  دارای  را  گیلان  فرودگاه  ادامه  در  میرحسینی 
استراتژیک در کریدور شمال - جنوب دانست و خاطرنشان 
به  فوق العاده  رقابتی  مزیت های  بر  علاوه  فرودگاه  این  کرد: 
از   ،»CIS« کشورهای  و  هوایی  مسیرهای  به  دسترسی  لحاظ 
یکسری مزیت های رقابتی خدادادی همچون ارتفاع منفی ۴0 
فیت نسبت به سطح آب های آزاد و دمای مناسب و امکانات 
بخش خصوصی  برای  که  است  برخوردار  خوب  هوانوردی 

جذابیت دارد.
وی با بیان اینکه در راستای رسالت حاکمیت و دولت اقدام 
بخش خصوصی  برای  گیلان  فرودگاه  ظرفیت های  معرفی  به 

کردیم، متذکر شد: تاسیس شرکت هواپیمایی مسافری بومی 
به مرکزیت فرودگاه رشت را دنبال می کنیم که پیشرفت قابل 
توجه دارد؛ همچنین راه اندازی مرکز تعمیرات موتور هواپیما 
با همکاری دو شرکت دانش بنیان و حمایت و پیگیری جدی 
مرحله  به  زودی  به  که  است  کار  دستور  در  گیلان  استاندار 
ارتقای  و  توسعه  برای  مقدمه ای  می تواند  و  می آید  در  اجرا 
از  به لحاظ عملیاتی و هم  ظرفیت های فرودگاهی گیلان هم 

نظر مسافری باشد.
فرودگاه  جاری  پروژه های  از  یکی  گیلان  فرودگاه  مدیرکل 
بین المللی  هوانوردی  استانداردهای  اخذ  به  الزام  را  رشت 
در  را  پروازی  عوامل  استانداردسازی  کرد:  بیان  و  دانست 
دستور کار داریم که مقدمه ای برای اخذ گواهینامه فرودگاهی 
داشته  را  گواهینامه  این  باید  بین المللی  فرودگاه های  است؛ 
باشند تا بتوانند پروازهای ایمن را در سطح بین المللی انجام 
گواهینامه  دریافت  برای  و  هستیم  ممیزی  آماده  لذا  دهند 

فرودگاهی اقدام خواهیم کرد.
در  هواپیما  پارکینگ  توسعه  مطالعات  انجام  از  پایان  در  وی 
شرکت  موافقت  با  کرد:  اضافه  و  داد  خبر  رشت  فرودگاه 
فرودگاه  بومی  ایرلاین  کشور،  هوایی  ناوبری  و  فرودگاه ها 
گیلان تا اواخر سال جاری و اوایل سال آینده شروع به فعالیت 

خواهد کرد.

نیروی برق  برداری و دیسپاچینگ شرکت توزیع  بهره  معاون 
گیلان با اشاره به اقدامات شرکت توزیع برق استان در پایش 
به  عطف  گفت:  اجرایی،  دستگاه های  و  ادارات  برق  مصرف 
دستور دولت، مدیریت مصرف برق باید از خود دولت آغاز 
شود و از این رو مصرف برق ادارات و مراکز دولتی با دقت 

پایش می شود. 
کارمندان  بسیج  همت  به  که  جلسه ای  در  سلمان پور  آرین 
استان و به میزبانی شرکت گاز گیلان برگزار شد، با اشاره به 
مدیریت مصرف  برای  گیلان  برق  توزیع  فعالیت های شرکت 
برق، اظهار کرد: مصرف بهینه برق و گاز برای حل مشکلات 

حوزه انرژی در فصل زمستان نقش کلیدی دارد.
برای گذر  مهمی  و  برنامه های کلان  نیرو  وزارت  افزود:  وی 
از ناترازی انرژی تدوین کرده است که مهمترین آنها سرمایه 
گذاری در انرژی های تجدیدپذیر، اصلاح قیمت گذاری انرژی، 
مدیریت بار و برنامه ریزی به همراه بهینه سازی مصرف انرژی 

است.
معاون بهره برداری و دیسپاچینگ توزیع برق گیلان تأکید کرد: 
ناترازی  مشکلات  برای حل  راه  هزینه ترین  کم  و  آسان ترین 
انرژی در کشور بهینه سازی و مدیریت مصرف است که نیاز 

به همراهی همه آحاد جامعه دارد.

در  استان  ادارات  و  مردم  همراهی  از  قدردانی  ضمن  وی 
مدیریت مصرف برق، گفت: رعایت برخی راهکارهای ساده 
برای  بزرگی  می تواند کمک  راحتی  به  کار  و محل  منزل  در 

کشور عزیزمان در گذر از ناترازی برق و گاز باشد.
 ۲0 تا   1۸ بین  محیط  دمای  تنظیم  کرد:  تصریح  سلمان پور 
درجه سانتی گراد، خاموش کردن لامپ های اضافی، استفاده 
گازی،  لامپ های  جایگزین  عنوان  به   LED لامپ های  از 
تمیز کردن شیشه های منعکس کننده و حباب های چراغ ها در 
در  زمان دار  کلیدهای  از  استفاده  مطالعه،  و  سقفی  چراغ های 
راهروها و محل های عبور و خاموش کردن چراغ در فضاهای 

بدون استفاده، استفاده از نور طبیعی، عایق بندی درب و اخذ 
برچسب انرژی ساختمان، پوشش مناسب برای فصل سرد از 
جمله راحت ترین راه ها برای مدیریت مصرف برق و گاز در 

زمستان هستند.
از  پس  پریز  از  برق  شاخه  دو  کردن  خارج  داد:  ادامه  وی 
توجه  با  برقی  بخاری های  از  حداقلی  استفاده  خاموشی، 
عدم  زمان  در  وسایل  کردن  خاموش  آنها،  بالای  مصرف  به 
استفاده کاربردی، فعال سازی حالت ذخیره انرژی در سیستم 
کامپیوتری و استفاده از وسایل با راندمان انرژی بالا از جمله 
دیگر راهکارهای مهم در مدیریت مصرف برق در محل کار 

و خانه هستند.
معاون بهره برداری و دیسپاچینگ توزیع برق گیلان با تشریح 
بار در سطح  برنامه های مدیریت اضطراری  اجرای  چگونگی 
استان و شیوه های اطلاع از آنها، اضافه کرد: لوازم اندازه گیری 
این ادارات، هوشمند با قابلیت ایجاد محدودیت مصرف برق 
است و این مشترکین در صورت عدم رعایت الگوی مصرف 
به مدت ۳0 دقیقه به طور اتوماتیک قطع می شوند و متعاقبا پس 
از این زمان برقدار می شوند که در صورت تکرار عدم رعایت 
الگوی مصرف، برای دفعات بعد برق آنها به مدت یک ساعت 

قطع خواهد شد.

مدیرکل فرودگاه گیلان عنوان کرد

راه اندازی مرکز تعمیرات هواپیما در فرودگاه رشت

معاون توزیع برق گیلان:

مصرف برق ادارات دولتی، دقیق پایش می شود

مدیر امور اراضی سازمان جهاد کشاورزی گیلان از شناسایی 
۲ هزار و 1۲۳ مورد تغییر کاربری غیرمجاز در استان خبر داد. 
بیشترین  کرد:  اظهار  ایرنا  با  گو  و  گفت  در  توکلی  سهیل 
موارد تغییر کاربردی شناسایی شده در رشت با ۳۴۵ مورد، 
صومعه سرا با ۲11، تالش با 1۹۸، ماسال با 1۸1، لنگرود 1۷۹ 

مورد، آستارا 1۴۳ و لاهیجان 1۴1 مورد بوده است.
تغییر کاربری ها ۲۳۵ مورد  این  از مجموع  وی اضافه کرد: 
زراعی  زمین های  کاربری  حفظ  قانون   10 ماده  یک  تبصره 
شهرستان های  حوزه  در  آنها  بیشترین  که  شد  اجرا  باغی  و 
لاهیجان با ۷۳ مورد، رودبار ۳۶، سیاهکل ۳0، شفت ۲۶ و 
رضوانشهر ۲۲ مورد بوده  است؛ طبق این تبصره اگر مرتکب 
ادامه  خود  اقدام  به  کشاورزی  جهاد  اعلام  از  پس  تخلف 
دهد، نیروی انتظامی موظف است بر اساس درخواست جهاد 

کشاورزی از ادامه کار او جلوگیری کند.
وی بیان کرد: همچنین برای ۳۹0 مورد از این تغییر کاربری 
ها، تبصره ۲ ماده 10 قانون حفظ کاربری زمین های زراعی 
شهرستان های  در  آنها  بیشترین  که  درآمد  اجرا  به  باغی  و 
و  مورد، صومعه سرا ۴۷، لاهیجان ۴۶، رودبار  با ۷۵  رشت 
شفت هر کدام با ۳۲ مورد و تالش ۳1 مورد بوده  است که بر 
اساس این تبصره ماموران جهاد کشاورزی با حضور نماینده 
و  قلع  به  نسبت  تنظیم صورتجلسه  دادگاه ضمن  یا  دادسرا 
حالت  به  را  زمین  وضعیت  و  اقدام  مستحدثات  و  بنا  قمع 

اولیه برگرداندند.
مدیر امور اراضی سازمان جهاد کشاورزی گیلان اظهار کرد: 
قانون   ۳ ماده  موضوع  احکام  هم  مورد   1۴۸ مدت  این  در 
بیشترین  باغی اجرا شد که  حفظ کاربری اراضی زراعی و 
تعداد آن هم در شهرستان های رشت با ۳۶ مورد، تالش ۲۳، 
آستانه اشرفیه 1۶، رودبار و رودسر هر کدام 10 مورد بوده 

است.
وی بیان کرد: بر اساس این ماده مالکان یا متصرفان اراضی 
زراعی و باغی که به صورت غیرمجاز و بدون اخذ مجوز 
اقدام  قانون  این   )1( ماده   )1( تبصره  کمیسیون موضوع  از 
به تغییر کاربری نمایند، علاوه بر قلع و قمع بنا به پرداخت 
جزای نقدی از یک تا سه برابر بهای اراضی زراعی و باغ ها 
به قیمت روز زمین با کاربری جدید که مورد نظر متخلف 
بوده است و در صورت تکرار جرم به حداکثر جزای نقدی 

و حبس از یک تا شش ماه محکوم می شوند.
اراضی زراعی  از  ویژه حفاظت  مردمی 1۳1  ارتباط  سامانه 
اطلاع رسانی؛  برای  مردم  ارتباط  ایجاد  هدف  با  باغی  و 
پیشگیری و برخورد با ساخت و سازهای غیرمجاز در اراضی 
کشاورزی آماده دریافت گزارش های مردمی است؛ همچنین 
کل  اداره  حفاظت  یگان   ۳۲۶۶۷۵0۶ تلفن  و   1۵0۴ سامانه 
شبانه روزی  صورت  به  گیلان  آبخیزداری  و  طبیعی  منابع 
آماده برخورد با متصرفان و سودجویان در عرصه های ملی و 

هرگونه دخل و تصرف بر اراضی ملی و مراتع است.
گیلان با ۴۲0 هزار هکتار اراضی زراعی و باغی ۳1۷ هزار 
زیتون،  چای،  برنج،  دارد،  کشاورزی  بخش  بردار  بهره  نفر 
پیله ابریشم، بادام زمینی، زیتون، فندق و مرکبات عمده ترین 
از  یکی  اینکه  ضمن  است  استان  کشاورزی  محصولات 

تولیدکنندگان مهم طیور در کشور هم می باشد.
برنج  کیفیت  با  و  بومی  ارقام  تولیدکننده  بزرگترین  گیلان 
کشور به شمار می رود که با ۲۳۸ هزار هکتار شالیزار رتبه 
رتبه  لحاظ سطح زیرکشت و همچنین  از  را  نخست کشور 

دوم تولید برنج را داراست.

هوا  برودت  پی  در  گفت:  گیلان  گاز  شرکت  سرپرست 
مصرف گاز در استان طی۲۴ ساعت گذشته به ۲۴ میلیون و 
۹00 هزار مترمکعب رسید و گاز ۲۸ هزار و 101 باغ ویلای 

خالی از سکنه در گیلان قطع شد.
استان  در  گاز  مصرف  خصوص  در  برادران نصیری  مسعود 
در پی برودت هوا و بارش برف و باران، اظهار کرد: در ۲۴ 
ساعت گذشته ۲۴ میلیون و ۹00 هزار مترمکعب مصرف گاز 
به بخش  بیشترین آمار مصرف مربوط  استان داشتیم که  در 

خانگی با 1۷ میلیون مترمکعب است.
وی با اشاره به بازدید از ۹۳1 مرکز اداری دولتی و پایش 
پایش  افزود: ستاد  در ۲۴ ساعت گذشته،  آنها  گاز  مصرف 
مصرف گاز ادارات دولتی از ابتدای آذرماه اقدام به بازدید 
از مراکز اداری دولتی نموده و تاکنون بیش از ۲۶ هزار و 

۵۴۵ بازدید انجام شده است.
سرپرست شرکت گاز گیلان با بیان اینکه در پایش ادارات و 
مراکز دولتی، اداراتی که الگوی مصرف گاز را رعایت نکنند 
ابتدا اخطار صادر می شود و سپس در صورت عدم کاهش 
مصرف، گاز آنها قطع خواهد شد، گفت: امروز گاز ۲۴ مرکز 
 ۳۵۵۹ گاز  تاکنون  مجموع  در  که  شده  قطع  دولتی  اداری 
مراکز اداری دولتی به دلیل عدم رعایت الگوی مصرف قطع 

شده است.
باغ   101 و  هزار   ۲۸ گاز  قطع  به  اشاره  با  برادران نصیری 
گاز  امروز  گفت:  تاکنون،  گیلان  در  سکنه  از  خالی  ویلای 
پایش   قطع شده،  استان  در  از سکنه  باغ ویلای خالی   ۷۹۸
استان  در  گاز  مدیریت مصرف  و  سکنه  از  خالی  خانه های 
ادامه دارد و کارشناسان اداره گاز با ردیابی ویلاهای خالی 
از سکنه گاز این منازل را با هدف مصرف بهینه انرژی قطع 

می کنند.
وی با اشاره به بازدید از ۷0 مرکز تجاری عمومی در راستای 
پایش مصرف انرژی طی روز جاری، تصریح کرد: از ابتدای 
تشکیل ستاد پایش مصرف تاکنون در این بخش 10 هزار و 
1۳۸ بازدید انجام شده که گاز 1۸۶1 مرکز تجاری عمومی 
به صورت دوره ای قطع شده است و امروز فقط یک مورد 

قطع گاز در مراکز تجاری عمومی داشتیم.
سرپرست شرکت گاز گیلان بر صرفه جویی در مصرف گاز 
طبیعی به ویژه در بخش خانگی به منظور تامین گاز پایدار 

تأکید کرد.

سرپرست شرکت گاز گیلان خبرداد
قطع گاز ۲۸ هزار و ۱۰۱ باغ ویلای 

خالی از سکنه در گیلان

مهندس کوچکی نژاد نماینده مردم رشت در مجلس شورای 
اسلامی با دکتر فرید حبیبی سرپرست مدیریت درمان تامین 
خدمت  نحوه  و  چالشها  بررسی  منظور  به  گیلان  اجتماعی 
رسانی بهتر به مردم و افزایش کیفیت خدمات درمانی دیدار 

و گفتگو نمود.
در این دیدار مهندس کوچکی نژاد نماینده مردم رشت در 
مجلس شورای اسلامی ضمن قدردانی از اقدامات مجموعه 
اعتلای درمان  تامین اجتماعی گیلان جهت  مدیریت درمان 
استان و توجه به ارتقاء خدمت رسانی به مردم گفت: امروزه 
کم  اقشار  ویژه  به  مردم  مسائل  مهمترین  به  درمان  مسئله 
درآمد تبدیل شده است، به همین جهت باید توجه ویژه ای 

به این حوزه شود.
نماینده مردم رشت در مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه 
در  داشت:  اظهار  گیرد  قرار  اولویت  در  باید  درمان  توسعه 
تلاش هستیم در کنار مدیریت درمان تامین اجتماعی استان 
پزشک  مجوز جذب  بتوانیم  بهداشت  وزارت  از  پیگیری  با 
متخصص برای مراکز درمانی تامین اجتماعی به ویژه مناطق 
دور از مرکز استان را دریافت نماییم تا مردم بتوانند خدمات 
درمانی بیشتر و تخصصی را از درمانگاه های تامین اجتماعی 

دریافت نمایند.
بر اساس این گزارش دکتر فرید حبیبی سرپرست مدیریت 
پیگیریهای  از  قدردانی  با  گیلان  اجتماعی  تامین  درمان 
های  برنامه  پیشبرد  جهت  استان  نمایندگان  و  مسئولان 
دستگاههای استان گفت: رسیدن به اهداف عالیه نظام، توسعه 
و کاهش دغدغه های مردم با همبستگی و تعامل و هم افزایی 

قابل انجام است.
مدیریت  های  برنامه  تشریح   به  حبیبی  دکتر  دیدار  این  در 
درمان تامین اجتماعی گیلان پرداخت و گفت: تکمیل پروژه 
درمانگاه  اندازی  راه  و  بازسازی  نظیر  اقدام  در دست  های 
منجیل، بازسازی و شبانه روزی شدن درمانگاه فومن، احداث 
حضرت  بیمارستان  آنژیو  و  اورژانس  درمانگاهی،  مجتمع 
متخصص  پزشکان  جذب  نیز  و  رشت  اکرم)ص(  رسول 
منظور خدمت  به  استان  مرکز  از  دور  درمانی  مراکز  جهت 

رسانی بیشتر به مردم و بیمه شدگان در اولویت قرار دارد.
و  تعامل  و  متعال  خداوند  یاری  به  است  امید  افزود  وی 
همراهی مسئولان استانی و نمایندگان استان بتوانیم گامهای 
کاهش  و  استان  درمان  اعتلای  جهت  در  بزرگی  و  مثبت 

دغدغه های مردم و بیمه شدگان برداریم.

دادستان عمومی و انقلاب مرکز استان از دستگیری دو سارق 
حرفه ای غیر بومی در استان خبر داد.

انقلاب مرکز   »سید مهدی فلاح میری« دادستان عمومی و 
استان با اشاره به اینکه دو جوان غیر بومی با موتور سیکلت 
از استان های هم جوار به گیلان آمده و اقدام به سرقت به 
عنف و کیف قاپی می کردند گفت: پس از وصول گزارش 
مجرب  مامورین  قضایی  بادستور  بلافاصله  سرقت ها  این 
آگاهی برای دستگیری این افراد با انجام اقدامات اطلاعاتی 
در کمترین زمان ممکن مجرمین دستگیر و روانه زندان شدند.

وی در ادامه افزود: این اشخاص از سارقین حرفه ای بودند 
استقرار  و  اسکان  محل  داشتن  بدون  استان  به  ورود  با  که 
ضمن شناسایی سوژه ها باتعقیب آنان اقدام به سرقت به عنف 

میکردند و بلافاصله نیز از استان خارج میشدند.
استان  از  سرقت  از  پس  سارقین  اینکه  بیان  با  میری  فلاح 
یکی  مخفیگاه  شناسایی  داشت: ضمن  اظهار  شدند  متواری 
و  ضربتی  اقدام  یک  در  قضایی  دستورات  با  سارقین  از 
دستگیر  استان  از  خارج  در  خود  مخفیگاه  در  غافلگیرانه 
شده و فرد دوم که اهل استانهای جنوبی بوده با بهره گیری 
از شیوه ها و شگردهای پلیسی نیز دستگیر و با صدور قرار 
بازداشت موقت از سوی بازپرس محترم روانه زندان شدند.

به  رسیدگی  با  قضائی  دستگاه  شد:  یادآور  پایان  در  وی 
پرونده ها در کوتاه ترین زمان و در چهارچوب  از  نوع  این 
قوانین و مقررات با تعیین مجازات های قاطع قانونی، مقوله 

عبرت آموزی و بازدارندگی لازم را دنبال می کند.

 ۹ در  گفت:  گیلان  نفتی  فرآورده های  پخش  شرکت  مدیر 
ماهه امسال بالغ بر یک میلیارد و ۳00 لیتر بنزین در استان 

مصرف شده است. 
مجتبی شکوری در گفت وگو با ایسنا متوسط مصرف روزانه 
بنزین در استان گیلان را چهار میلیون لیتر دانست که در ایام 
در  لیتر  میلیون  پنج  بر  بالغ  به  مسافرت ها  پیک  و  تعطیلات 
روز می رسد و اظهار کرد: در ۹ ماهه امسال یک میلیارد و 
۳11 میلیون و ۲۳۲ هزار و ۸00 لیتر بنزین در استان مصرف 

شده است.
وی با بیان اینکه از ۲۲ تا ۲۸ دی  ماه سال جاری ۲۹ میلیون 
و ۵0۴ هزار و ۷00 لیتر بنزین در استان گیلان مصرف شده 
است، افزود: این میزان مصرف نسبت به هفته قبل تر که ۲۹ 
میلیون و 1۹۷ هزار و ۴00 لیتر بود، یک درصد رشد داشته 

است.
مدیر شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی گیلان از فعالیت 
1۳۲ جایگاه بنزین و نفت گاز و 100 جایگاه سی.ان.جی در 
استان خبر داد و تصریح کرد: بالغ بر 1۹00 نازل سوخت در 

استان فعال است.
گاز  مترمکعب  میلیون  یک  روزانه  اینکه  بیان  با  شکوری 
سی. ان. جی در گیلان مصرف می شود، عنوان کرد: در ۹ ماهه 
امسال 1۹۲ میلیون و ۳۵۹ هزار و ۲۴۹ مترمکعب گاز توسط 

جایگاه های سی.ان.جی استان عرضه شده است.
وی ۳۹ باب از جایگاه های سی.ان.جی استان را دومنظوره 
مایع  بر سی.ان.جی، توزیع کننده سوخت  دانست که علاوه 
اعم از بنزین و نفت گاز هستند و افزود: براساس قانون ملزم 
به استفاده حداکثری از کارت های سوخت شخصی تا ۹۵ 

درصد در جایگاه ها هستیم.

مدیر شرکت پخش فرآورده های
 نفتی استان خبر داد

مصرف ۱.۳ میلیارد لیتری بنزین در گیلان؛ 
۳۹ جایگاه دومنظوره داریم

دادستان مرکز گیلان خبر داد
دستگیری سارقان به عنف حرفه ای 

غیر بومی در گیلان



جهان با پدیده زنانه شدن 
سالمندی روبرو است

»غذاهراسی« چیست و چگونه 
درمان می شود؟

فوبیای غذایی که به آن »سیبوفوبیا« )cibophobia( هم گفته 
با برخی  یا اضطراب شدید است که  می شود، نوعی ترس 

غذاهای خاص تحریک می شود.
کلر دی« از پرتقال وحشت دارد. او که مادر دو فرزند است 
نمی تواند  بلکه حتی  پرتقال را لمس کند  نمی تواند  تنها  نه  

نزدیکشان شود.
کلر که ۳۹ ساله است، می گوید: مسئله فقط بوی آنها نیست. 
همه چیز است: پوست سفید داخل پرتقال، پوست اصلی و 
حتی برش های آن. من به هر قیمتی از پرتقال دوری می کنم.

کلر با اینکه می تواند به راحتی یک لیمو را بخورد اما قادر 
نیست برای فرزندانش که دو و پنج ساله اند، پرتقال پوست 
بکند و همکارانش در یک شرکت فناوری در لندن، می دانند 
پوست  پرتقال  و  بنشینند  میزهایشان  سر  او  مقابل  نباید  که 
بکنند. کلر هیچ گاه پرتقال دوست نداشته، اما گمان می کند 
کودکی اش  دوران  در  خاص  تجربه ای  از  او  فوبیای  که 
از  بعد  که  دارد  یاد  به  به روشنی  او  است.  گرفته  نشات 
کیسه  یک  در  پرتقال  برش های  او  به  نت بال  مسابقه  یک 
پلاستیکی شفاف تعارف شد و این صحنه معده اش را به هم 
غیرمنطقی  ترس  این  که  می دانم  می دهد:  ادامه  او  ریخت. 
است، اما برای حل کردن این فوبیا هیچ تمایلی ندارم. او 
ادامه می دهد: با این  حال ایام سال نو میلادی برایم سخت 

است  چون پرتقال ها همه جا هستند.
در  مستقر  غذایی  فوبیای  متخصص  جونز«،  پل  »کریستوفر 
هفت  شوید:  روبرو  ترس هایتان  »با  کتاب  نویسنده  و  لندن 
گام برای غلبه بر فوبیاها و اضطراب«، می گوید که فوبیای 
گفته  هم   )cibophobia( »سیبوفوبیا«  آن  به  که  غذایی 
با برخی  یا اضطراب شدید است که  می شود، نوعی ترس 

غذاهای خاص تحریک می شود.
حتی  یا  بوییدن  دیدن،  از  می تواند  ترس  این  می گوید:  او 
فکر کردن به غذا ناشی شود. به گفته او، فوبیاهای غذایی 
پدیده  این  ناشی می شوند و  اولیه  منفی  از تجربیات  اغلب 
به »شرطی سازی پاولفی« معروف است.این تجربیات ممکن 
آسیب های  یا  آلرژیک  واکنش های  خفگی،  شامل  است 
روانی عاطفی یا اصطلاحا ترومای مرتبط با غذا باشند مانند 
مجبور شدن به خوردن چیزی در کودکی و سپس احساس 
تهوع.او می گوید: به این ترتیب، فوبیای غذایی را می توان 
افراد  برخی  که  دانست  انزجاری  آن  از  شدیدتری  شکل 
با  بعدا  الکل تجربه می کنند و  از حد  بیش  از مصرف  پس 
دیدن یا بوییدن آن، دچار حالت تهوع می شوند.این ترس ها 
زمان گسترش  نشدن می توانند در طول  درمان  در صورت 
یابند و به یک رژیم غذایی به شدت محدود منجر شوند که 
ممکن است سلامت فرد را تحت تاثیر قرار دهد. جونز که 
بالینی آموزش دیده ای است ،  روان درمانگر و هیپنوتراپیست 
 ـرفتاری  مانند درمان شناختی ـ رایج  روش های روانشناسی 
هیپنوتراپی  مانند  مداخله ای  تکنیک های  با  را  )سی بی تی( 
چشم  حرکت  با  مجدد  پردازش  و  حساسیت زدایی  بالینی، 
سریع  تغییرات  تا  می کند  ترکیب  ذهن آگاهی  و   )EMDR(

حاصل شود.
واکنش  که  عاطفی  پیوندهای  شکستن  با  است  مدعی  او 
یک  طی  را  فوبیاها  بیشتر  می تواند  برمی انگیزند،  را  ترس 
او  چندوجهی  رویکرد  اینکه،  و  کند  حل  جلسه  چهار  تا 
ریشه  به  و  است  هدفمندتر  سنتی،  هیپنوتراپی  برخلاف 
مشکل می پردازد.به گفته »فلیکس اکونومکایس«، متخصص 
خصوصی  کلینیک  که  غذایی  فوبیای  زمینه  در  دیگر 
»همپستد«  در  را   )The Heath Therapies( »هیت تراپی« 
لندن اداره می کند، اکثر افراد با فوبیای غذایی شدید معمولا 
فقط دو نوع غذا می خورند مانند ناگت و چیپس. اگرچه او 
فقط  عمرش  تمام  که  کرده  درمان  را  میانسال  مردی  حتی 
خطرناک  غذا  که  کند  باور  مغز  است.اگر  می خورده  نان 
اما مغز  است، اجتناب از آن کاملا منطقی به نظر می رسد. 
را  چیزی  بنابراین  دارد،  نیاز  غذا  به  بقا  برای  که  می داند 
انتخاب می کند که ایمن ترین غذا به نظر می رسد. او اشاره 
می کند که فوبیاهای غذایی اغلب با بی اشتهایی اشتباه گرفته 
می شوند، در حالی  که در واقع اینجا مشکل بر سر »اعتماد 
می دهد:  ادامه  او  است.  غذا«  به  بی مورد  معمولا  نداشتن  
غذاها  از  برخی  به  بیمارگونه   وحشتی  حس  مبتلا،  افراد 
به  عنکبوتی  اگر  که  می لرزد  همان طور  بدنشان   و  دارند 
جونز«،  »کری  ایندیپندنت،  گزارش  شود.به  داده  دستشان 
روان درمانگر، می گوید که فوبیاهای غذایی، بیشتر در موارد 
 )ARFID( اجتنابی/محدودکننده  غذایی  مصرف  اختلال 
از  اجتناب  آن  ویژگی  که  پیچیده  اختلالی  می شوند؛  دیده 
نگرانی های  به  اینکه  مهم تر  همه  از  و  غذاهاست  برخی 
مربوط به تصویر بدن یا وزن مرتبط نیست. او می گوید: در 
عوض، این اختلال ممکن است شامل مسائل حسی، تروما 
یا ترس از آثار منفی مانند خفگی یا تهوع باشد.او می گوید 
خوردن  اختلال های  دیگر  انواع  به  نسبت  غذایی  فوبیاهای 
تا  پرخوری،  اختلال  یا  عصبی  پرخوری  بی اشتهایی،  مانند 
حدی کمتر رایج  هستند اما همچنان بر تعداد قابل توجهی از 
افراد تاثیر می گذارند. برای برخی افراد، این ترس ها همه گیر 
از  انگشت شماری  تعداد  به  آنها را  می شود و رژیم غذایی 
غذاهای ایمن محدود می کند.سازمان خدمات ملی سلامت 
از  معمولا  غذایی  فوبیاهای  درمان  برای   )NHS( انگلیس 
 ـرفتاری )CBT( یا درمان مبتنی بر خانواده  درمان شناختی ـ
می شود،  استفاده  که  دیگری  روش های  می کند.  استفاده 
»زنجیره هایی«  ایجاد  غذایی«؛  »زنجیره سازی  از  عبارتند 
حال  در  غذایی  ترس های  به  مبتلا  افراد  که  غذاهایی  بین 
حاضر مصرف می کنند و غذاهای جدیدی که از نظر طعم، 
همچنین  که  روش ها  این  مشابه اند.  آن ها  با  بافت  یا  رنگ 
طول  ماه ها  حتی  یا  هفته ها  می شوند،  مواجهه درمانی  شامل 
می کشند که این امر باعث می شود گزینه های سریع تر مانند 

هیپنوتراپی، جذاب تر به نظر برسند.
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اینکه  به  اشاره  با  متحد  ملل   جمعیت  صندوق  سرپرست 
همزمان با افزایش سالمندان با پدیده زنانه شدن سالمندی در 
سراسر جهان روبرو هستیم، گفت: پیش بینی می شود درصد 
جمعیت افراد بالای ۶۵ سال در جهان از ۱۰ درصد در سال 

۲۰۲۲ به ۱۶ درصد در سال ۲۰۵۰ افزایش پیدا کند.
محیط  از  رونمایی  مراسم  در  دوشنبه  روز  سیلیوا  آینا   
دوستدار سالمند اظهار داشت: تغییرات جمعیتی تحت تاثیر 
تعداد  و  بوده  زندگی  به  امید  سن  و  باروری  نرخ  کاهش 

سالمندان به سرعت در حال افزایش است.
بنیادی  تحولی  نماینگر  آماری  تغییر  این  کرد:  تصریح  وی 
است که تمام جنبه های جامعه را تحت تاثیر قرار می دهد. 
انتقال  به طور مثال در آسیا و اقیانوسیه هر کشوری با این 

جمعیتی روبرو است.
سیلیوا اظهار داشت: در ایران بر اساس داده های مرکز آمار 
ایران، بیش از ۱۰ درصد جمعیت کشور دارای ۶۰ سال و 
 ۲۰ در  جمعیت  این  می شود  پیش بینی  و  هستند  سن  بیشتر 
سال آینده، دو برابر شوند و این روند نیازمند این است که 

اطمینان حاصل کنیم سالمندان به حاشیه رانده نمی شوند.
به طور جمعی  باید  افزایش سن جمعیت  با  داد:  ادامه  وی 
عمل کنیم تا فضاهای عمومی برای هر سنی قابل دسترس 
باشند که این به معنای راحتی و ایجاد زیرساختی پایدار و 

تاب آور برای تمام نسل ها است.
دهه  شد:  یادآور  متحد  ملل   جمعیت  صندوق  سرپرست 
سالمندی از ۲۰۲۰ تا ۲۰۳۰ یکی از ابتکارات سازمان ملل 
متحد است و فرصتی برای گردهمایی نهادها برای ۱۰ سال 

اقدام هماهنگ جهت بهبود زندگی سالمندان است.
برای  ایران  تلاش های  از  صندوق  این  اینکه  بیان  با  سیلیوا 
اصفهان  افزود:  کند،  می  قدردانی  سالم  سالمندی  رویکرد 
به عنوان نخستین شهر دوستدار سالمند می تواند به عنوان 

الگوی سایر شهرها معرفی شود.
از سالمندی نباید غافل شد

هاشم خنفری پورجعفری نماینده شادگان در مجلس شورای 
جمعیت  سالمندی  به  اشاره  با  مراسم  این  در  نیز  اسلامی 
از  نباید  و  رفت  پیش  جامعه  مسائل  با  همگام  باید  گفت: 

سالمندی جمعیت غافل شد.
وی ادامه داد: برای استحکام خانواده باید به سالمندان توجه 
داشت و باید نشست هایی با مجلس شورای اسلامی برگزار 

شود تا برای زاد و ولد و جوان گرایی برنامه ریزی شود.
امید به زندگی سالم در زنان کمتر از مردان است

رحیم تقی زاده نماینده سازمان جهانی بهداشت نیز در این 
مراسم گفت: در مساله سالمندی جمعیت از امید به زندگی 
نباید غافل ماند. سن امید به زندگی به ۷۵ سال افزایش پیدا 

کرده است.
تفاوت   ۲۰۱۹ تا   ۲۰۰۰ سال های  بین  کرد:  خاطرنشان  وی 
فاحشی بین امید به زندگی و امید به زندگی سالم مشاهده 
می کنیم بطوریکه اگر سن امید به زندگی ۷۵ سال است اما 

تمام این ۷۵ سال توام با سلامت نیست.
نماینده سازمان جهانی بهداشت اظهار داشت: امید به زندگی 
دچار  بیشتر  زنان  و  است  مردان  از  کمتر  زنان  در  سالم 
صدمات ناشی از بیماری ها و عوامل روحی و اجتماعی می 
شوند و این روند در دوران شیوع کرونا بدتر شد و شکاف 
بین امید به زندگی و امید به زندگی سالم افزایش پیدا کرد.

جزو  سالمندان  تکریم  و  سالم  سالمندی  گفت:  زاده  تقی 
اهداف جهانی است که برای رسیدن به آن، چهار سیاست 
سالمندان،  تبعیض  با  مقابله  سالمند،  دوستدار  محیط  کلان 
فراهم  سازی  یکپارچه سازی خدمات سالمندان و  ادغام و 
امکانات مراقبت طولانی مدت سالمندان مد نظر قرار گرفته 

است.
یادآور شد: شبکه دوستدار سالمند را در جهان داریم  وی 
که بیش از ۷۰ کشور و ۱۷۰۰ کانون و محیط در آن قرار 
دارند و ۳۳۰ میلیون نفر تحت پوشش این فضاها قرار دارند.

نماینده سازمان جهانی بهداشت اظهار داشت: منطقه مدیترانه 
شرقی بعد از منطقه آفریقا دومین منطقه ای است که کمترین 
مشارکت را در برنامه محیط دوستدار سالمند دارد و شاید 
به خاطر این باشد که تعداد زیادی از کشورهای آن، جوان 

هستند.
تقی زاده گفت: نگاه ما به سالمندی باید سالم باشد. در برنامه 
سالمندان  حمایت  با  مرتبط  موضوعات  جمعیت،  جوانی 
و  تشویقی  های  سیاست  باید  و  است  نگرفته  قرار  مدنظر 

ترجیحی برای پویایی جوانی داشته باشیم.
۵۰ سال دیرتر وارد حوزه سالمندی شدیم

نیز  ایران  سالمندی  علمی  انجمن  رئیس  دلبری  احمد 
حوزه  وارد  دیرتر  سال   ۵۰ اینکه  بیان  با  مراسم  این  در 
می دهد  نشان  مقالات  و  تحقیقات  گفت:  شدیم،  سالمندی 
در  که  نداریم  منابع  آنقدر  توسعه  درحال  کشورهای  برای 
سمت  به  باید  و  کنیم  ایجاد  زیرساخت  سالمندی،  حوزه 

توانمندسازی سالمندان پیش برویم.
اقدامات حوزه  دیرتر  که ۵۰ سال  بپذیریم  باید  افزود:  وی 
نیاز  کنیم  جبران  اینکه  برای  و  کردیم  شروع  را  سالمندی 
به عزم ملی و عزم حاکمیتی داریم و همانطور که قرارگاه 
سالمندی  حوزه  قرارگاه  باید  شده  تشکیل  جمعیت  جوانی 

نیز ایجاد شود.
ابربحران سالمندی جمعیت در راه است

مشاور عالی سالمندان بهزیستی تصریح کرد: زیرساخت های 
سالمندی در کشور بسیار ضعیف است چراکه درگیر توسعه 

یافتگی بودیم و به حوزه سالمندی توجهی نشده است.
ابربحران های در راه، سالمندی  از  دلبری تاکید کرد: یکی 
جمعیت است. بیشترین تهدید برای سالمندان نیز تنهایی و 
بهزیست محله و فعالیت  به قطع طرح های  انزوا است که 
کننده  کمک  تواند  می  زمینه  این  در  تهران  شهرداری  های 
باشد.محمد سراج عضو کمیسیون اجتماعی مجلس شورای 
برای  فرصتی  سالمندی  گفت:  مراسم  این  در  نیز  اسلامی 
مناسب سازی اجتماعی، اقتصادی و زیستی است به همین 

خاطر اگر سالمندی را فهم کنیم می توانیم به آن بپردازیم.
با شنیدن حل نمی شود.  افزود: مسائل حوزه سالمندی  وی 
بنا به اعتقادات دینی، سالمندان، پیامبران طایفه خود هستند. 
از  گیری  مشاوره  به  توجه  و  دارند  بالایی  تجربه  سالمندان 

سالمندان باید در دستورکار قرار گیرد.
رفتار  کنیم،  اهتمام  سالمندی  به  اگر  کرد:  تاکید  سراج 
تعقلی پیدا می کنیم. اگر به سالمندان توجه کنیم، به سلامت 

جسمانی و زندگی سالم اهتمام خواهیم کرد.
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 خطرات گیاه درمانی که از آن بی اطلاعید
حتما  درمان،  به سبب  گیاهی  داروهای  و  دمنوش ها  مصرف 
هم  چراکه  شود؛  تجویز  و  توصیه  متخصص  توسط  باید 
و  دفعات  تعداد  و هم  است  مهم  آن  میزان مصرف  و  مقدار 
این توصیه  ساعت های مصرف آن در طول روز مهم است. 

یکی از متخصصان طب سنتی است.
 مکملی برای طب مدرن عمل کند، اما هرگاه از اصول طب 
مدرن فاصله بگیرد، ممکن است مشکلاتی به وجود آورد. این 
موضوع اخیرا به یکی از مباحث داغ تبدیل شده و بسیاری 
از متخصصان بر این نکته تأکید دارند که مصرف بی رویه و 
بدون آگاهی از دمنوش ها و داروهای گیاهی، تهدیدی جدی 

برای سلامت انسان محسوب می شود.
مریم عمادی، متخصص تغذیه و طب سنتی،به این نکته اشاره 
می تواند  به تنهایی  گیاهی  داروهای  از  استفاده  که  می کند 

باعث عقب افتادن روند درمان افراد شود.
به نظر می رسد که برخی از دمنوش ها و   بر خلاف تصور، 
داروهای گیاهی هم می توانند خطرساز باشند؛ درست است؟

وجود  زمینه  این  در  رایج  اشتباه  یک  که  است  این  واقعیت 
داروها  این  چون  که  می کنند  تصور  افراد  از  بسیاری  دارد. 
گیاهی هستند، هیچ ضرر و خطری ندارند. به عبارت دیگر، 
مثبتی  تأثیر  داروها  این  است  ممکن  بدبینانه ترین حالت،  در 

نداشته باشند، اما خطرساز هم نیستند.
 درصورتی که این طور نیست؟

خیر، این طور نیست؛ زیرا همان طور که از نام شان پیداست، 
آنها داروهای گیاهی هستند و خاصیت دارویی دارند. بعلاوه، 
بسیاری از داروهای شیمیایی که امروزه مصرف می شوند نیز 
تسکین  برای  که  دمنوش هایی  بنابراین،  دارند.  گیاهی  منشأ 
دارو  عملا  می کنیم،  مصرف  عوارض  برخی  بهبود  و  درد 

محسوب می شوند.
صدق  گیاهی  داروهای  تمام  درباره  موضوع  این  آیا   

می کند؟  
داروها  این  از  توجهی  قابل  تعداد  اما  آنها،  همه  نه  البته 
همین  به  باشند.  داشته  درمانی  و  دارویی  می توانند خاصیت 
به  باید  آنها  پیدا می کنند و در مصرف  اهمیت ویژه ای  دلیل 
دقت بررسی های لازم انجام شود. در غیر این صورت ممکن 

است مشکلات جدی برای فرد مصرف کننده ایجاد کند. 
 مثلا چه مواردی مهم است؟

مورد اول این است که مصرف دمنوش ها و داروهای گیاهی 
به سبب درمان، حتما باید توسط متخصص توصیه و تجویز 
شود؛ چراکه هم مقدار و میزان مصرف آن مهم است و هم 
از  روز.  طول  در  آن  مصرف  ساعت های  و  دفعات  تعداد 
طرف دیگر، این موضوع بسیار مهم است که مراقب باشیم تا 

تداخل دارویی برای مان ایجاد نشود. 
 تداخل با داروهای شیمیایی مثلا؟

عروقی  ــ  قلبی  بیماری های  به  مبتلا  که  افرادی  مثلا  دقیقا. 

هستند، افراد دیابتی، کسانی که بیماری های زمینه ای دارند و 
دارو مصرف می کنند و ... باید بسیار محتاطانه سراغ داروهای 
گیاهی بروند. متاسفانه خیلی از افراد صرفا براساس دیده ها 
و شنیده های شان در فضای مجازی، شروع به خوردن برخی 
این تصور که  با  از دمنوش ها و داروهای گیاهی می کنند و 
مصرف بیشتر، تاثیر بهتر و بیشتری دارد، دردسرهایی جدی 

برای خودشان ایجاد می کنند. 
 یعنی توصیه های طب سنتی که در فضای مجازی منتشر 

می شود را رد می کنید؟
بگنجانیم،  گروه  و  دسته  یک  در  را  همه  نمی توانیم  طبیعتا 
است  این  دارد  وجود  زمینه  این  در  که  بزرگی  مشکل  اما 
با کمترین سطح آگاهی، بدون تخصص وصرفا  که هرکسی 
بر اساس اطلاعاتی که ازمنابع مختلف به دست آورده است، 
مصرف  به  ترغیب  را  افراد  و  راه اندازی  شخصی  صفحه ای 
چراکه  ندارد،  هم  وجدانی  عذاب  می کند.  گیاهی  داروهای 
تصور می کند مواد گیاهی خطری برای سلامت افراد ندارد، 
که  درحالی است  این  است.  اشتباهی  کاملا  باور  درحالی که 
نامش مشخص است، طب سنتی و مکمل،  از  همان طور که 
جنبه تکمیل کنندگی دارد و نمی تواند به تنهایی کارساز باشد.

 و این تبلیغات می تواند فرد را در مسیر نادرستی قرار دهد 
و به سلامت او آسیب بزند.

می شود  باعث  تبلیغات  این  درواقع  است.  همین طور  بله، 
برای  درحالی که  باشد؛  اشتباهی داشته  انتخاب های  فرد  که 
متخصص  نظر  تحت  باید  گیاهی،  حتی  دارویی،  هر  مصرف 

طب سنتی، پزشک داخلی و عمومی و ... قرار گرفت. 
 اما یکی دیگر از مواردی که در مصرف این مواد گیاهی 

باید در نظر داشت چیست؟
یکی دیگر از مواردی که لازم است به آن توجه شود، محل 
نشان  تجربه  است.  گیاهی  داروهای  و  دمنوش ها  این  خرید 
داده است که برخی از این داروها که به صورت ترکیبی به 
باشند.  اعتمادی  مورد  داروهای  نمی توانند  می رسند،  فروش 
آویشن  بابونه،  مانند  تک   دمنوش های  برخی  درباره  درواقع 
وجود  مشکلی  دارند،  بهداشت  وزارت  تاییدیه  که   ... و 
اولیه  ماده  کیفیت  و  نوع  نه  که  ترکیبی  داروهای  اما  ندارد، 
ترکیبی اش  میزان  مقدار و  استاندارد  نه  آن مشخص است و 
نکته  این  البته  باشند.  اعتماد  قابل  نمی توانند  مشخص است، 
گیاهی  داروهای  نیست که همه  این طور  لزوما  بگویم که  را 
اما شخصا فکر  نباشد  اعتماد  که عطاری ها می فروشند مورد 
می کنم که در این موضوع نباید ریسک کرد و تا متخصص 
بهتراست مصرف نشود.موضوع تداخل  آن را تجویز نکرده، 
پزشک  تجویز  و ضرورت  است  بااهمیت  بسیار  هم  دارویی 

را تایید می کند.

رشد ۳۳ درصدی پرداخت »وام ازدواج« در سال جاری

چگونه شبکیه چشم می تواند خطر سکته مغزی را پیش بینی کند؟

و  ازدواج«  »وام  پرداخت  زمان  مدت  افزایش  حالی  در 
بسیاری  گلایه  آن،  پشت نوبتی های  طولانی  صف های  ایجاد 
براساس  اما  داشت  همراه  به  این  از  پیش  را  متقاضیان  از 
جدیدترین گزارشات »از ابتدای سال جاری تا اواخر دی ماه 
)۲۵ دی(، مجموع مبلغ پرداختی برای وام ازدواج از سوی 

دولت با رشدی ۳۳ درصدی همراه بوده است«.
که  ازدواج  وام   پرداخت  در  عامل  بانک های  اهمال کاری   
آغاز  برای  زوجین  مشکلات  از  گره گشایی  برای  را  امیدها 
و  هشدارها  بود،  کرده  طولانی  و  کمرنگ  مشترک  زندگی 
تابستان  در  را  بازرسی  سازمان  و  مرکزی  بانک  اخطارهای 
بدنبال داشت حال آنکه طبق تبصره ۱۳ لایحه بودجه ۱۴۰۳، 
یا  خرید  فرزندآوری،  ازدواج،  تسهیلات  برای  همت   ۳۰۰
ساخت مسکن پیش بینی شده که در این میان، وام ازدواج در 
سال جاری برای دختران زیر ۲۳ سال و پسران زیر ۲۵ سال 
معادل ۳۵۰ میلیون تومان و برای سایر زوجین واجد شرایط 

نیز ۳۰۰ میلیون تومان در نظر گرفته شده است.
این در حالیست که بنابر آخرین آمار اعلامی از سوی بانک 
سال  ابتدای  از  ازدواج  وام  پرداختی  رقم  مجموع  مرکزی، 

در  می رسد  تومان  میلیارد  هزار   ۱۸۲ به  دیماه   ۲۵ تا  جاری 
میلیارد  هزار   ۱۳۷ معادل  گذشته  سال  در  رقم  این  حالیکه 
تومان بوده است.در مجموع رقم پرداختی در سال جاری با 

افزایش ۳۳ درصدی همراه بوده است.
سال  به  نسبت  جاری  سال  در  هم  تسهیلات  سقف  همچنین 

قبل ۱.۷ برابر افزایش یافته است.
به گزارش ایسنا، ارائه تسهیلات و وام ازدواج از سال ۱۳۸۸ 

در جهت حمایت از جوانان رسما وارد شبکه بانکی کشور 
بنیان خانواده و  از تشکیل  بدنبال حمایت حاکمیت  اما  شد. 
در  تسهیلات  این  قانون جوانی جمعیت، سرنوشت  تصویب 
سال ۱۴۰۰ تغییر کرد؛ دلیل این تغییر نیز عدم وجود وحدت 
رویه در افزایش و هماهنگ سازی وام های حمایتی از تشکیل 
و گسترش خانواده در برهه های مختلف بوده است که وضع 
مشخصی نداشت و منابع مشخصی نیز برای آن تعیین نشده 

بود.
بر  خانواده  از  حمایت  و  جمعیت  جوانی  قانون  آنکه  حال 
به  ملزم  را  مرکزی  بانک  ۶۹  خود،  و   ۶۸  ،۱۰ مواد  اساس 
از  فرزندآوری  و  ازدواج  قرض الحسنه  تسهیلات  پرداخت 
محل سپرده های قرض الحسنه جاری و پس انداز بانک ها کرد. 
قانون جوانی جمعیت و حمایت از خانواده علاوه  بر درنظر 
ازدواج،  تسهیلات  کنار  در  فرزندآوری  تسهیلات  گرفتن 
اتفاق مثبت دیگر، یعنی در نظر گرفتن نرخ تورم  شامل سه 
معرفی  شرایط  تسهیل  حمایتی،  وام های  مقدار  تعیین  برای 
نیز  ازدواج  وام  پرداخت  در  به شرایط سنی  توجه  و  ضامن 

می شد.

اسرار  می توانند  آن ها  نیستند؛  دیدن  برای  تنها  ما  چشمان 
کنند.  آشکار  را  ما  جسمانی  وضعیت های  از  بسیاری 
جدیدترین تحقیقات نشان می دهند که شبکیه چشم می تواند 
به عنوان یک سیستم هشدار اولیه برای سکته مغزی عمل کند 
و با شناسایی علائم و تغییرات در عروق چشم، از بروز این 

بحران نجات دهنده جلوگیری کند.
بیماری های  از خطرناک ترین و شایع ترین  یکی  سکته مغزی 
شناخته  خاموش«  »قاتل  به عنوان  که  است  حاضر  عصر 
می شود. هر ساله میلیون ها نفر در سراسر جهان بر اثر سکته 
مغزی جان خود را از دست می دهند، و متاسفانه بسیاری از 
افراد از خطر وقوع آن پیش از بروز حادثه آگاه نمی شوند. 
در حالی که پیشگیری از سکته معمولًا به شناسایی عواملی 
بالا، سیگار کشیدن و رژیم  بالا، کلسترول  مانند فشار خون 
علم  در  جدید  کشف  یک  دارد،  بستگی  نامناسب  غذایی 
تحقیقات  نتایج  دارد.  آینده  برای  خوبی  خبرهای  پزشکی 
برای  فقط  سنتی  به طور  که  چشم،  شبکیه  که  می دهند  نشان 
بینایی شناخته می شود، می تواند به عنوان یک شاخص حیاتی 

برای پیش بینی خطر سکته مغزی عمل کند.
شبکیه چشم: پنجره ای به دنیای سلامت عروق

قرار  چشم  پشت  که  نور  به  حساس  لایه ای  چشم،  شبکیه 
محققان،  به گفته  نمی شود.  استفاده  دیدن  برای  فقط  دارد، 
شبکیه می تواند اطلاعات ارزشمندی در مورد سلامت عروق 
بدن ارائه دهد. چرا که ساختار و ویژگی های عروقی شبکیه 
در  تغییرات  بنابراین،  دارند.  مغز  عروق  به  زیادی  شباهت 
احتمالی  از خطرات  نشانه ای  سلامت عروق شبکیه می تواند 

برای مغز باشد، از جمله سکته مغزی.
یک  به عنوان  چشم  شبکیه  که  داده اند  نشان  اخیر  تحقیقات 
به  توجه  با  و  می کند  عمل  بدن  عروق  سلامت  به  »پنجره« 
در  تغییرات  می توان  آن،  پیچیدگی های خاص شبکه عروقی 
عروق  در  آینده  مشکلات  از  علامتی  به عنوان  را  ناحیه  این 
استفاده  به  منجر  می توانند  یافته ها  این  کرد.  شناسایی  مغزی 
در  پیشگیرانه  و  جدید  ابزاری  به عنوان  چشمی  معاینات  از 

تشخیص زودهنگام سکته مغزی شوند.

بررسی شاخص های عروقی شبکیه
به بررسی ویژگی های مختلف عروقی  این زمینه  محققان در 
قطر  به  می توان  ویژگی ها  این  جمله  از  پرداخته اند.  شبکیه 
زاویه  شریان ها،  کالیبر  و  پیچ خوردگی  خونی،  رگ های 
عروقی  شبکه  در  موجود  پیچیدگی های  و  رگ ها،  انشعاب 

از  نشانه ای  می توانند  اطلاعات  این  کرد.  اشاره  شبکیه 
تغییرات در سلامت عروق مغز باشند.

علاوه بر ویژگی های فیزیولوژیکی شبکیه، عواملی مانند فشار 
ویژگی های  حتی  و  زندگی،  شیوه  کلسترول،  سطح  خون، 
اجتماعی-اقتصادی فرد نیز می توانند به شناسایی خطر سکته 

مغزی کمک کنند.
 محققان برای تحلیل دقیق تر این داده ها از ابزارهای پیشرفته 
شناسایی  به  قادر  که  کرده اند  استفاده  ماشینی  یادگیری 
به  تحلیل ها  این  هستند.  شبکیه  داده های  در  پنهان  الگوهای 
را  سکته، خطرات  وقوع  از  پیش  تا  می کنند  کمک  پزشکان 

شناسایی کرده و اقدامات پیشگیرانه لازم را انجام دهند.
ارتباط سکته مغزی با مشکلات خون رسانی به مغز

در  اختلالات  مغزی،  سکته  وقوع  علل  مهم ترین  از  یکی 
غلظت  مانند  مشکلاتی  واقع،  در  است.  مغز  به  خون رسانی 
منجر  می توانند  قلبی  بیماری های  و  بالا،  خون  فشار  خون، 

به انسداد یا خونریزی در عروق مغزی شوند. این اختلالات 
هشداردهنده ای  علامت  هیچ گونه  بدون  اغلب  خون رسانی 
از معاینه شبکیه  با استفاده  اما  ناگهانی بروز می کنند.  به طور 
چشم و شناسایی تغییرات در عروق آن، می توان قبل از وقوع 

سکته مغزی از بروز این حادثه جلوگیری کرد.
را  الگوهایی  توانسته اند  چشم  شبکیه  بررسی  با  محققان 
یا  بالا  خون  فشار  نظیر  شرایطی  با  که  کنند  شناسایی 
می توانند  الگوها  این  هستند.  ارتباط  در  قلبی  بیماری های 
واقع،  در  باشند.  آینده  در  مغزی  سکته  خطر  نشان دهنده 
تغییرات خاصی در شبکیه خود  معاینه چشم  افرادی که در 
مغزی  معرض خطر سکته  در  است  ممکن  می کنند،  مشاهده 
قرار داشته باشند و نیاز به پیگیری های پزشکی بیشتری داشته 

باشند.
چشم ها به عنوان ابزاری پیشگیرانه

از  پیشگیری  در  شبکیه  بررسی  و  چشمی  معاینات  اهمیت 
سکته مغزی، می تواند تأثیر بزرگی در بهبود سلامت عمومی 
و  ساده  ابزار  یک  به عنوان  جدید  روش  این  باشد.  داشته 
مشکلات  زودهنگام  تشخیص  در  می تواند  غیرتهاجمی 
کند.  ایفا  حیاتی  نقش  مغزی  سکته  از  پیشگیری  و  عروقی 
همچنین، با افزایش آگاهی عمومی و گسترش این روش های 
نوین، می توانیم شاهد کاهش قابل توجهی در آمار مرگ ومیر 

ناشی از سکته مغزی باشیم.
با توجه به این کشف علمی، شبکیه چشم می تواند به عنوان 
از  جلوگیری  و  پیش بینی  در  مؤثر  هشداردهنده  سیستم  یک 

سکته مغزی عمل کند.
را  بیماران  تا  کند  پزشکان کمک  به  می تواند  پیشرفت  این   
در مراحل اولیه شناسایی کرده و اقدامات لازم برای کاهش 

خطر سکته مغزی را انجام دهند.
به ویژه با استفاده از ابزارهای پیشرفته مانند یادگیری ماشینی، 
از  را  افراد  و  داد  انجام  دقیق تری  تشخیص های  می توان 
خطرات احتمالی آگاه کرد. به این ترتیب، پیشگیری از سکته 
عمومی  بهداشت  اصلی  اهداف  از  یکی  به  می تواند  مغزی 
نجات  را در سراسر جهان  نفر  میلیون ها  تبدیل شود و جان 

دهد.
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مزایای طرح نشان دار کردن مالیات؛ از 
کاهش فراریان تا رفع تمرکز از تهران

مسکن،  ملی  نهضت  واحدهای  اقساط  برابری   ۴ افزایش  با 
بسیاری از متقاضیان نسبت به سنگینی آورده های مالی معترض 
شدند، این درحالی است که وزیر راه و شهرسازی بر تکمیل 
و تحویل واحدهای حمایتی تاکید دارد.»مسکن« جزو نیازهای 
یکی از  عنوان  به  و  می رود  شمار  به  انسان ها  اولیه  و  اساسی 
از کشورها  بسیاری  قوانین اساسی  حقوق های اصلی بشر در 
ایران مورد توجه قرار گرفته است. بر همین اساس  از جمله 
طبق اصل ۳۱ قانون اساسی جمهوری اسلامی »داشتن مسکن 

است ؛  ایرانی  خانواده  و  فرد  هر  نیاز، حق  با  متناسب 
اولویت بندی  رعایت  با  است  موظف  دولت  بنابراین 
برای آحاد جامعه، به ویژه روستانشینان و کارگران زمینه 
اجرای این اصل مهم را فراهم کند.«با توجه به وضعیت 
با  بازار معاملات مسکن طی ۵ سال گذشته  معاملات 
فراز و نشیب های متعددی روبرو بوده است، اما از ۲ 
با رکود تورمی  بازار مسکن  امروز  به  تا  سال گذشته 
عمیق تری دست و پنجه نرم می کند، همچنین با وجود 
کاهش  و  بازاری  معاملات  در  رکودی  شرایط  تداوم 
سرعت رشد قیمت مسکن در سال جاری، سهم مسکن 
افزایش است. از سبد هزینه خانوار همچنان در حال 

دولت ها،  شکل گیری  ابتدای  از  مسکن  بازار  وضعیت 
جمله  از  معضلات جدی  با  اخیر  دهه های  در  به ویژه 
عدم تعادل بین عرضه و تقاضا، رکود همراه با افزایش 
قیمت همراه بوده است، همچنین عدم رفع موانع  این 
شانه  دیگر  سوی  از  و  درست  زمان  در  مهم  حوزه 

خالی کردن مسئولان موجب شد تا معضلات تشدید و کلاف 
خانه دار شدن عموم افراد جامعه روز به روز پیچیده تر شود.

مشکلات همیشگی مسکن در کشورمان، شهید آیت الله رئیسی را 
بر آن داشت تا در سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوری 
ساخت ۴ میلیون مسکن طی چهار سال با عنوان »نهضت ملی 
رئیس  مسکن  ملی  نهضت  وعده  اما  دهد،  وعده  را  مسکن« 
با   ۱۴۰۳ اردیبهشت   ۳۰ در  سیزدهم  دولت  شهید  جمهور 
سانحه سقوط بالگرد نیمه تمام ماند.برهمین اساس، ادامه مسیر 
خانه دار  دیگر  عبارت  به  یا  مسکن،  ملی  نهضت  پروژه های 
کردن افراد برعهده فرزانه صادق وزیر راه و شهرسازی دولت 
چهاردهم قرار گرفت، وی در نشست علنی ۲۹ مرداد ۱۴۰۳ 
مجلس شورای اسلامی نسبت به هر آنچه که در حوزه مسکن 
قانون شده بود، خود را متعهد دانست و خانه دار شدن را حق 
تمام مردم به ویژه قشر کم درآمد عنوان کرد و گفت: مدیریت 
ساماندهی در تولید در پاسخ به دغدغه سایر خانوارها که فاقد 
مسکن هستند به ویژه جوانان و قشرهای ضعیف و کم درآمد 
و رسیدگی به بافت های فرسوده و سکونتگاه های غیر رسمی 

از اولویت های کاری اینجانب است.
صادق: ثبت نام نهضت ملی مسکن ادامه دارد

گفتگویی  در   )۱۴۰۳ دی   ۸( و شهرسازی  راه  وزیر  همچنین 
و  کرد  تاکید  ملی  نهضت  واحدهای  ثبت  تداوم  به  نسبت 
افزود: با توجه به قانون برنامه هفتم باید یک ونیم میلیون واحد 
مسکونی با عنوان مسکن حمایتی ساخته و تحویل متقاضیان 
تعهدات  این  از  واحد  هزار   ۸۰۰ بیش از  امروز  تا  که  شود، 

تأمین شده و برای تأمین ۷۰۰ هزار واحد باقی مانده نیز باید 
برنامه ریزی شود.

اقساط نهضت ملی مسکن ۴ برابر شد
روزهای اخیر بسیاری از متقاضیان واحدهای نهضت ملی پرند 
نهضت  واحدهای  فیزیکی  پیشرفت  از  نارضایتی  بیان  ضمن 
ملی به خبرنگار مهر اعلام کردند که با توجه به شرایط تورمی 
و افزایش چشمگیر مدت زمان خانه دار شدن، شرکت عمران 
شهر جدید پرند در روز ۲۹ دی ۱۴۰۳ پیامی با عنوان اینکه 

اقساط واحدهای حمایتی ۴ برابر شده، ارسال کرده است.
همچنین متقاضیان در ادامه می گویند: به عنوان یک متقاضی که 
در دهک های یک تا سه قرار دارد، چگونه می تواند در عرض 
یک ماه ۱۶۰ میلیون تومان واریز اقساط انجام دهد، و مجموع 

آورده را به ۴۸۰ میلیون تومان افزایش دهد.
پیامک ارسال شده به متقاضیان بدین شرح است؛

»متقاضی محترم نهضت ملی مسکن، آقای / خانم ، تا تاریخ 
به  ۲۴/۱۰/۱۴۰۳ ساعت ۰۰:۰۰ مهلت دارید آورده مرحله ۹ 
مبلغ ۱,۶۰۰,۰۰۰,۰۰۰ ریال و در مجموع مبلغ ۴,۸۰۰,۰۰۰,۰۰۰ 

ریال را به شماره حساب نزد بانک ملی واریز نمایید.«
نهضت ملی مسکن؛ وعده ها در سایه اقساط سنگین

فرزانه صادق وزیر راه و شهرسازی دوم مهر ۱۴۰۳ نخستین 
جلسه خود را در خصوص پیگیری موضوعات مرتبط با مسکن 
و شهرسازی برگزار کرد و خطاب به مدیران راه و شهرسازی 
تکلیفی  مسکن«  »تولید  کرد:  تاکید  کشور  سراسر  استان های 
است که از سال های قبل شروع شده و در دولت چهاردهم نیز 
سرلوحه بخشی از مهمترین اقدامات وزارت راه است، مردم 
اگرچه دولت عوض  ما مستحق خانه دار شدن هستند.  عزیز 
سامانه  در  مسکن  برای  که  متقاضی  میلیون  یک  به  اما  شده 
را  لازم  شرایط  و  کردند  نام  ثبت  شهرسازی  و  راه  وزارت 

داشتند؛ تعهد داریم که برای آنها مسکن تهیه کنیم.
او در ادامه می گوید: از میزان متقاضیان ثبت نامی، ۷۵۰ هزار 
نفر مبالغی را هم واریز کردند. این تعهد به ما ارث رسیده و 
باید با جدیت آن را محقق کنیم. در بخش مسکن و تعهدی که 

به مردم داریم، شوخی نداریم و هیچ اهمالی در این خصوص 
پذیرفته نیست.به گزارش مهر، اگرچه ممکن است این روند، 
در راستای تسریع اجرای پروژه های مسکن باشد، اما شرایط 
بر  سنگینی  بار  و  گرفته  نادیده  را  متقاضیان  از  بسیاری  مالی 
دوش آن ها گذاشته است. همچنین چنین تصمیماتی از سوی 
مسکن  ملی  نهضت  متولی  به عنوان  شهرسازی  و  راه  وزارت 
راستای  در  است که چنین سیاست گذاری هایی  آن  از  حاکی 
فعالان  می شود.همچنین  گرفته  کار  به  متقاضیان  انصراف 
بازار مسکن بر این باورند چنانچه سیاست گذاری های 
اقتصادی متناسب با توان مالی متقاضیان اصلاح نشود، 
ممکن است این طرح ملی، به جای تسهیل در خانه دار 
به مانعی برای خانه دار شدن آن ها  شدن اقشار هدف، 
تبدیل شود.به نظر می رسد، بی توجهی دولت ها از جمله 
دولت فعلی به موضوع مسکن می تواند تبعات اجتماعی 
شدیدی را در آینده نه چندان دور در پی داشته باشد. 
از  آن  سهم  افت  باعث  ساختمان  بخش  کوچک شدن 
تولید ناخالص داخلی شده و این سهم در ابتدای دهه 
نخست  نیمه  در  اما  بود،  ۶.۸ درصد  معادل  رقمی   ۹۰

سال جاری این عدد به ۳.۶ درصد کاهش یافته است.
نیازهای  بحرانی ترین  از  یکی  مسکن  حاضر  حال  در 
کشور به شمار می رود، کاهش چشمگیر قدرت خرید 
ملکی کرایه نشین موجب افزایش مهاجرت معکوس به 
روستاها و حاشیه کلان شهرها شده است، اما بر اساس 
مسکنی کشور  نیاز  به  پاسخگویی  اصلی  وظیفه  قانون 
و  تکمیل  زیرا  بود،  خواهد  شهرسازی  و  راه  وزارت  برعهده 
در  پررنگی  تأثیر  مسکن  بازار  به  حمایتی  واحدهای  عرضه 
اینجاست  اهمیت  حائز  داشت.نکته  خواهد  قیمت ها  کاهش 
پاسخگوی  تنهایی  به  واحدهای حمایتی  و عرضه  تکمیل  که 
شرایط فعلی بازار مسکن نخواهد بود، بر همین اساس دولت 
و وزارتخانه راه و شهرسازی باید سیاست های دیگر از جمله 
کار جدی خود  دستور  در  را  اجاره بها  بازار  کنترل وضعیت 

قرار دهند.
دولت  شهرسازی  و  راه  وزارت  اینکه  علیرغم  است،  گفتنی 
چهاردهم خود را نسبت به اتمام پروژه واجدین شرایط نهضت 
مسیر  در  وزیر  اقدامات خانم  اما  می داند،  متعهد  مسکن  ملی 
تأمین خانه دهک های یک تا سه همسو با گفته وی نیست، زیرا 
افزایش نرخ اقساط و مجموع آورده متقاضیان موجب ایجاد 

نگرانی های جدی برای آنها شده است.
رئیس  مسکنی  وعده  اعلام  پیش از  که  است  ذکر  به  لازم 
جمهور شهید دولت سیزدهم، ساخت سالیانه یک میلیون واحد 
مجلس  توسط  شده  انجام  نیازسنجی های  اساس  بر  مسکونی 
یازدهم، نیاز مسکنی کشور بود، که این طرح همزمان با وعده 
ساخت ۴ میلیون مسکن شهید رئیسی سرعت بیشتری گرفت. 
در نتیجه بهتر است وزارت راه و شهرسازی دولت چهاردهم 
اعتماد  اینگونه  چراکه  کند،  عمل  گفته،  آنچه  اساس  بر  هم 
اجتماعی بیشتری را برای متقاضیان واحدهای حمایتی به دنبال 
خواهد داشت و از سوی دیگر دغدغه خانه دار شدن افراد با 

چالش تا حدودی رفع می شود.

نهضت ملی مسکن؛ وعده ها در سایه اقساط سنگین
جزئیات دومین نشست کمیته دستمزد

کمیته دستمزد شورای عالی کار در دومین نشست خود به 
موضوع محاسبه هزینه سبد معیشت ورود نکرد، اما موضوع 
تامین مسکن کارگران را در دستور کار قرار داد و کارفرمایان 
از دولت خواستند  زمین،  تامین  برای  آمادگی  اعلام  ضمن 
شرایط ساخت مسکن کارگری را تسهیل کند. دومین کمیته 
دستمزد با حضور نماینده وزارت اقتصاد، مدیرکل دفتر جبران 
مسکن  قرارگاه  نماینده  کار،  وزارت  کار  روابط  و  خدمت 
کارگری و نمایندگان کانون عالی کارفرمایان و کارگران در 
نخستین نشست کمیته  برگزار شد.پیشتر  محل وزارت کار 
مزد شورای عالی کار با هدف تعیین اعضای کمیته دستمزد 
و ورود به بحث محاسبات سبد معیشت کارگران برگزار شد 
در  معیشت  سبد  هزینه  محاسبه  موضوع  جدی،  طور  به  و 
دستور کار قرار نگرفت.طی هفته های اخیر نشست شورای 
عالی کار با محور تعیین اعضای کارگروه  مزد و کمیته ناظران 
بنگاه های  و  کارگاه ها  پرداخت  توان  بررسی  و  مشاوران  و 

تولیدی و خدماتی با حضور وزیر کار تشکیل شد.
در همین راستا محسن باقری - رئیس کمیته دستمزد شورای 
عالی کار در گفت وگو با ایسنا، ضمن تشریح جزئیات دومین 
نشست کمیته مزد توضیح داد: در جلسه مباحث کلی مطرح 
شد و وارد محاسبات سبد معیشت کارگران نشدیم. نماینده 
کارگری  مسکن  از  گزارشی  کار  وزارت  فرهنگی  معاونت 
ارائه کرد و پس از آن در خصوص مسکن کارگران بحث 
که  بودند  پیگیر  و  مصمم  کارفرمایی  افزود:گروه  شد.وی 
این آمادگی را  اگر دولت اجازه دهد و موانع را رفع کند 
افتادن  تاخیر  به  بسازند. بحث  برای کارگران مسکن  دارند 
تشکیل قرارگاه مسکن کارگران نیز در جلسه مطرح شد که 
سال قبل در شورای عالی کار عنوان شده بود.رئیس کمیته 
مزد شورای عالی کار ادامه داد: کارفرمایان در جلسه اعلام 
کردند که هیچ چشم داشتی از دولت ندارد و هزینه ای هم 
نمی خواهند فقط اینکه موانع را از سر راه کارفرمایان بردارد.

باقری در توضیح بیشتر افزود: درحال حاضر سازمان تامین 
اجتماعی ۱۵ درصد از هر جوازی حق بیمه دریافت می کند، 
ضمن اینکه هزینه های تغییر کاربری زمین سرسام آور است 
کارفرمایان  باعث شده که  اداری  پیچیده  بروکراسی های  و 
به سمت تامین مسکن کارگران نروند و فرایندها به قدری 
می شوند.به  منصرف  آن  از  کارفرمایان  که  است  فرسایشی 
گفته وی کارفرمایان موافقت و اعلام آمادگی کردند زمین 
های مازاد خود را برای ساخت مسکن کارگران اختصاص 
دهند و کارگران هم در قالب تعاونی ها متشکل و ساماندهی 
شد:  متذکر  کار  عالی  شورای  در  کارگران  شوند.نماینده 
و  موانع  برداشتن  ضمن  تا  خواستند  دولت  از  کارفرمایان 
بروکراسی های زائد، روند ثبت تعاونی ها و دادن مجوزها و 
تغییر کاربری را تسهیل کند تا آنها با استفاده از زمین مازاد 
از  اعم  زیرساخت ها  بودن  فراهم  و  خود  کارگاه  جوار  در 
آب و برق و گاز بدون دریافت وام نسبت به ساخت مسکن 

اقدام کنند.
و  خانوار  معیشت  وضع  درخصوص  مزد  کمیته  گزارش 
هزینه سبد زندگی مبنایی برای تعیین حداقل دستمزد است 
بهتر رقم  سبد معیشت و شفاف سازی  تعیین  به  و می تواند 
حصول  جهت  بررسی ها  نتایج  کند.  کمک  هزینه ها 

تصمیم گیری به شورای عالی کار ارائه خواهد شد.
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طرح نشان دار کردن مالیات در کنار بهبود عدالت مالیاتی موجب 
شده است تا هزینه کرد مالیات از تهران به سایر نقاط کشور نیز 

برود و رفع تمرکز از تهران شود.
فرهنگ  ارتقا  راستای  در  اثرگذار  و  موفق  طرح های  از  یکی   
پرداخت مالیات طرح نشان دار کردن مالیات است که توسط 
گسترش  زمینه  می تواند  طرح  این  شد.  اجرا  مالیاتی  سازمان 
مشارکت مردم در فرآیند تخصیص مالیات و ایجاد شفافیت در 

هزینه کرد مالیات برای مودیان را فراهم کند.
نحوه  تا  را می دهد  امکان  این  مالیاتی  به مودیان  این طرح  در 
نه  انتخاب کنند که  مالیات خود را  تخصیص و محل مصرف 
تنها موجب شفافیت، بلکه به مودیان مالیاتی احساس مالکیت 
بر فرآیند تخصیص مالیات خود را می دهد. در واقع  و کنترل 
و  پروژه ها  کدام  به  که  کنند  انتخاب  می توانند  مالیاتی  مودیان 

بخش ها مالیات خود را تخصیص دهند.
به  مالیاتی  فرآیند  تخصیص  در  مردم  دادن  مشارکت  با  دولت 
مالیاتی  درآمدهای  از  استفاده  و  تخصیص  در خصوص  نوعی 
نیز ارزش های  مالیاتی  ایجاد کرده است و مودیان  پاسخگویی 
مدنظر خود را در جهت تخصیص مالیات پرداختی به پروژه های 
عمرانی و محل آنها اعلام و انتخاب می کنند. طرح نشان دار کردن 
مالیات ها به مودیان اجازه می دهد که بدانند مالیات پرداختی آن ها 
در کجا هزینه می شود. این شفافیت نه تنها مردم را به پرداخت 
مالیات تشویق می کند، بلکه امکان نظارت دقیق تر بر هزینه کرد 

منابع مالیاتی را نیز فراهم می آورد.
نشان دار  طرح  اینکه  بیان  با  اقتصادی  کارشناس  قیامی  مسعود 
برنامه ها در جهت رونق بحث  از مهم ترین  کردن مالیات یکی 
مالیاتی کشور به شمار می رود می گوید اجرای این طرح تا به 
امروز در بسیاری از شهرها مورد استقبال مودیان مالیاتی قرار 

گرفته و زمینه ساز بهبود وضعیت اقتصادی کشور شده است.
وی ادامه داد: طرح نشان دار کردن در حال حاضر باعث شده 
که مودیان با انگیزه بیشتری وارد کار شده و مالیات های خود 
را به پروژه های عمرانی، بیمارستانی، آموزش و پرورش و سایر 

بخش ها واریز کنند.
او با بیان اینکه این طرح یک طرح بزرگ و گام بلندی در جهت 
طول  در  طرح  این  گفت:  است  تمام  نیمه  پروژه های  پیشرفت 
مدت اجرای خود تا به امروز توانسته است اثرات بسیاری خوبی 
را برجای بگذارد و ما شاهد اتمام بیش از ۲۰۰ مدرسه در مناطق 
محروم کشور از طریق طرح نشان دار کردن هستیم. با اجرای این 
طرح بسیاری از فرارهای مالیاتی در کشور کاهش یافته است و 
ما شاهد رونق و بهبود وضعیت اقتصادی در بخش های مختلف 

کشور هستیم.
برای  مهم  گامی  مالیات ها  کردن  دار  نشان  طرح  اینکه  بیان  با 
است  مودیان  توسط  کرد  هزینه  محل  انتخاب  سازی  شخصی 
گفت: سازمان امور مالیاتی کشور امسال امکانی فراهم کرده تا 
صاحبان مشاغل بتوانند از طریق طرحی به نام »نشان دار کردن 
مالیات ها« تعیین مالیات پرداختی آنها صرف تأمین اعتبار کدام 
پروژه ملی در کشور شود.وی اظهار کرد: بسیاری از استان ها در 
نیازمند همراهی مودیان مالیاتی بوده،  حوزه بهداشت و درمان 
که با اجرای طرح نشان دار کردن و با ورود مردم در این طرح، 

شاهد تأمین اعتبار نیازمندی های این حوزه هستیم.
او بیان کرد: بیش از ۲ هزار پروژه در مناطق و شهرهای مختلف 
از طریق طرح نشان دار کردن تکمیل شده است که همین امر 

نشان از موفقیت این طرح بوده است.

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد 
سند رسمی

تکلیف  تعیین  قانون  نامه  آئین   ۱۳ ماده  و  قانون   ۳ ماده  موضوع  آگهی 
وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

کلاسه   ۱40۳/۱0/04 مورخ   ۱40۳۶0۳0۹00۱00۸0۱۸ شماره  رای  برابر 
ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع   ۱40۳۱۱440۹00۱000۸۳۸
ثبت  حوزه  ثبتی  واحد  در  مستقر  سندرسمی  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی 
صفر  آقای  متقاضی  معارض  بلا  مالکانه  تصرفات  قزوین  یک  منطقه  ملک 
فیض  فرزند   4۳۲0۸۳۸4۲4 ملی  کد   ۵۲۷ شماره  شناسنامه  به  راد  شاهین 
به مساحت ۸0۹۷/۳۶ متر مربع  اله در ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی 
پلاک شماره ۱44 اصلی واقع در روستای اصطلک قزوین بخش ۱۲ حوزه 
از  خریداری  واسطه  با  عادی  نامه  مبایعه  قزوین   یک  منطقه  ملک  ثبت 
مرحوم قربان رویتوند غیاثوند که بنام ایشان طبق نامه شماره ۱۲۶۹۶/۲۶ 
مورخ ۱40۳/0۸/0۹ جهاد کشاورزی شهرستان قزوین یک فرد نسق زراعی 
مشاهده شده است  محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب 
در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت 
تاریخ  از  میتوانند  باشند  داشته  اعتراضی  متقاضی  مالکیت  سند  صدور  به 
انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و 
پس از اخذ رسید. ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست 
انقضای  است در صورت  بدیهی  نمایند.  تقدیم  قضایی  مراجع  به  را  خود 
صادر  مالکیت  سند  مقررات  طبق  اعتراض  وصول  عدم  و  مذکور  مدت 

خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول : ۱40۳/۱0/۱۷
تاریخ انتشار نوبت دوم : ۱40۳/۱۱/0۳

شعبان عسگری - رئیس ثبت اسناد و املاک
شناسه ۱۸۵۹۸00

******
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد 

سند رسمی
تکلیف  تعیین  قانون  نامه  آئین   ۱۳ ماده  و  قانون   ۳ ماده  موضوع  آگهی 
رای شماره  برابر  فاقد سند رسمی  و ساختمانهای  اراضی  و  ثبتی  وضعیت 
۱40۳۶0۳۱۸0۱۱۷۵۸ مورخه ۱40۳/۹/۲0 هیات اول موضوع قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد 
ثبتی حوزه ثبت ملک آستانه تصرفات مالکانه بلا معارض متقاضی آقای امیر 
در  تهران  از  ۱۸۶۱ صادره  شناسنامه  بشماره  عباسعلی  فرزند  پناه   رحمتی 
شماره  به  مربع  متر   ۲۹۷.۵۸ مساحت  به  محوطه  و  خانه   یکباب  ششدانگ 
از پلاک یک و  از ۱0۷ اصلی مفروز و مجزی شده  پلاک ۱۵۳0۶ فرعی 
غیره فرعی از ۱0۷ اصلی واقع در کیاشهر بخش ۱۲ گیلان مورد خریداری 
از مالک رسمی آقای پیرنیا و غیره مالک ثبتی مشاع بصورت مع الواسطة( 
به  نوبت  دو  در  مراتب  عموم  اطلاع  منظور  به  لذا  است.  گردیده  محرر 
فاصله ۱۵ روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند 
مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی 
به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید 
ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع 
قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم 

وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول ۱40۳/۱0/۱۸

تاریخ انتشار نوبت دوم ۱40۳/۱۱/۳
م الف ۲۵۱4/۱

رئیس ثبت اسناد و املاک -یداله قاسم زاده لالمی 
***********************

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد 
سند رسمی

تکلیف  تعیین  قانون  نامه  آئین   ۱۳ ماده  و  قانون   ۳ ماده  موضوع  آگهی 
وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

هیات   ۱40۳/04/۱۲ مورخه   ۱40۳۶0۳۱۸00۶00۲۸۸۶ شماره  رای  برابر 
اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد 
سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک آستانه تصرفات مالکانه 
بشماره  هوشنگ  فرزند  باطنی  حیدری  زهرا  خانم  متقاضی  معارض  بلا 
شناسنامه ۲4۱۹ صادره از تهران بصورت ششدانگ یک قطعه زمین مشتمل 
از  فرعی  به شماره پلاک ۲0۸۱  مربع  متر  به مساحت ۲۸۱/۸0  بریکبابخانه 
۱۵۶ اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک ۱۵۶ اصلی واقع در دستک بخش 
زارع  گلشاهی  صمد  آقای  رسمی  مالک  از  خریداری  مورد  گیلان   ۱4
در  مراتب  عموم  اطلاع  منظور  به  لذا  است.  محرز گردیده  نسق  صاحب 
دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به 
صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار 
تسلیم و پس  اداره  این  به  را  اعتراض خود  ماه  به مدت دو  اولین آگهی 
دادخواست  اعتراض  تسلیم  تاریخ  از  ماه  یک  مدت  ظرف  رسید  اخذ  از 
انقضای  است در صورت  بدیهی  نمایند.  تقدیم  قضایی  مراجع  به  را  خود 
صادر  مالکیت  سند  مقررات  طبق  اعتراض  وصول  عدم  و  مذکور  مدت 

خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول ۱40۳/۱0/۱۸

تاریخ انتشار نوبت دوم ۱40۳/۱۱/۳
م الف ۲۵0۶/۱

رئیس ثبت اسناد و املاک -یداله قاسم زاده لالمی 
**************************

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آیین نامه قانون تعیین و تکلیف و 
ضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

تکلیف  و  تعیین  قانون  موضوع  /هیاتهای   هیات  صادره  آراء  برابر 
واحد  در  مستقر   رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی   وضعیت 
ثبتی  شهرستان لنگرود تصرفات مالکانه و بلامعارض  متقاضیان ذیل محرز 
منظور  به  تقاضا  مورد  املاک  و  متقاضیان  مشخصات  لذا  است  گردیده 
و  محلی  های  روزنامه  در  روز   ۱۵ فاصله  به  نوبت   دو  در  عموم  اطلاع 
سراسری آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضیان اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به 
مدت دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد و املاک محل تسلیم و 
پس از اخذ  رسید ظرف مدت یکماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست 
انقضای  صورت  در  است  بدیهی  نمایند  تقدیم  قضایی  مرجع  به  را  خود 
صادر  مالکیت  سند  مقررات  طبق  اعتراض  وصول  عدم  و  مذکور  مدت 
خواهد شد صدور سند مالکیت مانع  از مراجع متضرر  به مراجع ذیصلاح 

قضائی نمی باشد.
۱- خانم ناهید علی محمدی سلطان مرادی فرزند رمضانعلی بشماره ملی 

۲۷0۸4۷۹۳۲۶ صادره از لنگرود بصورت ششدانگ یک قطعه زمین جهت 
الحاق بپلاک ۱۱۸۲ فرعی به مساحت ۲۷/0۳ متر مربع برابر آرای شماره 
های ۱40۳۶0۳۱۸00۷00۹۲۹۱ مورخه ۱40۳/0۸/۲۳ به پلاک ۱4۶۷ فرعی 
لنگرود  حومه  چمخاله  قریه  در  واقع   ۳۹ اصلی  سنگ  از  مجزی  و  مفروز 

بخش ۱۵ گیلان
تاریخ انتشار سه شنبه مورخ  ۱40۳/۱0/۱۸

تاریخ انتشار چهار شنبه مورخ  ۱40۳/۱۱/0۳
 م الف ۱۷44

رامین باقری مطلق-رئیس اداره ثبت اسناد املاک شهرستان لنگرود
***************************

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آیین نامه قانون تعیین و تکلیف و 
ضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

تکلیف  و  تعیین  قانون  موضوع  /هیاتهای   هیات  صادره  آراء  برابر 
واحد  در  مستقر   رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی   وضعیت 
ثبتی  شهرستان لنگرود تصرفات مالکانه و بلامعارض  متقاضیان ذیل محرز 
منظور  به  تقاضا  مورد  املاک  و  متقاضیان  مشخصات  لذا  است  گردیده 
و  محلی  های  روزنامه  در  روز   ۱۵ فاصله  به  نوبت   دو  در  عموم  اطلاع 
سراسری آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضیان اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به 
مدت دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد و املاک محل تسلیم و 
پس از اخذ  رسید ظرف مدت یکماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست 
انقضای  صورت  در  است  بدیهی  نمایند  تقدیم  قضایی  مرجع  به  را  خود 
صادر  مالکیت  سند  مقررات  طبق  اعتراض  وصول  عدم  و  مذکور  مدت 
خواهد شد صدور سند مالکیت مانع  از مراجع متضرر  به مراجع ذیصلاح 

قضائی نمی باشد 
برابر رای شماره ۱40۳۶0۳۱۸00۷0044۶۶ مورخه ۱40۳/04/۲4 که رای 
رای  مفاد  لذا  ن’ردیده  مالکیت  سند  صدور  به  منجر  لیکن  و  اجرا  آن 
صادره برابر رای شماره ۱۱40۵ مورخ ۱40۳/۱0/04 اصلاح میگردد. آقای 
زمین  قطعه  بصورت ششدانگ یک  قاسم  فرزند  گلسفید  اکبری  علی  علی 
مجزی   مفروز  فرعی   ۲۸۸ پلاک  به  مربع  متر   ۱4۹۶ مساحت  به  مزروعی 

از سنگ اصلی 4۵ واقع در قریه گالشخاله حومه لنگرود بخش ۱۵ گیلان
تاریخ انتشار نوبت اول ۱40۳/۱0/۱۸

تاریخ انتشار نوبت دوم ۱40۳/۱۱/۳
م الف ۱۷۷0

رامین باقری مطلق-رئیس اداره ثبت اسناد املاک شهرستان لنگرود
***********

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آیین نامه قانون تعیین و تکلیف و 
ضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

تکلیف  و  تعیین  قانون  موضوع  /هیاتهای   هیات  صادره  آراء  برابر 
واحد  در  مستقر   رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی   وضعیت 
ثبتی  شهرستان لنگرود تصرفات مالکانه و بلامعارض  متقاضیان ذیل محرز 
منظور  به  تقاضا  مورد  املاک  و  متقاضیان  مشخصات  لذا  است  گردیده 
و  محلی  های  روزنامه  در  روز   ۱۵ فاصله  به  نوبت   دو  در  عموم  اطلاع 
سراسری آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضیان اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به 
مدت دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد و املاک محل تسلیم و 
پس از اخذ  رسید ظرف مدت یکماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست 
انقضای  صورت  در  است  بدیهی  نمایند  تقدیم  قضایی  مرجع  به  را  خود 
صادر  مالکیت  سند  مقررات  طبق  اعتراض  وصول  عدم  و  مذکور  مدت 
خواهد شد صدور سند مالکیت مانع  از مراجع متضرر  به مراجع ذیصلاح 

قضائی نمی باشد 
برابر رای شماره ۱40۳۶0۳۱۸00۷004۳۲۹ مورخه ۱40۳/04/۲۱ که رای 
آن اجرا و لکن منجر به صدور سند مالکیت نگردیده لذا مفاد رای صادره 
علی  آقای  میگردد.  اصلاح   ۱40۳/۱0/04 مورخ   ۱۱4۱۳ شماره  رای  برابر 
زمین  قطعه  یک  ششدانگ   بصورت  احمد  فرزند  فتیدهی  زاده  موسی 
به پلاک ۲۸۶ فرمی مفروز و مجزی  به مساحت ۷۹4۲ متر مربع  مزروعی 
از سنگ اصلی 4۵ واقع در قریه گالشخاله حومه لنگرود بخش ۱۵ گیلان .

تاریخ انتشار نوبت اول ۱40۳/۱0/۱۸
تاریخ انتشار نوبت دوم ۱40۳/۱۱/۳

م الف ۱۷۶۹
رامین باقری مطلق-رئیس اداره ثبت اسناد املاک شهرستان لنگرود

******************
آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آیین نامه قانون تعیین و تکلیف و 

ضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
تکلیف  و  تعیین  قانون  موضوع  /هیاتهای   هیات  صادره  آراء  برابر 
واحد  در  مستقر   رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی   وضعیت 
ثبتی  شهرستان لنگرود تصرفات مالکانه و بلامعارض  متقاضیان ذیل محرز 
منظور  به  تقاضا  مورد  املاک  و  متقاضیان  مشخصات  لذا  است  گردیده 
و  محلی  های  روزنامه  در  روز   ۱۵ فاصله  به  نوبت   دو  در  عموم  اطلاع 
سراسری آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضیان اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به 
مدت دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد و املاک محل تسلیم و 
پس از اخذ  رسید ظرف مدت یکماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست 
انقضای  صورت  در  است  بدیهی  نمایند  تقدیم  قضایی  مرجع  به  را  خود 
صادر  مالکیت  سند  مقررات  طبق  اعتراض  وصول  عدم  و  مذکور  مدت 
خواهد شد صدور سند مالکیت مانع  از مراجع متضرر  به مراجع ذیصلاح 

قضائی نمی باشد
 برابر رای شماره  ۱40۳۶0۳۱۸00۷0044۵۲ مورخه ۱40۳/04/۲۳ که رای 
آن اجرا و لیکن منجر به صدور سند مالکیت نگردیده لذا مفاد رای صادره 
برابر رای شماره ۱۱4۱0 مورخ   ۱40۳/۱0/04اصلاح میگردد. آقای محمد 
فرجی لات محله فرزند رضا بصورت ششدانگ  یک قطعه  زمین مزروعی به 
مساحت ۷۲۵ متر مربع به پلاک ۲۸۷ فرعی مفروز و مجزی از سنگ اصلی 

4۵ واقع در قریه گالشخاله حومه لنگرود بخش ۱۵ گیلان .
تاریخ انتشار نوبت اول ۱40۳/۱0/۱۸

تاریخ انتشار نوبت دوم ۱40۳/۱۱/۳
م الف ۱۷۶۸

رامین باقری مطلق-رئیس اداره ثبت اسناد املاک شهرستان لنگرود
**********************

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آیین نامه قانون تعیین و تکلیف و 
ضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

تکلیف  و  تعیین  قانون  موضوع  /هیاتهای   هیات  صادره  آراء  برابر 
واحد  در  مستقر   رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی   وضعیت 

ثبتی  شهرستان لنگرود تصرفات مالکانه و بلامعارض  متقاضیان ذیل محرز 
منظور  به  تقاضا  مورد  املاک  و  متقاضیان  مشخصات  لذا  است  گردیده 
و  محلی  های  روزنامه  در  روز   ۱۵ فاصله  به  نوبت   دو  در  عموم  اطلاع 
سراسری آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضیان اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به 
مدت دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد و املاک محل تسلیم و 
پس از اخذ  رسید ظرف مدت یکماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست 
انقضای  صورت  در  است  بدیهی  نمایند  تقدیم  قضایی  مرجع  به  را  خود 
صادر  مالکیت  سند  مقررات  طبق  اعتراض  وصول  عدم  و  مذکور  مدت 
خواهد شد صدور سند مالکیت مانع  از مراجع متضرر  به مراجع ذیصلاح 

قضائی نمی باشد
برابر رای شماره ۱40۳۶0۳۱۸00۷004۳40 مورخه ۱40۳/04/۲۱ که رای 
آن اجرا و لیکن منجر به صدور سند مالکیت نگردیده لذا مفاد رای صادره 
برابر رای شماره ۱۱4۱۱ مورخ ۱40۳/۱0/04 اصلاح میگردد آقای عباس 
اسماعیلی فتیدهی فرزند شعبان بصورت ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی 
سنگ  از  مجزی  و  مفروز  فرعی   ۲۹۲ پلاک  به  مربع  متر   ۵0۱ مساحت  به 

اصلی 4۵ واقع در قریه گالشخاله حومه لنگرود  بخش ۱۵ گیلان .
تاریخ انتشار نوبت اول ۱40۳/۱0/۱۸

تاریخ انتشار نوبت دوم ۱40۳/۱۱/۳
م الف ۱۷۶۷

رامین باقری مطلق-رئیس اداره ثبت اسناد املاک شهرستان لنگرود
********************

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آیین نامه قانون تعیین و تکلیف و 
ضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

تکلیف  و  تعیین  قانون  موضوع  /هیاتهای   هیات  صادره  آراء  برابر 
واحد  در  مستقر   رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی   وضعیت 
ثبتی  شهرستان لنگرود تصرفات مالکانه و بلامعارض  متقاضیان ذیل محرز 
منظور  به  تقاضا  مورد  املاک  و  متقاضیان  مشخصات  لذا  است  گردیده 
و  محلی  های  روزنامه  در  روز   ۱۵ فاصله  به  نوبت   دو  در  عموم  اطلاع 
سراسری آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضیان اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به 
مدت دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد و املاک محل تسلیم و 
پس از اخذ  رسید ظرف مدت یکماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست 
انقضای  صورت  در  است  بدیهی  نمایند  تقدیم  قضایی  مرجع  به  را  خود 
صادر  مالکیت  سند  مقررات  طبق  اعتراض  وصول  عدم  و  مذکور  مدت 
خواهد شد صدور سند مالکیت مانع  از مراجع متضرر  به مراجع ذیصلاح 

قضائی نمی باشد
برابر رای شماره ۱40۳۶0۳۱۸00۷0044۸0 مورخه ۱40۳/04/۲4 که رای 
آن اجرا و لیکن منجر به صدور سند مالکیت نگردید لذا مفاد رای صادره 
سید  آقای  میگردد،  اصلاح   ۱40۳/۱0/04 مورخ   ۱۱40۹ شماره  رای  برابر 
بصورت ششدانگ یک  فرزند سید محمد  گلسفیدی  بنی هاشمی  مصطفی 
قطعه زمین مزروعی به مساحت ۶۵۸۵ متر مربع به پلاک ۲۹۵ فرعی مفروز 
بخش  لنگرود  گالشخاله حومه  قریه  در  واقع   4۵ اصلی  از سنگ  و مجزی 

۱۵ گیلان
تاریخ انتشار نوبت اول ۱40۳/۱0/۱۸

تاریخ انتشار نوبت دوم ۱40۳/۱۱/۳
م الف ۱۷۶۶

رامین باقری مطلق-رئیس اداره ثبت اسناد املاک شهرستان لنگرود
***********

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آیین نامه قانون تعیین و تکلیف و 
ضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

تکلیف  و  تعیین  قانون  موضوع  /هیاتهای   هیات  صادره  آراء  برابر 
واحد  در  مستقر   رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی   وضعیت 
ثبتی  شهرستان لنگرود تصرفات مالکانه و بلامعارض  متقاضیان ذیل محرز 
منظور  به  تقاضا  مورد  املاک  و  متقاضیان  مشخصات  لذا  است  گردیده 
و  محلی  های  روزنامه  در  روز   ۱۵ فاصله  به  نوبت   دو  در  عموم  اطلاع 
سراسری آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضیان اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به 
مدت دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد و املاک محل تسلیم و 
پس از اخذ  رسید ظرف مدت یکماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست 
انقضای  صورت  در  است  بدیهی  نمایند  تقدیم  قضایی  مرجع  به  را  خود 
صادر  مالکیت  سند  مقررات  طبق  اعتراض  وصول  عدم  و  مذکور  مدت 
خواهد شد صدور سند مالکیت مانع  از مراجع متضرر  به مراجع ذیصلاح 

قضائی نمی باشد
برابر رای شماره ۱40۳۶0۳۱۸00۷004۳4۵ مورخه ۱40۳/04/۲۱ که رای 
آن اجرا و لیکن منجر به صدور سند مالکیت نگردیده لذا مفاد رای صادره 
برابر رای شماره ۱۱4۲۲ مورخ ۱40۳/۱0/04 اصلاح می گردد ، آقای جعفر 
خیری گلسفیدی فرزند شکراله بصورت ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی 
به پلاک ۲۹4 فرعی مفروز و مجزی از سنگ  به مساحت ۲۲۱۳ متر مربع 

اصلی 4۵ واقع در قریه گالشخاله حومه لنگرود بخش ۱۵ گیلان
تاریخ انتشار نوبت اول ۱40۳/۱0/۱۸

تاریخ انتشار نوبت دوم ۱40۳/۱۱/۳
م الف ۱۷۶۵

رامین باقری مطلق-رئیس اداره ثبت اسناد املاک شهرستان لنگرود
*****************

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آیین نامه قانون تعیین و تکلیف و 
ضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

تکلیف  و  تعیین  قانون  موضوع  /هیاتهای   هیات  صادره  آراء  برابر 
واحد  در  مستقر   رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی   وضعیت 
ثبتی  شهرستان لنگرود تصرفات مالکانه و بلامعارض  متقاضیان ذیل محرز 
منظور  به  تقاضا  مورد  املاک  و  متقاضیان  مشخصات  لذا  است  گردیده 
و  محلی  های  روزنامه  در  روز   ۱۵ فاصله  به  نوبت   دو  در  عموم  اطلاع 
سراسری آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضیان اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به 
مدت دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد و املاک محل تسلیم و 
پس از اخذ  رسید ظرف مدت یکماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست 
انقضای  صورت  در  است  بدیهی  نمایند  تقدیم  قضایی  مرجع  به  را  خود 
صادر  مالکیت  سند  مقررات  طبق  اعتراض  وصول  عدم  و  مذکور  مدت 
خواهد شد صدور سند مالکیت مانع  از مراجع متضرر  به مراجع ذیصلاح 

قضائی نمی باشد
برابر رای شماره ۱40۳۶0۳۱۸00۷00444۶ مورخه ۱40۳/04/۲۳ که رای 
آن اجرا و لیکن منجر به صدور سند مالکیت نگردیده لذا مفاد رای صادره 

سیف  آقای  میگردد.  ۱40۳/۱0/04اصلاح  مورخ   ۱۱4۱۵ شماره  رای  برابر 
زمین  قطعه  یک  ششدانگ  بصورت  علی  آقا  فرزند  سفید  گل  خیری  اله 
مجزی  مفروز  فرعی   ۲۹۳ پلاک  به  مربع  متر   ۲۷4۹ مساحت  به  مزروعی 

از سنگ اصلی 4۵ واقع در قریه گالشخاله حومه لنگرود بخش ۱۵ گیلان
تاریخ انتشار نوبت اول ۱40۳/۱0/۱۸

تاریخ انتشار نوبت دوم ۱40۳/۱۱/۳
م الف ۱۷۶4

رامین باقری مطلق-رئیس اداره ثبت اسناد املاک شهرستان لنگرود
*******

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آیین نامه قانون تعیین و تکلیف و 
ضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

تکلیف  و  تعیین  قانون  موضوع  /هیاتهای   هیات  صادره  آراء  برابر 
واحد  در  مستقر   رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی   وضعیت 
ثبتی  شهرستان لنگرود تصرفات مالکانه و بلامعارض  متقاضیان ذیل محرز 
منظور  به  تقاضا  مورد  املاک  و  متقاضیان  مشخصات  لذا  است  گردیده 
و  محلی  های  روزنامه  در  روز   ۱۵ فاصله  به  نوبت   دو  در  عموم  اطلاع 
سراسری آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضیان اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به 
مدت دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد و املاک محل تسلیم و 
پس از اخذ  رسید ظرف مدت یکماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست 
انقضای  صورت  در  است  بدیهی  نمایند  تقدیم  قضایی  مرجع  به  را  خود 
صادر  مالکیت  سند  مقررات  طبق  اعتراض  وصول  عدم  و  مذکور  مدت 
خواهد شد صدور سند مالکیت مانع  از مراجع متضرر  به مراجع ذیصلاح 

قضائی نمی باشد
رای  که   ۱40۳/04/۲۳ موخه   ۱40۳۶0۳۱۸00۷0044۲۵ شماره  رای  برابر 
آن اجرا و لیکن منجر به صدور سند مالکیت نگردیده لذا مفاد رای صادره 
آقای  گردد.  می  اصلاح   ۱40۳/۱0/04 مورخ   ۱۱4۱۶ شماره  رای  برابر 
زمین  قطعه  یک  ششدانگ  صورت  ابوطالب  فرزند  فتیده  طالبی  حسین 
مزروعی به مساحت ۷۲۲۸ متر مربع به پلاک ۲۹۱ فرعی مفروز و مجزی  

سنگ اصلی 4۵ واقع در قریه گالشخاله حومه لنگرود بخش ۱۵ گیلان
تاریخ انتشار نوبت اول ۱40۳/۱0/۱۸

تاریخ انتشار نوبت دوم ۱40۳/۱۱/۳
م الف ۱۷۶۳

رامین باقری مطلق-رئیس اداره ثبت اسناد املاک شهرستان لنگرود
******************************

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آیین نامه قانون تعیین و تکلیف و 
ضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

تکلیف  و  تعیین  قانون  موضوع  /هیاتهای   هیات  صادره  آراء  برابر 
واحد  در  مستقر   رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی   وضعیت 
ثبتی  شهرستان لنگرود تصرفات مالکانه و بلامعارض  متقاضیان ذیل محرز 
منظور  به  تقاضا  مورد  املاک  و  متقاضیان  مشخصات  لذا  است  گردیده 
و  محلی  های  روزنامه  در  روز   ۱۵ فاصله  به  نوبت   دو  در  عموم  اطلاع 
سراسری آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضیان اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به 
مدت دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد و املاک محل تسلیم و 
پس از اخذ  رسید ظرف مدت یکماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست 
انقضای  صورت  در  است  بدیهی  نمایند  تقدیم  قضایی  مرجع  به  را  خود 
صادر  مالکیت  سند  مقررات  طبق  اعتراض  وصول  عدم  و  مذکور  مدت 
خواهد شد صدور سند مالکیت مانع  از مراجع متضرر  به مراجع ذیصلاح 

قضائی نمی باشد
برابر رای شماره ۱40۳۶0۳۱۸00۷004۸۲۵ مورخه ۱40۳/0۵/0۱ که رای 
آن اجرا و لیکن منجر به صدور سند مالکیت نگردیده لذا مفاد رای صادره 
سید  آقای  میگردد.  اصلاح   ۱40۳/۱0/04 مورخ   ۱۱۳۹۸ شماره  رای  برابر 
علی حسینی گلسفید فرزند سید جواد بصورت ششدانگ یک قطعه زمین 
مجزی  و  مفروز  فرعی   ۲۷۵ پلاک  به  مربع  متر   ۶۶۶ مساحت  به  مزروعی 

از سنگ اصلی 4۵ واقع در قریه گالشخاله حومه لنگرود بخش ۱۵ گیلان
تاریخ انتشار نوبت اول ۱40۳/۱0/۱۸

تاریخ انتشار نوبت دوم ۱40۳/۱۱/۳
م الف ۱۷۶۲

رامین باقری مطلق-رئیس اداره ثبت اسناد املاک شهرستان لنگرود
**********

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آیین نامه قانون تعیین و تکلیف و 
ضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

تکلیف  و  تعیین  قانون  موضوع  /هیاتهای   هیات  صادره  آراء  برابر 
واحد  در  مستقر   رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی   وضعیت 
ثبتی  شهرستان لنگرود تصرفات مالکانه و بلامعارض  متقاضیان ذیل محرز 
منظور  به  تقاضا  مورد  املاک  و  متقاضیان  مشخصات  لذا  است  گردیده 
و  محلی  های  روزنامه  در  روز   ۱۵ فاصله  به  نوبت   دو  در  عموم  اطلاع 
سراسری آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضیان اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به 
مدت دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد و املاک محل تسلیم و 
پس از اخذ  رسید ظرف مدت یکماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست 
انقضای  صورت  در  است  بدیهی  نمایند  تقدیم  قضایی  مرجع  به  را  خود 
صادر  مالکیت  سند  مقررات  طبق  اعتراض  وصول  عدم  و  مذکور  مدت 
خواهد شد صدور سند مالکیت مانع  از مراجع متضرر  به مراجع ذیصلاح 

قضائی نمی باشد
برابر رای شماره ۱40۳۶0۳۱۸00۷0044۵۸ مورخه ۱40۳/04/۲۳ که رای 
آن اجرا و لیکن منجر به صدور سند مالکیت نکردیده لذا مفاد رای صادره 
برابر رای شماره ۱۱4۱۷ مورخ ۱40۳/۱0/04 اصلاح میگردد . آقای مهدی 
خیری گلسفیدی فرزند حسن بصورت ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی 
به پلاک ۲۸۵ فرعی مفروز و مجزی از سنگ  به مساحت ۲4۷۶ متر مربع 
تاریخ  کیلان   ۱۵ بخش  لنگرود  حومه  گالشخاله  قریه  در  واقع   4۵ اصلی 

انتشار نوبت اول ۱40۳/۱0/۱۸
تاریخ انتشار نوبت دوم ۱40۳/۱۱/۳ م الف ۱۷۶۱

رامین باقری مطلق-رئیس اداره ثبت اسناد املاک شهرستان لنگرود
*****

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آیین نامه قانون تعیین و تکلیف و 
ضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

تکلیف  و  تعیین  قانون  موضوع  /هیاتهای   هیات  صادره  آراء  برابر 
واحد  در  مستقر   رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی   وضعیت 
ثبتی  شهرستان لنگرود تصرفات مالکانه و بلامعارض  متقاضیان ذیل محرز 
منظور  به  تقاضا  مورد  املاک  و  متقاضیان  مشخصات  لذا  است  گردیده 

و  محلی  های  روزنامه  در  روز   ۱۵ فاصله  به  نوبت   دو  در  عموم  اطلاع 
سراسری آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضیان اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به 
مدت دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد و املاک محل تسلیم و 
پس از اخذ  رسید ظرف مدت یکماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست 
انقضای  صورت  در  است  بدیهی  نمایند  تقدیم  قضایی  مرجع  به  را  خود 
صادر  مالکیت  سند  مقررات  طبق  اعتراض  وصول  عدم  و  مذکور  مدت 
خواهد شد صدور سند مالکیت مانع  از مراجع متضرر  به مراجع ذیصلاح 

قضائی نمی باشد
مورخه   ۱۱4/۱40۳/44۶0.44۶۲.44۸۱۸ های  شماره  آرای  برابر 
مالکیت  سند  صدور  به  منجر  لیکن  و  اجرا  آنها  رای  که   ۱40۳/04/۲4
 ۱۱۳۹۷.۱۱4۳۳.۱۱4۳4 شماره  آرای  برابر  صادره  رای  مفاد  لذا  نگردیده 
مورخ ۱40۳/۱0/0۵ اصلاح می گردد، آقایان ناصر مسعود و حسن جملگی 
با نام خانوادگی طالب پور فرزندان محمد عیسی )مشاعاً( بالسویه بصورت 
ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی به مساحت ۳400 متر مربع به پلاک ۲۷۳ 
فرعی مفروز و مجزی  از سنگ اصلی 4۵ واقع در خرید گالشخاله حومه  

لنگرود بخش ۱۵ گیلان
تاریخ انتشار نوبت اول ۱40۳/۱0/۱۸

تاریخ انتشار نوبت دوم ۱40۳/۱۱/۳
م الف ۱۷۶0

رامین باقری مطلق-رئیس اداره ثبت اسناد املاک شهرستان لنگرود
*************************

تکلیف  تعیین  قانون  نامه  آئین   ۱۳ ماده  و  قانون   ۳ ماده  موضوع  آگهی 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

موضوع  هیات   ۱40۳/۱0/0۷  -  ۱40۳۶0۳۱۸0۱۱00۳۳۵ شماره  رای  برابر 
فاقد سند رسمی  ثبتی اراضی و ساختمانهای  تعیین تکلیف وضعیت  قانون 
مستقر در واحد ثبت ملک صومعه سرا تصرفات مالکانه بلا معارض متقاضی 
از  به شماره شناسنامه ۱۹۹ صادره  ترابی فرزند عبداله  آقای خانم طاهره 
 ۵00/0۸ بمساحت  باغات  زمین  قطعه  عرصه یک  در ششدانگ  عباس  بندر 
پلاک  از  شده  مجزی  و  مفروز  اصلی   ۳۹ از  فرعی   ۳0۵ پلاک  مربع  متر 
رحمانی  عزیز  نسق  از  خریداری  گیلان   ۲۵ بخش  لالم  قریه  در  واقع   ۲
به  نوبت  دو  در  مراتب  عموم  اطلاع  منظور  به  لذا  است.  گردیده  محرز 
فاصله ۱۵ روز آگهی میشود چنانچه اشخاصی نسبت به صدور سند مالکیت 
. متقاضی بشرح مذکور اعتراض داشته باشد میتوانند از تاریخ اولین انتشار 
اخذ  از  پس  و  تسلیم  اداره  این  به  را  خود  اعتراض  ماه   ۲ بمدت  آگهی 
رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به 
مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است و رسید در صورت انقضای مدت 
مالکیت  سند  مقررات  طبق  مذکور  مدت  اعتراض  وصول  عدم  و  مذکور 

صادر خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول ۱40۳/۱0/۱۸

تاریخ انتشار نوبت دوم ۱40۳/۱۱/۳
شناسه ۱۸۵۹۵۷۱

یداله شهبازی-رئیس اداره ثبت اسناد املاک شهرستان صومعه سرا 
******************

تکلیف  تعیین  قانون  نامه  آئین   ۱۳ ماده  و  قانون   ۳ ماده  موضوع  آگهی 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای

فاقد سند رسمی
برابر رای شماره ۱40۲۶0۳۱۸0۱۱0۱0۹۵۷ - ۱40۳/0۵/۲0 هیات موضوع 
فاقد سند رسمی  ثبتی اراضی و ساختمانهای  تعیین تکلیف وضعیت  قانون 
مستقر در واحد ثبت ملک صومعه سرا تصرفات مالکانه بلا معارض متقاضی 
آقای خانم محمد تقی حسینخانی فرزند ولی اله به شماره شناسنامه ۳0۲0۸ 
صادره از تهران در ششدانگ یک قطعه مشتمل بر اعیان احداثی بمساحت 
از  شده  مجزی  و  مفروز  اصلی   ۳۲ از  فرعی   ۸۸۱0 پلاک  مربع  متر   ۱۱۸
پلاک ۱۳۵ واقع در قریه زیده سرا بخش ۲۲ گیلان خریداری از مالکیت 
منظور  به  لذا  است.  گردیده  محرز  ذیلی  شیر  قنبری  اسماعیل  و  مهدی 
اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شود چنانچه 
اشخاصی نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی بشرح مذکور اعتراض داشته 
باشد می توانند از تاریخ اولین انتشار آگهی بمدت ۲ ماه اعتراض خود را 
به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم 
اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است 
مدت  اعتراض  وصول  عدم  و  مذکور  مدت  انقضای  صورت  در  رسید  و 

مذکور طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول ۱40۳/۱0/۱۸

تاریخ انتشار نوبت دوم ۱40۳/۱۱/۳ شناسه ۱۸۵۷4۸4 م الف ۹۱0/۱۷۸
یداله شهبازی-رئیس اداره ثبت اسناد املاک شهرستان صومعه سرا 

****
تکلیف  تعیین  قانون  نامه  آئین   ۱۳ ماده  و  قانون   ۳ ماده  موضوع  آگهی 
ثبتی  حوزه  رسمی  سند  فاقد  های  ساختمان  و  اراضی  و  ثبتی  وضعیت 

شهرستان لاهیجان
برابر رای اصلاحی بشماره ۱40۳۶0۳۱۸00۵0۱۵4۵4 مورخه ۱40۳/0۹/۲۲ 
ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 
بلا  و  مالکانه  تصرفات  لاهیجان  ثبتی  واحد  در  مستقر  رسمی  سند  فاقد 
معارض متقاضی عیسی رحیم نژاد فرزند صفر به شماره شناسنامه ۲ کد ملی 
زمین  قطعه  یک  ششدانگ  به  نسبت   - لاهیجان  از  صادره   ۲۷۲۲۱0۳۳0۳
فرعی  پلاک  شماره  مربع  متر   ۱۲۵/۳۲ مساحت  به  ساختمان  بر  مشتمل 
واقع   ۱۸ اصلی  از  فرعی   ۵۶۸ پلاک  از  شده  مجزی  و  مفروزی   ۱۹۵0۱
: لاهیجان - کوه  نشانی  به  بیجار لاهیجان بخش ۱4 گیلان  در قریه کوه 
بیجار از مورد مالکیت صفر رحیم نژاد کوه بیجاری محرز گردیده است 
به فاصله ۱۵ روز آگهی میشود و  به منظور اطلاع عموم در دو نوبت  لذا 
در صورتی که اشخاصی نسبت به صدور سند مالکیت متقاضیان اعتراضی 
داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت ۲ ماه اعتراض 
از  ماه  رسید ظرف مدت یک  اخذ  از  و پس  تسلیم  اداره  این  به  را  خود 
تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مرجع قضایی تقدیم نمایند بدیهی 
است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول گواهی اقامه دعوی 

طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱40۳/۱0/۱۹
تاریخ انتشار نوبت دوم : ۱40۳/۱۱/۳

شهریار سلیمی بازنشین - رئیس ثبت استناد و املاک شهرستان لاهیجان
م الف ۲۵0۷/۱

****
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد 

سند رسمی

تکلیف  تعیین  قانون  نامه  آئین   ۱۳ ماده  و  قانون   ۳ ماده  موضوع  آگهی 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

۱40۳/0۹/۱۳ موضوع  مورخه  رای شماره ۱40۳۶0۳۱۸0040۱0۶۷0  برابر 
رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون 
مستقر در واحد ثبتی رودبار تصرفات دانشگاه فنی و حرفه ای مورد تایید 

قرار گرفت .
که  مربع  متر   ۳۶0۳/۳۱ مساحت  به  مشجر  زمین  قطعه  یک  ششدانگ   -۱
مقدار ۱۲۷۸/4۵ متر مربع در حریم برق قرار دارد به شماره پلاک فرعی 
 ۲0 واقع در شمام بخش   ۲۲ اصلی  از  فرعی   ۳۶4 از پلاک  ۱۶۸۷ مجزی 
گیلان از مالکیت مختار حجت و غیره به آدرس شهرستان رودبار - شمام 

محرز گردیده است.
به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت آگهی میشود در صورتی  لذا 
باشند  داشته  اعتراضی  متقاضی  مالکیت  سند  صدور  به  نسبت  اشخاص  که 
را  خود  اعتراض  ماه  دو  مدت  به  آگهی  اولین  انتشار  تاریخ  از  میتوانند 
به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یکماه از تاریخ تسلیم 
اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است 
در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 

مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول : ۱40۳/۱0/۱۹
تاریخ انتشار نوبت دوم : ۱40۳/۱۱/0۳

رئیس ثبت اسناد و املاک رودبار - انوش اکبری
م الف ۲4۱۶

******************************
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد 

سند رسمی
تکلیف  تعیین  قانون  نامه  آئین   ۱۳ ماده  و  قانون   ۳ ماده  موضوع  آگهي 

وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
۱40۲/0۸/0۱ موضوع  مورخه  رای شماره ۱40۳۶0۳۱۸00400۸۷۵۸  برابر 
رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون 
رودبار  شهرستان  دامپزشکی  اداره  تصرفات  رودبار  ثبتی  واحد  در  مستقر 

پست بره مورد تایید قرار گرفت
متر   ۲4۲/۲0 مساحت  به  احداثی  بنای  با  زمین  قطعه  یک  ششدانگ   -۱-
اصلی  از  فرعی   ۳۲4 از پلاک  مجزی   ۱۳۷۹ فرعی  شماره پلاک  به  مربع 
4۸ واقع در ماشمیان بخش ۱۷ گیلان از مالکیت حسینعلی مهری برسری و 

غیره به آدرس شهرستان رودبار - ماشمیان - محرز گردیده است.
به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت آگهی میشود در صورتی  لذا 
باشند  داشته  اعتراضی  متقاضی  مالکیت  سند  صدور  به  نسبت  اشخاص  که 
را  خود  اعتراض  ماه  دو  مدت  به  آگهی  اولین  انتشار  تاریخ  از  میتوانند 
به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یکماه از تاریخ سلیم 
ا  بدیهی  نمایند.  تقدیم  قضایی  مراجع  به  را  خود  دادخواست  ،اعتراض 
است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات 

سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول : ۱40۳/۱0/۱۹
تاریخ انتشار نوبت دوم : ۱40۳/۱۱/0۳

رئیس ثبت اسناد و املاک رودبار - انوش اکبری
م الف ۲4۲۳

*****
تکلیف  تعیین  قانون  نامه  آئین   ۱۳ ماده  و  قانون   ۳ ماده  موضوع  آگهی 
ثبتی  حوزه  رسمی  سند  فاقد  های  ساختمان  و  اراضی  و  ثبتی  وضعیت 

شهرستان لاهیجان
هیات   ۱40۳/۱0/۱۱ مورخه   ۱40۳۶0۳۱۸00۵0۱۶04۶ بشماره  رای  برابر 
موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 
رسمی مستقر در واحد ثبتی لا هیجان تصرفات مالکانه و بلا معارض متقاضی 
یک  ششدانگ  به  نسبت   -  ۱4000۱۸۶۷۶0 ملی  کد  رسپیناگشت  شرکت 
به مساحت ۵۳۸۲/۵0 متر مربع شماره پلاک فرعی ۱4۸۱  باغ  قطعه زمین 
لیالستان  در  واقع   ۱۱ اصلی  از  فرعی   ۱ از پلاک  و مجزی شده  مفروزی 
رسپینا  شرکت  لیالستان   - لاهیجان   : نشانی  به  گیلان   ۱4 بخش  لاهیجان 
نژاد  مهدی  فلاح  میرابوطالب  و  تقی  محمد  سید  نسقی  مالکیت  مورد  از 
محرز گردیده است، لذا به منظور اطلاع عموم در دو نوبت به فاصله ۱۵ 
روز آگهی میشود و در صورتی که اشخاصی نسبت به صدور سند مالکیت 
به  آگهی  اولین  انتشار  تاریخ  از  میتوانند  باشند  داشته  اعتراضی  متقاضیان 
مدت ۲ ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف 
قضایی  مرجع  به  را  خود  دادخواست  اعتراض  تسلیم  از  ماه  یک  مدت 
تقدیم نمایند، بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول 

گواهی اقامه دعوی طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد
شهریار سلیمی بازنشین - رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان لاهیجان

 : دوم  نوبت  انتشار  تاریخ   ۱40۳/۱۱/0۳  : اول  نوبت  انتشار  تاریخ 
۱40۳/۱۱/۱۷ م الف ۲۵۶4/۱

***************
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد 

سند رسمی
تکلیف  تعیین  قانون  نامه  آئین   ۱۳ ماده  و  قانون   ۳ ماده  موضوع  آگهی 
رای شماره  برابر  فاقد سند رسمی  و ساختمانهای  اراضی  و  ثبتی  وضعیت 
موضوع  دوم  اول  هیات   ۱40۳/۱0/۱۶ ۱40۳۶0۳۱۸0۱400۲۷۶۱مورخ 
سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون 
بلا  مالکانه  تصرفات  املش  ملک  ثبت  حوزه  ثبتی  واحد  در  مستقر  رسمی 
شناسنامه  بشماره  شمسعلی  فرزند  لرده  قاسمی  آریا  آقای  متقاضی  معارض 
به  باغ مشجر  آباد در ششدانگ یک قطعه  از رحیم  ۶۳۱00۲۱۱۱۷ صادره 
مساحت ۲۲0.۱۷ متر مربع پلاک ۷۳۷ فرعی از ۱۲۱ اصلی واقع در سوپر 
عسگری  حسن  آقای  رسمی  مالک  از  خریداری  گیلان   ۲۹ بخش  املش 
به  نوبت  دو  در  مراتب  عموم  اطلاع  منظور  به  لذا  است.  گردیده  محرز 
فاصله ۱۵ روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند 
مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی 
به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسیده 
ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع 
قضایی تقدیم نمایند.. یهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم 

وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
دوم  نوبت  انتشار  تاریخ   ۱40۳/۱۱/۳ چهارشنبه:  اول  نوبت  انتشار  تاریخ 

چهارشنبه : ۱40۳/۱۱/۱۷
 احسان شعبانی دریاوارسری
 رییس ثبت اسناد و املاک

   م الف ۱۸40   
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استان هااستان ها
تنها راه توسعه شهر 

قزوین توجه به هسته ی
 تاریخی آن است  

استان  فرهنگی صنایع دستی و گردشگری  میراث  مدیرکل 
قزوین تاکید کرد: مدیریت شهری قزوین هیچ راهی به جز 
از  عبوری  ترافیک  کردن  خارج   ، تاریخی  بافت  به  توجه 
محدوده بافت و اهمیت دادن به هسته تاریخی قزوین ندارد .

علیرضا خزائلی در نشست صمیمانه با خبرنگاران در پاسخ 
گردشگری  ی  حوزه  در  موجود  ابهامات  و  سوالات  به 
استان در مورد روند اجرای پروژه ی میدان دارالشفا افزود 
دارالشفا  میدان  طرح  مستدل  و  مستند   ، مبسوط  :مطالعات 
نشان می دهد که اجرای این پروژه ،موجب تحول در هسته 

تاریخی شهر قزوین می شود .
تاریخی  مستندات  و  ها  نقشه  اساس  داد:بر  توضیح  وی 
موجود ، محوطه بزرگی همچون میدان نقش جهان اصفهان 
تحت عنوان میدان شاهی در زمان پایتختی قزوین در دوران 
صفویه در محدوده دولتخانه تا بازار قزوین وجود داشت که 
مجموعه تاریخی سرای سعدالسلطنه و مسجد النبی در غرب 

دولتخانه بر روی این میدان ساخته می شود .
احیای  و  کردن  زنده  طرح  مشاور  برای  کرد:  تاکید  وی 
نامگذاری  دارالشفا  عنوان  تحت  که  میدان  این  از  بخشی 
شده ، خیلی مهم است و از این رو در اولویت نخست در 
این طرح تلاش می شود به صورت فاز بندی پس از انجام 
بین دولتخانه و سعدالسلطنه  تملک ، طرح پیوند و اتصال 

برقرار شود .
خزائلی یادآور شد: تا کنون در قسمت شمال طرح تا گاراژ 
شرق تملک شده است و با تملک چند پلاک دیگر به خیابان 
پیغمبریه ، مجموعه دولتخانه و مرقد مطهر چهار انبیاء متصل 

می شود.
وی ادامه داد : در اجرای این طرح بزرگ استانداری قزوین 
، اداره کل اوقاف و امور خیریه ، صندوق احیا ،شهرداری 
، سازمان مدیریت و برنامه ریزی و سازمان میراث فرهنگی 

استان همکاری دارند.
استان  فرهنگی صنایع دستی و گردشگری  میراث  مدیرکل 
پیغمبریه  خیابان  عبوری  ترافیک  وضعیت  مورد  در  قزوین 
هم گفت: پروژه های توسعه شهری قزوین باید انسان محور 
وضعیت  حفظ  برای  چند  هر  و  محور   خودرو  نه  باشد 
پیغمبریه  خیابان  جنوب  به  شمال  مسیر  از  عبوری  ترافیک 
پافشاری می شود اما به عنوان یک کارشناس معمار و محقق 
در امور شهر سازی تاکید می کنم که تنها راه توسعه قزوین 

از داخل هسته تاریخی این شهر است.
قزوین  تاریخی  بافت  به  توجه  بدون  اینکه  بیان  با  خزائلی 
پروژه  چند  هر  افزود:  کرد  نخواهیم  طی  را  توسعه  مسیر 
اما هیچ پروژه ای  بزرگی در قزوین اجرا شده است  های 
سرای  تاریخی  مجموعه  خاطر  تعلق  حس  و  گذاری  اثر 
سعدالسلطنه ، بازار بزرگ به عنوان قلب تپنده شهر تاریخی 

قزوین و مسجدالنبی را ندارد . 
وی در ادامه به مراحل اجرایی مرمت و بهسازی گراند هتل 
در خیابان پیغمبریه به عنوان نخستین هتل احداث شده در 
پروژه،  این  گذار  سرمایه  شد:  یادآور  و  کرد  اشاره  کشور 
پیگیر اجرای تعهدات خود  است و با توجه به بازدید اخیر 
پیش  انجام شده  مذاکرات  و  این طرح  از  قزوین  استاندار 
بهره  به  از آن  تابستان سال آینده بخشی  بینی می شود در 

برداری برسد.
استان  فرهنگی صنایع دستی و گردشگری  میراث  مدیرکل 
در  گردشگر  و  مسافر  اسکان  موضوع  با  رابطه  در  قزوین 
قزوین هم توضیح داد: در حال حاضر بیش از ۱۲۰۰ تخت 
نظارت  تحت  و  اقامت  تعرفه  با  قزوین  استان  در  رسمی 

وزارتخانه وجود دارد.
خزائلی با بیان اینکه ضریب اشغال تخت در استان قزوین 
طی ۱۳ سال گذشته حدود ۶۸ درصد بوده است افزود : در 
استان قزوین دو منطقه آوج و بویین زهرا فقر مراکز اقامتی 
دارند و مسافران و گردشگران می توانند با مراجعه به سامانه 
به تشکل جامعه  یا مراجعه  تلفنی و  ، بصورت  های مجاز 
اقامتی استان از مراکزی همچون هتل ، خانه مسافر و خانه 
های بوم گردی آماده سازی شده در مناطق الموت و قزوین 

استفاده کنند .
هم  قزوین،  شاهنامه  موزه  تکلیف  تعیین  مورد   در  وی 
خاطرنشان کرد: خالق این موزه ،استاد محمدی با بالاترین 
نشان وزارت میراث فرهنگی و اخذ  پلاک ماندگار است و 
موزه شاهنامه دارای مجوز رسمی از این وزارتخانه می باشد 
و به هیچ عنوان نیز برچیده نخواهد شد، شاید بحث جا به 
جایی آن مطرح باشد که در آن صورت باید شان و جایگاه 

موزه به درستی حفظ شود .
وی در مورد وضعیت مرمت خانه عارف هم توضیح داد: 
برای حفاظت از خانه عارف چندین مرتبه در دادگاه حاضر 
شدم و اخبار مربوط به تخریب خانه عارف از اساس دروغ 
است و این موضوع در هیچ رسانه رسمی نیز درج و تکرار 
در  عارف  خانه  مرمت  روند  گزارش  همچنین  است  نشده 
چند روز آینده به صورت رسمی در رسانه های استان اعلام 

می شود .
 قزوین - خبر نگار نسیم 

تاکید مدیرمخابرات منطقه گلستان بر 
استفاده بهینه از منابع و تجهیزات

و  منابع  از  بهینه  استفاده  بر  گلستان  منطقه  مخابرات  مدیر   
تجهیزات منصوبه موجود، تاکید کرد.  غلامعلی شهمرادی 
که درجلسه کنترل برنامه اتصال FTTX سخن میگفت : ضمن 
تاکید بر استفاده بهینه از تجهیزات و منابع موجود گفت: در 
صورت عدم استفاده بیش از 5۰درصدی از تجهیزات منصوبه 
، نیاز است جابجایی صورت گرفته و در مناطقی که متقاضی 
مدیر مخابرات  استفاده شود.  و  دارد نصب  سرویس وجود 
منطقه گلستان، دغدغه مندی، تعهد و مسئولیت پذیری تمام 
کارکنان را در برنامه اتصال ضروری دانست و گفت: برای 
تحقق اهداف برنامه ، تلاش بیشتری لازم است که بر اساس 
انتظار  سال  پایانی  ماهه،  سه  در    انجام شده  ریزی  برنامه 
است پیشرفت بیشتری را شاهد باشیم. وی اقناع مشتریان در 
تغییر فناوری های مخابراتی در اختیار ، همچنین تبیین مزایای 
محوله حوزه  وظایف  از  VDSLرا  و   FTTH های  سرویس 
تجاری دانست و گفت: با بهره مندی از تدابیر بازاریابی تاثیر 
گذار روند رو به رشدی در فروش این سرویس ها را داشته 

باشیم.                 گرگان – خبرنگار روزنامه  نسیم

افزایش ۳۲۰ هزار مترمربع به فضای 

آموزشی سیستان و بلوچستان

مدیرکل نوسازی مدارس سیستان و بلوچستان از بهره برداری 
با  و  داد  خبر  تاکنون   ۱۴۰۰ سال  طی  درس  کلاس   5۲۰۰
اشاره به رشد جمعیت دانش آموزی در استان، اعلام کرد : 
۲۲۰۰ میلیارد تومان اعتبار برای توسعه فضای آموزشی در 
سال های ۱۴۰۳ و ۱۴۰۴ اختصاص یافته است و این اعتبار 
تکمیل پروژه های در حال اجرا و ساخت 5۰۰ کلاس جدید 

را شامل می شود.
میثم لک زایی با اشاره به سفر رئیس جمهور و وزیر آموزش و 
پرورش به استان گفت: این سفرها فرصت ارزشمندی برای 
آموزشی  زیرساخت های  وضعیت  بررسی  و  میدانی  بازدید 
جدید  پروژه های  کلنگ زنی  بر  علاوه  و  کرده  فراهم  استان 
،مسائل  دلگان  و  کنارک  هیرمند،  شبانه روزی  مجتمع  مانند 
مربوط به رشد جمعیت و نیازهای آموزشی نیز مورد بررسی 

قرار گرفت.
وی افزود: از سال ۱۴۰۰ تاکنون بیش از 5۲۰۰ کلاس درس 
به بهره برداری رسیده و سرانه فضای آموزشی استان از ۳.۳ 
مترمربع به ۳.۸۷ مترمربع به ازای هر دانش آموز افزایش یافته ، 
این در حالی است که میانگین کشوری اکنون به 5.۴ مترمربع 
میانگین  و  استان  بین  محسوسی  فاصله  همچنان  و  رسیده 

کشوری وجود دارد.
لک زایی با یادآوری رشد جمعیت در استان گفت: رشد ۲.۱ 
درصدی جمعیت در سیستان و بلوچستان که سه برابر میانگین 
زیرساخت های  به  نیاز  بر  مستقیمی  تأثیر  و  است  کشوری 
توسعه  تا شاخص های  باعث شده  این رشد  دارد  آموزشی 
تلاش های  اما  نیابد  ارتقا  لازم  سرعت  با  آموزشی  فضای 
انجام  فاصله  این  برای جبران  اخیر  در سال های  گسترده ای 

گرفته است.
از  بلوچستان  و  سیستان  استان  مدارس  نوسازی  مدیرکل 
فضای  توسعه  برای  اعتبار  تومان  میلیارد   ۲۲۰۰ تخصیص 
و  داد  خبر   ۱۴۰۴ و   ۱۴۰۳ سال های  در  استان  آموزشی 
افزود:این اعتبار به تکمیل پروژه های در دست اجرا و اضافه 
این حساب ۳۲۰  با  شدن 5۰۰ کلاس جدید کمک می کند 
هزار مترمربع به سرانه فضای آموزشی استان افزوده خواهد 

شد که گامی مهم در بهبود شرایط آموزشی استان است.
استان،  آموزشی  عقب ماندگی های  به  توجه  با  افزود:  وی 
پروژه های ساخت و بازسازی مدارس در اولویت قرار گرفته 
است به ویژه در منطقه سیادک زاهدان که با همکاری سپاه 
برای ساخت مدارس  مناسب  پاسداران و خیرین زمین های 
جدید اختصاص یافته و پیشرفت خوبی در این زمینه حاصل 

شده است.
دو   ۱۴۰۴ مهر  تا  امیدواریم  کرد:  اشاره  همچنین  لک زایی 
مدرسه جدید در منطقه سیادک با همکاری خیرین در اختیار 
 ۸ مدرسه  یک  شامل  مدارس  این  گیرد  قرار  دانش آموزان 
کلاسه و یک مدرسه ۱۲ کلاسه خواهند بود که با ساخت 
و تحویل این ۲ پروژه آموزشی ۲۰ کلاس درس جدید به 

فضاهای آموزشی آن منطقه اضافه می شود.
مدیرکل نوسازی مدارس استان سیستان و بلوچستان از آغاز 
ساخت و بازسازی ۱۰ مجتمع شبانه روزی در شهرستان های 
مختلف استان خبر داد و گفت : در شهرستان هیرمند عملیات 
احداث یک مجتمع شبانه روزی با زیربنای ۲۸۰۰ مترمربع و 
سفر  مصوبات  محل  از  تخریب شده  خوابگاه های  بازسازی 
ریاست جمهوری آغاز شد که در شهرستان هایی مانند دلگان، 

کنارک، ایرانشهر و قصرقند نیز در حال اجرا هستند.
پرورش  و  آموزش  ساله   ۱۰۰ قدمت  به  اشاره  با  لک زایی 
در حوزه سیستان، اظهار داشت : تعداد مدارس فرسوده و 

تخریبی در این منطقه بیشتر از سایر نقاط استان است.
وی همچنین تأکید کرد : بیش از 5۰ درصد مدارس ساخته 
شده و در حال ساخت استان با مشارکت خیرین احداث می 
شود برای مثال پروژه ای در روستای لچوی شهرستان زهک با 
همین رویکرد آغاز شده و مشارکت مردمی در این استان به 

الگویی برای سایر مناطق تبدیل شده است.
از  تومان  میلیارد  از ۱5۰۰  بیش  سال ۱۴۰۲  در  افزود:  وی 
سوی خیرین و ۱5۰۰ میلیارد تومان از اعتبارات دولتی برای 
توسعه فضای آموزشی استان تأمین شد که تأثیر زیادی بر 
پیشرفت پروژه های در دست اجرا گذاشت. همچنین جشنواره 
 ( آفتاب  و  نخل  عنوان سرزمین  با  مدرسه ساز  نیک اندیشان 
از  حاصل  منابع  و  می شود  برگزار  تهران(  در  بهمن ماه   ۲۸
آن به احداث و تکمیل فضاهای آموزشی استان سیستان و 

بلوچستان اختصاص خواهد یافت.
مدیرکل نوسازی مدارس استان سیستان و بلوچستان از تجهیز 
۶۱ درصد کلاس های درس استان به سیستم های سرمایشی 
استاندارد طی سه سال اخیر خبر داد و گفت:  و گرمایشی 
انجام  این حوزه  بزرگی در  اقدامات  تاکنون  از سال ۱۴۰۰ 
شده است و مابقی کلاس های فاقد سیستم استاندارد نیز در 
برنامه تجهیز قرار دارند که در حال حاضر ۱5۰۰ کلاس درس 
نیازمند سیستم سرمایش و گرمایش هستند که تامین اعتبار 

شده و در حال انجام است.
محل  از  استان  دانش آموزی  ورزشی  سالن   5۰ افزود:  وی 
گرمایشی  و  سرمایشی  سیستم های  به   ۱۴۰۳ سال  اعتبارات 
استاندارد مجهز خواهند شدکه این اقدامات نشان دهنده تلاش 
برای بهبود شرایط تحصیلی و رفاهی دانش آموزان در مناطق 
مختلف استان است. لک زایی تأکید کرد: مدارس استان به 
مقاطع  اساس  بر  نیز  کمک آموزشی  و  آموزشی  تجهیزات 
مجهز  آموزشی،  زیرساخت های  توسعه  هدف  با  تحصیلی 
می شوند که برای هنرستان ها تجهیزات فنی و حرفه ای و برای 
اختصاص  نیاز  مورد  ابزارهای  دوم  و  اول  متوسطه  مدارس 

داده شده است.
اظهار  زاهدان  آموزشی در شهر  وی در خصوص وضعیت 
در  ویژه  به  دانش آموزی  بالای جمعیت  دلیل رشد  به  کرد: 
حاشیه شهر در سه سال اخیر توانستیم بیش از ۱۰ مدرسه 
شامل  مدارس  این  که  بسازیم  مناطق  این  در  استاندارد 
اختیار  در  و  بوده  استاندارد  و  بتن  اسکلت  ساختمان های 

دانش آموزان قرار گرفته است.
مدیرکل نوسازی مدارس استان سیستان و بلوچستان در پایان 
آموزشی، شهر  برای ساماندهی فضاهای  افزود:  اعلام کرد: 
زاهدان به ۱۲ محله تقسیم شد و اولویت ها بر اساس سرانه 
پایین فضای آموزشی و تراکم دانش آموزی در هر محله تعیین 
در  است که  مدارس ۱۲ کلاسه  پروژه ها  این  از جمله  شد 
مناطق مختلف مانند شهرک جهاد، سعادت آباد و مسکن مهر 

اجرا شده است.                   زاهدان-خبرنگار نسیم

سرمایه گذاری بخش خصوصی، رمز و راه شکوفایی شهرهای کوچک گلستان
و  کشاورزی  طبیعی،  منابع  از  برخورداری  با  گلستان،  استان 
متنوع  هوایی  و  فراوان، شرایط آب  منابع آب  صنعتی، وجود 
و خاک حاصلخیز، فرصت های بسیاری را برای سرمایه گذاری 
مناطق جذاب  از  یکی  و  کرده  فراهم  گوناگون  بخش های  در 
برای سرمایه گذاری است که انجام آن به تقویت اقتصاد منطقه و 

افزایش اشتغال و توسعه پایدار و در نهایت کیفیت زندگی 
مردم منطقه منجر می شود.

 افزون بر این، موقعیت جغرافیایی گلستان و نزدیکی به 
تجارت  امکان  میانه،  آسیای  کشورهای  و  خزر  دریای 
مناسب  زیرساخت های  و  تسهیل می کند  را  و صادرات 
حمل ونقل، از جمله راه آهن و جاده های ارتباطی، از دیگر 

مزایای این استان برای سرمایه گذاران به شمار می رود.
همچنین استان گلستان به دلیل تنوع فرهنگی و قومیتی، از 
نیروی انسانی ماهر و کارآمد برخوردار است که می تواند 
در پیشبرد پروژه های سرمایه گذاری نقش بسزایی ایفا کند 
و در کنار آن، دانشگاه ها و مراکز علمی و تحقیقاتی استان، 

زمینه را برای توسعه فناوری و نوآوری فراهم کرده اند.
و  دولتی  حمایت های  با  گلستان  در  سرمایه گذاری 
ریسک های  می تواند  که  است  همراه  ویژه ای  تسهیلات 
مالی را کاهش و بازدهی سرمایه گذاری را افزایش دهد. 
جاذبه های  از  برخورداری  با  گلستان  دیگر،  سوی  از 

برای  را  مناسبی  فرصت های  تاریخی،  و  طبیعی  گردشگری 
سرمایه گذاری در صنعت گردشگری ارائه می دهد که می تواند 

به جذب گردشگران داخلی و خارجی کمک کند.
گلستان،  در  سرمایه گذاری  قابلیت  دارای  مناطق  جمله  از 
شهرهای کوچک این استان هستند که به واسطه ظرفیت های بکر 
و دست نخورده، از زمینه مناسبی برای کمک به رونق اقتصادی 

استان برخوردارند.
و  پایدار  توسعه  به  می تواند  خصوصی  بخش  سرمایه گذاری 
متوازن شهرهای کوچک کمک کرده و از تمرکز بیش از حد 
جمعیت و سرمایه ها در شهرهای بزرگ گلستان مانند گرگان و 

گنبدکاووس جلوگیری کند.
بهبود  درآمدها،  افزایش  اقتصادی،  رونق  اشتغال،  ایجاد 
زیرساخت ها، تقویت بخش های اقتصاد محلی، از جمله تاثیرات 
مثبت سرمایه گذاری بخش خصوصی در شهرهای کوچک است.

ایجاد و  سرمایه گذاری های جدید می تواند فرصت های شغلی 
بهبود وضعیت  به  این مسئله  بیکاری را کاهش دهد، که  نرخ 

اقتصادی و اجتماعی جامعه کمک می کند.
از طرف دیگر، سرمایه گذاری های خصوصی می توانند به ایجاد 
کسب وکارهای جدید و توسعه زیرساخت ها منجر شوند که در 

نتیجه، عملکرد کلی اقتصادی شهر بهبود می یابد.
همچنین با ایجاد کسب وکارها و فرصت های شغلی، درآمد افراد 
بهبود می یابد و این امر به توزیع بهتر ثروت و کاهش نابرابری های 
اقتصادی منجر می شود ضمن آن که سرمایه گذاری ها می توانند به 
رشد و تقویت بخش های مختلف اقتصادی مانند کشاورزی و 
صنایع دستی و برق، آب و اینترنت در شهرهای کوچک گلستان 
کمک کنند که این زیرساخت ها برای جذب سرمایه گذاری های 

بیشتر و بهبود کیفیت زندگی شهروندان ضروری هستند.
در  اگر چه شاید  سرمایه گذاری در شهرهای کوچک گلستان 
ظاهر با خطربالای دشواری در بازگشت سرمایه به نظر برسد 
اما این مناطق جاذبه هایی دارند که می توانند بخش خصوصی را 

ترغیب به سرمایه گذاری کنند.
کار  نیروی  وجود  مناسب،  زیرساخت های  نوظهور،  بازارهای 
امکان  دوستانه،  کسب وکار  محیط  منطقه،  در  کیفی  و  ماهر 
دسترسی به بازارهای بین المللی و قابلیت صادرات محصولات، 
این  از جمله  از دولت،  مالی و غیرمالی  دریافت حمایت های 

جاذبه ها هستند.
شکوفایی  راه  و  رمز  خصوصی،  بخش  سرمایه گذاری 

شهرهای کوچک گلستان
سرمایه گذاری در شهرهای کوچک گلستان دارای ویژگی های 
متنوعی از جمله ارزانی زمین، افزایش فرصت های کسب وکار، 
که  است  اجتماعی  مشکلات  کاهش  عمومی،  خدمات  بهبود 

می تواند به توسعه اقتصادی و اجتماعی منطقه کمک کند.
و  سرمایه گذاری  قبال  در  هم  دولت  ظرفیت ها،  این  کنار  در 
کوچک  شهرهای  در  شصخی  بودجه  صرف  به  علاقمندان 
تمایل  آن،  کامل  و  موقع  به  انجام  که  دارد  مسوولیت هایی 
اشخاص برای ورود به موضوع سرمایه گذاری را افزایش خواهد 

داد.
موانع  رفع  و  اداری  فرآیندهای  تسهیل  برای  قضایی  پشتیبانی 
تولید، ارائه تسهیلات بانکی، تأمین سرمایه در گردش، و نوسازی 
نقدینگی  ظرفیت  از  استفاده  با  تولیدی  واحدهای  بازسازی  و 

بانک های خصوصی، فراهم سازی زیرساخت های صنعتی، ایجاد 
برق  پایدار  تأمین  از  حمایت  و  صنعتی،  نواحی  و  شهرک ها 
واحدهای تولیدی در روزهای اوج مصرف، تقویت همکاری 
بین دستگاه های اجرایی، قضایی و بخش خصوصی برای بهبود 
فضای کسب وکار و روان سازی کار بخش خصوصی، تلاش 

به  متقاضیان جدید  تشویق  فعلی و  برای حفظ سرمایه گذاران 
سرمایه گذاری در بخش های مختلف اقتصادی استان از جمله این 
اقدامات است که می تواند به رونق تولید و ایجاد فرصت های 

شغلی پایدار در شهرهای کوچک استان گلستان کمک کنند
اگر چه کاهش اشتغال، یکی از نتایج مورد انتظار سرمایه گذاری 
در گلستنا به خصوص شهرهای کوچک این استان است اما نباید 
از نظر دور داشت که این کار، در دراز به ثمرات گوناگون در 

بخش های مختلف خواهد انجامید.
افزایش  اقتصادی،  تنوع  پایدار،  زیرساخت ها،توسعه  بهبود 
بخش  نتایج سرمایه گذاری  از جمله  محلی  توانمدی  نوآوری، 

خصوصی است.
سرمایه گذاری بخش خصوصی می تواند منجر به افزایش درآمد 
به  امر  این  شود.  آنها  خرید  قدرت  افزایش  نتیجه  در  و  افراد 
توسعه و گسترش کسب وکارهای جدید و ایجاد شغل های بیشتر 

کمک می کند.
از طرف دیگر سرمایه گذاری بخش خصوصی می تواند به تنوع 
بیشتر در اقتصاد محلی کمک کند، به طوری که وابستگی به یک 
یا چند صنعت خاص کاهش یابد. این تنوع می تواند به ایجاد 

فرصت های شغلی در بخش های مختلف منجر شود.
بخش خصوصی تمایل دارد در فناوری ها و فرآیندهای جدید 
افزایش  به  می توانند  نوآوری ها  این  که  کند  سرمایه گذاری 
نهایت  در  و  شود  منجر  جدید  شغل های  ایجاد  و  بهره وری 
سرمایه گذاری ها می توانند منجر به توانمندسازی جوامع محلی و 
تقویت ظرفیت های انسانی و اقتصادی آنها شوند که در نهایت 

به کاهش بیکاری خواهد انجامید.
فرصت های سرمایه گذاری برای بخش خصوصی در گلستان

استان گلستان با موقعیت جغرافیایی استراتژیک و منابع غنی، 
فرصت های متنوعی برای سرمایه گذاری بخش خصوصی فراهم 

کرده است که از جمله آن بخش کشاورزی است.
شرایط  و  حاصلخیز  زمین های  بودن  دارا  با  گلستان  استان 
در  سرمایه گذاری  برای  عالی  فرصتی  مناسب،  آب وهوایی 
و  گندم،  برنج،  مانند  استراتژیک  محصولات  کشت  زمینه های 
پنبه و باغداری و صیفی جات مانند توسعه باغات، کشت گل و 
گیاهان زینتی و پرورش دام و طیور با ایجاد واحدهای دامپروری 

و تولید محصولات دامی مرغوب است.
فرآوری  واحدهای  ایجاد  مانند  بسته بندی  و  تبدیلی  صنایع 
محصولات کشاورزی از جمله مانند کارخانه های روغن کشی، 
تولید  و  کشاورزی  محصولات  بسته بندی  و  آردسازی، 
کنسرو،  تولید  مانند  بالا  افزوده  ارزش  با  غذائی  محصولات 
در  سرمایه گذاری  جاذبه  دیگر  لبنی  محصولات  و  آب میوه 
گلستان به شمار می رود که با وجود وعده های فراوان دولت های 

پیشین، آن گونه که انتظار می رفت به نتیجه نرسید.
به  گلستان  در  سرمایه گذاری  دیگر  جاذبه  گردشگری،  بخش 
شمار می رود و جاذبه های طبیعی و تاریخی فراوان این استان 
امکان خوبی برای سرمایه گذاری در بخش گردشگری از جمله 
توسعه اکوتوریسم با بهره برداری از مناطق بکر و طبیعت گردی، 
ایجاد مجتمع های تفریحی و اقامتی مانند ساخت مهمانسراها، 
هتل ها و اقامتگاه های بوم گردی و گردشگری فرهنگی و تاریخی 

با معرفی و ترمیم آثار تاریخی و فرهنگی استان دارد.
همچنین با توجه به مهارت ها و سنت های محلی، سرمایه گذاری 

در تولید و فروش صنایع دستی و صنایع کوچک می تواند باعث 
ایجاد کسب وکارهای موفق شود.

برخورداری از مرز مشترک با ترکمنستان، استان گلستان را با 
فرصت های قابل توجهی برای سرمایه گذاران بخش خصوصی 
مواجه کرده است. این مرز مشترک به دلایل مختلفی از جمله 
تسهیل تجارت بین المللی و زیرساخت های حمل و نقل 

جذابیت بالایی دارد.
مرز مشترک با ترکمنستان امکان دسترسی سریع و آسان 
و  می کند  فراهم  را  میانه  آسیای  بازارهای کشورهای  به 
موجب آسانی در صادرات و واردات محصولات می شود. 
از طرف دیگر وجود زیرساخت های مناسب حمل ونقل از 
ترکمنستان،  و  ایران  بین  جاده ای  و  ریلی  جمله خطوط 
امکان جابجایی سریع تر و کارآمدتر کالاها را از گلستان 

فراهم کرده است.
استاندار  اقتصادی  امور  هماهنگی  معاونت  سرپرست 
برای سرمایه گذاری  استان  این  آمادگی  اعلام  با  گلستان 
از  استقبال  آماده  گلستان  گفت:  خصوصی  بخش 
سرمایه گذاری داخلی و خارجی است و هیچ دستگاهی 
حق ندارد به سرمایه گذار جواب منفی بدهد ضمن اینکه 
پاسخ به استعلامات را هم باید در کوتاهترین زمان انجام 

دهند.
عبدالعلی کیانمهر اظهار کرد: تولیدکنندگان و فعالان اقتصادی 
در صف مقدم تولید و اشتغال قرار دارند و باید تلاش کنیم همه 

موانع پیش روی تولید برطرف شود.
وی با تاکیدبر ضرورت استفاده از ظرفیت هلدینگ های بزرگ 
بویژه بنیاد مستضعفان برای سرمایه گذاری در گلستان، ادامه داد: 
رایزنی های لازم در این خصوص انجام شده و قرار است یک 
دامداری سه هزار راسی که تا ۶ هزار راس قابل افزایش است، 

در این استان توسط این بنیاد راه اندازی شود.
گلستان  استاندار  اقتصادی  امور  هماهنگی  معاونت  سرپرست 
ادامه داد: تلاش می کنیم منابع اعتباری و تسهیلاتی گلستان را 
افزایش دهیم تا عقب ماندگی ها و ناعدالتی هایی که در گذشته 

در حق این استان شده، جبران شود.
بهبود شرایط  در  بالای کشاورزی گلستان  به ظرفیت  کیانمهر 
محصولات  فروشی  خام  گفت:  و  کرد  اشاره  استان  اقتصادی 
کشاورزی معضل اساسی استان دانست و باید برای آن چاره ای 

اندیشیده شود.
افزایش  باید از ظرفیت های بخش خصوصی برای  وی افزود: 
از  یکی  همچنین  کنیم  بهینه  استفاده  گلستان  درآمدزایی 
سیاست های کاری در ابتدای فعالیت در استان، رفع موانع سد 

راه سرمایه گذاران است.
وی با بیان اینکه باید از سرمایه گذاران اهل استان حمایت کرد، 
در  حمایتی  برنامه های  یا  تسهیلات  است  قرار  چنانچه  گفت: 
بهره   از آن  استان  ابتدا سرمایه گذاران  باید  گلستان اجرا شود، 

گیرند.
استاندار گلستان هم گفت: به هیچ عنوان نباید سرمایه گذاران 
را معطل کنیم چرا که بسیاری از آنان توقع وام و تسهیلات نیز 

ندارند.
علی اصغر طهماسبی منطقه آزاد اینچه برون را یکی از فرصت های 
مناسب سرمایه گذاری در گلستان دانست و گفت: در ۲۰ روز 
گذشته ۶۰ شرکت درخواست سرمایه گذاری در این منطقه با 
مورد  که ۲۰  داشتند  را  ریال  میلیارد  هزار  بر۹۰  افزون  اعتبار 

آن ثبت شد.
کنیم  حمایت  را  فعلی  سرمایه گذاران  بتوانیم  اگر  افزود:  وی 
ظرفیت های بسیار بالایی در اشتغال و رونق اقتصادی در استان 

ایجاد خواهد شد.
استان گلستان با برخورداری از منابع طبیعی، موقعیت جغرافیایی 
استراتژیک، زیرساخت های مناسب و نیروی انسانی ماهر، یکی 
از مناطق پربازده برای سرمایه گذاری در ایران به شمار می رود 
وظرفیت های زیاد کشاورزی، صنعتی، گردشگری، معادن، این 
تبدیل کرده  برای سرمایه گذاران  مناسب  به مقصدی  را  استان 

است.
علاوه بر این، حمایت های دولتی و تسهیلات مالی، هزینه های 
در  موجود  فرصت های  و  کار  نیروی  و  زمین  پایین تر 
شهرهای کوچک استان، از دیگر عواملی هستند که می توانند 
و  هوشمندانه  تصمیم  یک  به  را  گلستان  در  سرمایه گذاری 

استراتژیک تبدیل کنند.
استان گلستان  مزایا، سرمایه گذاری در  این  تمامی  به  با توجه 
می کند،  کمک  منطقه  اجتماعی  و  اقتصادی  توسعه  به  تنها  نه 
بلکه می تواند به ایجاد فرصت های شغلی و بهبود کیفیت زندگی 

ساکنان نیز منجر شود.

در حالی بابل به یکی از پرترافیک ترین شهرهای شمالی کشور 
تبدیل شد که صاحب نظران هشدار دادند در صورت اجرای 
طرح بلند مرتبه سازی در این شهر و دیگر مناطق مازندران نه 
تنها مشکلی از ترافیک کور این خطه روان نخواهد شد بلکه 
این امر قفل محکم تری برای بن بست تردد روان در یکی از 

پرجمعیت ترین شهرهای کشور محسوب می شود.
 ترافیک شهر بابل به یک گره کوری تبدیل شد که این مشکل 
چالش های جدی را برای شهروندان و افرادی که در این شهر 

سفر می کنند، فراهم کرد.
فعالیت ۱۷ مرکز دانشگاهی به خصوص دانشگاه بزرگ صنعتی 
نوشیروانی و دانشگاه علوم پزشکی بابل به همراه ده ها مطب 
پزشکان در رشته های مختلف سبب شد این شهر میزبان انبوه 
استان  مختلف  همچنین شهرهای  و  از سراسر کشور  جمعیت 
باشد که این امر زمینه ای برای ترافیک سنگین در شهر بابل شده 
است.در سه سال اخیر موضوع بلند مرتبه سازی در مازندران 
در  مبنا  یک  عنوان  به  سرخرود  ساحلی  شهر  که  شد  مطرح 

مازندران این طرح در حدود ۶۰ هکتار زمین اجرا شد.
بابل  برای شهر  که  ای  نسخه  این سیاست  اجرای  راستای  در 
پیچیده شد بلند مرتبه سازی در ۱۱ طبقه است که این امر برای 

اجرا در حال صدور مجوزهای نهایی است.

کارشناسان شهرسازی و ترافیک بر این باورند با توجه به بن 
بست ترافیکی موجود در شهر بابل بلند مرتبه سازی در هسته 
مرکزی شهر ریختن بنزین بر شعله های سنگین ترافیک است که 
این امر بن بست ترافیکی شهر بابل را غیر قابل تحمل می کند.

اما واگرهای بلندمرتبه سازی در مازندران/ قفلی محکم تر برای 
بن بست ترافیک در شهرهای شمالی

هر چند ترافیک در شهرهای مازندران سال ها است که آرامش را 
از شهروندان این شهر گرفته است و هر چقدر هم که می گذرد 
بر شدت آن افزوده می شود. تقریبا همه شهرهای پرجمعیت و 
این معضل مواجه  با  استان  تا شرق  از غرب  مازندران  بزرگ 

هستند.
در تعطیلات و زمان حضور مسافران نیز این چالش در شهرهای 
مازندران به ویژه شهرهای غربی تشدید می شود. اما گره کور 
ترافیک در برخی شهرهای استان مانند بابل، قائمشهر و ساری 
پابرجا  روز تعطیل و غیرتعطیل نمی شناسد و در هر شرایطی 
از  به مرحله ای  بابل در شرایط فعلی  ترافیک شهر  اما  است. 
بحران رسیده که در مازندران ترافیک این شهر به یک ضرب 

المثل تبدیل شد.
ترافیک یک ساعته روز گذشته در میدان ولایت بابل چنان کلافه 
کننده بود که بسیاری از خودروها ماشین های خود را خاموش 

و چشم انتظار گره گشایی از این ترافیک بودند.
کارشناسان این حوزه بر این باورند در حالی ترافیک بابل به 
بن بستی کور تبدیل شد که در این شهر جاده ساحلی در کنار 
بابلرود واقع شد و با وجود این جاده نباید ترافیکی در این شهر 
وجود داشته باشد.برای بیان این بحران همین مطلب بس که نه 
تنها جاده ساحلی نتوانست شهر بابل را از بن بست ترافیکی 
نجات دهد بلکه در شرایط فعلی در برخی از ساعت ها در جاده 
ساحلی هم ترافیک ایجاد می شود.با در نظر گرفتن همه این 
شرایط صاحبنظران اجرای بلند مرتبه سازی در هسته مرکزی 
بابل را تیر خلاصی برای زندگی در این خطه از شمال  شهر 
قابل  غیر  شهروندان  برای  شرایط  آن  اجرای  با  که  برشمردند 

تحمل می شود.
مشکل حادتر می شود

کارشناس ارشد راه و شهرستازی در گفت گو با خبرنگار ایرنا 
اظهار کرد: اجرای طرح بلند مرتبه سازی در هسته مرکزی شهر 
بابل مشکل ترافیک شهر بابل را به مراتب حادتر از شرایط فعلی 

خواهد کرد.
علی کیایی گفت: تحت هیچ شرایط شهر بابل ظرفیت اجرای 
طرح های بلند مرتبه سازی را نخواهد داشت و اجرای آن قفل 

محکم تری برای گره کور ترافیکی بابل خواهد بود.

 ۶ اجرای  از  فارس  فنی شرکت شهرک های صنعتی  معاون   
پروژه زیرساختی در حوزه گازرسانی در شهرک ها و نواحی 
صنعتی این استان با اعتباری افزون بر ۱5۰میلیارد ریال خبر 
داد. علی زارعی با اعلام این خبر افزود: این طرح ها شامل 
تأمین گاز نواحی صنعتی حسن لری، پشت سنگر لار و ناحیه 
صنعتی چنارشاهیجان است که گامی مؤثر در جهت توسعه 
پایدار و ارتقای تولید در صنایع در شهرک های صنعتی استان 

محسوب می شود.
از  افزود:  فارس  صنعتی  شهرک های  شرکت  فنی  معاون 
ابتدای سال جاری تاکنون به ۹۳واحد صنعتی نیز گازرسانی 
صورت گرفته است.ارعی ادامه داد: تأمین گاز به عنوان یکی 
کلیدی  نقش  صنعت،  بخش  در  انرژی  منابع  اصلی ترین  از 
از  بهره وری و حفاظت  افزایش  تولید،  در کاهش هزینه های 
نیاز  تأمین  این پروژه ها، ضمن  محیط زیست دارد و اجرای 

نیز  سرمایه گذاران جدید  به جذب  واحدهای صنعتی  انرژی 
کمک خواهد کرد.

او اضافه کرد: در مجموع تاکنون گازرسانی به ۴5شهرک و 
ناحیه صنعتی در استان انجام و بیش از ۹۰5واحد صنعتی نیز 

به شبکه گاز متصل شده اند.
صنایع  توسعه  در  گازرسانی  اهمیت  بر  تأکید  با  زارعی 
که  است  مقرون به صرفه ای  و  پاک  انرژی  طبیعی،  گاز  گفت: 
را کاهش می دهد  انرژی واحدهای صنعتی  نه تنها هزینه های 
شایانی  کمک  نیز  زیست محیطی  آلاینده های  کاهش  به  بلکه 
می کند؛ این اقدام به منظور توسعه پایدار و حمایت از محیط 
با  زیست اجرایی شده است.وی گفت: در تلاش هستیم که 
همکاری دستگاه های اجرایی و همراهی سرمایه گذاران، روند 
فنی  کنیم.معاون  تسریع  را  صنعتی  واحدهای  به  گازرسانی 
در  امیدواریم  کرد:  ابراز  فارس  صنعتی  شهرک های  شرکت 
آینده نیز شاهد اجرای طرح های بیشتری در جهت حمایت از 

صنایع و تولیدکنندگان باشیم.

اما و اگرهای بلندمرتبه سازی در مازندران

اجرای ۶پروژه زیرساختی گازرسانی در شهرک های صنعتی فارس
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ورزشورزش پیاتزا: 

کار ولاسکو را ادامه می دهم 
تمام توانم را برای ایران می گذارم

سرمربی جدید تیم ملی والیبال ایران با تاکید بر این که 
برای انتخاب دستیاران ایرانی اش مشکلی ندارد گفت: 
ادامه دهنده راه ولاسکو هستم و امیدوارم بتوانم تمام 

توانم را بگذارم.
 پس از پایان لیگ ملت های والیبال ۲۰۲۴ و عملکرد 
که  شد  آن  بر  تصمیم  ایران  والیبال  ملی  تیم  ضعیف 
یک سرمربی خارجی طراز اول برای هدایت این تیم 
انتخاب شود. در نهایت پیاتزا که سابقه هدایت تیم های 
مطرح والیبال دنیا چون میلانو ایتالیا، اسکرا بلخاتوف 
با  دارد،  خود  کارنامه  در  را  ایتالیا  مودنا  و  لهستان 
والیبال  ملی  تیم  سکانداری   )۲+۲( ساله   ۴ قراردادی 
برای  امروز  صبح  او  گرفت.  برعهده  را  کشورمان 
امضای قراردادش با فدراسیون والیبال در سفری یک 
روزه به ایران آمد و پس از آن به سوالات خبرنگاران 

پاسخ داد.
کار ولاسکو را در والیبال ایران ادامه می دهم

روبرتو پیاتزا در اولین نشست خبری خود در آکادمی 
استقبال  از  گفت:  خبرنگاران  جمع  در  فوتبال  ملی 
همگی ممنونم، از رئیس فدراسیون تشکر می کنم که 

به من این موقعیت را داد که به ایران بیایم، دلیل انتخابم این است 
که دوباره می توان خیلی چیزها را ساخت و دوباره شروع کرد. 
دوست دارم کار ولاسکو را ادامه بدهم. او نگاه دنیا را به والیبال 
ایتالیا انجام داد. من می خواهم این  با  عوض کرد، همین کار را 

کار مهم را تجربه کنم.
تمام توانم را برای بهتر شدن والیبال ایران می گذارم

بحرانی  سال  دو  ایران  والیبال  که  سوال  این  به  پاسخ  در  پیاتزا 
والیبال شما  به  ایرانیان  به علاقه  توجه  با  گذاشت،  پشت سر  را 
کفت:  دارید،  نتیجه گیری  برای  برنامه ای  چه  دارید،  سختی  کار 
این دو سالی که تیم ملی والیبال ایران گذراند، نکات مثبتی هم 
داشت. نتایج مختلفی به دست آمد، فدراسیون و آقای خوش خبر 
مدیر تیم و توتولو به من کمک خواهند کرد چه چیزهایی باعث 

پیشرفت ایران خواهد شد.
برنامه ما ماه می در  اولین  برنامه ریزی هست،  وی گفت: همیشه 
زمین تمرین است. آنجا برنامه ما شروع می شود، اول باید بازیکنان 
را ببینم و باید کاری انجام دهم تا بازیکنان بهتر کار کنند. مطمئنا 
تمام توانم را برای بهتر شدن والیبال ایران انجام خواهم داد.توتولو 

آشنایی بیشتری با والیبال ایران دارد.
برخی بازیکنان توانایی حضور در لیگ اروپا را دارند

ایران دید  از والیبال  به این سوال که چه چیزی  پیاتزا در پاسخ 
خیلی  بازیکنان  ایران  در  گفت:  کرد،  قبول  را  مسئولیت  این  که 
زیادی هستند که یک سری از آنها به قدری سطح بالایی دارند 
که همین الان می توانند در لیگ اروپایی بازی کنند. یک سری هم 
باید  و  دیدم  زیادی  استعداد  دارند،  توانایی  اما  نمی توانند.  هنوز 

پیگیر آنها باشم.
نمی خواستم همزمان با ایران در هلند هم باشم

وی در پاسخ به این سوال که آیا حقیقت دارد قرار بوده به صورت 
همزمان در تیم ملی هلند و ایران در لیگ ملت ها سرمربی شود، 
این صورت  به  گفت:این چیز عجیبی است، وقتی یک مسئله ای 
پیش می اید، این سوال خیلی از خبرنگاران است. یک صحبتی بین 
ما شد که چه کسانی می توانند سرمربی ایران شود. اما من هرگز 
نگفتم به صورت همزمان هم سرمربی هلند باشم وهم ایران. من با 

فدراسیون ایران قرارداد دارم.
باید با گزینه های فدراسیون ملاقات کنم

فدراسیون  گفت:  دستیاران  انتخاب  مورد  در  ملی  تیم  سرمربی 
از دستیاران و مربیان داده است، ما زمانی کارمان شروع  لیستی 
می شود که وارد زمین شویم. من اول باید ملاقاتی با آنها داشته 
باشم. به نظرم زبان ایرانی و ایتالیایی نداریم و ما با زبان والیبال 

با هم صحبت می کنیم.
فعلا همزمان با ایران و تیم میلانو کار می کنم

وی در مورد ادامه همکاری اش با تیم میلانو و تیم ملی گفت: من 
با ایران و باشگاه خودم ادامه خواهم داد. زمانی هم که سرمربی 
تیم ملی هلند بودم چنین شرایطی داشتم. یعنی همزمان با تیم ملی 
ماه  آخر  باشگاهی  مسابقات  می کنم.  کار  باشگاهی خودم  تیم  و 
آپریل تمام می شود، همه بازیکنان همان موقع می رسند،هفته اول 
مسابقات لیگ جهانی ۱۲ تا ۱۵ ژون است، فکر نمی کنم مشکلی 

وجود داشته باشد، ما سه هفته برای بازی های دوستانه وقت داریم.
فهرست نهایی برای بازیکنان ندارم

پیاتزا در مورد لیست بازیکنان خود گفت: لیست همیشه باز است، 
ما لیست نهایی در والیبال نداریم. وجود هم ندارد. همه بازیکنان 
می توانند کمک کنند. تیم ملی ایران همیشه باید آماده باشد. امروز 
ممکن  شود  تمام  مسابقات  تمام  که  موقعی  است،  ژانویه  بیستم 
است مصدومان زیادی داشته باشیم، باید در این شرایط چه کار 
کنیم. موقعی که کار شروع شود سعی میکنم بهترین عملکرد را 

داشته باشم.
با هر مربی که میل همکاری با من داشته باشد کار می کنم

ایرانی  گزینه های  از  غیر  به  آیا  که  این سوال  به  پاسخ  در  پیاتزا 
امکان دارد کسی دیگری از ایتالیا بیاید و آیا در تصمیم گیری در 
در  که  همانطور  گفت:  هستید،  مستقل  لیست خودتان  این  مورد 
مورد بازیکنان گفتم در مورد مربیان هم صدق می کند. مهمترین 
موضوع میل به کار برای ایران است. لیست من برای بازیکن و 
مربی همیشه باز است. مشخصا فدراسیون لیستی به من داده اما 
اگر مربی دیگری خارج از لیست باشد که میل همکاری با من را 

داشته باشد، ما با او همکاری می کنیم.
الان مستقیم نمی توانم در ایران باشم

سرمربی تیم ملی در پاسخ به این سوال که آیا فقط دستیاران شما 
لیگ را رصد می کنند یا خودتان هم در ایران حضور پیدا می کنید، 
گفت: تکنولوژی کاملا در کنار ماست. برای دیدن ایران و بازی ها 
زمان وجود دارد. الان مستقیما نمی توانم در ایران باشم. تکنولوژی 
به من کمک می کند. از طرفی سه دستیار هم اینجا هستند که کار 
می کنند. تنهایی نمی شود کار کرد. من همکاران خوبی در ایران 

دارم و آنها هم به من کمک می کنند.
مثل یک پزشک هستم

وی در پاسخ به اینکه بازیکنان را مستقل انتخاب می کند یا خیر، 
و  هستم  پزشک  یک  مثل  است.  خودم  با  گیری  تصمیم  گفت: 
باید همه چیز را در نظر بگیرم و جنگ و دعوا دوست برای من 

نمی آورد.
از ولاسکو هم در مورد بازیکن سالاری سوال پرسیدید؟

سرمربی تیم ملی والیبال در پاسخ به سوال خبرنگار مهر مبنی بر 
اینکه برای مقابله با بازیکن سالاری در ایران چه برنامه ای دارید، 
گفت: من از شما یک سوال می کنم، از ولاسکو هم این سوال را 
کردید که در ایران بازیکن سالاری هست یا نیست؟ بازیکن چه 
تصمیم می گیرد؟ این سوال را از بازیکنان بپرسید که چنین چیزی 
وجود دارد قطعا جواب متفاوتی می دهند. بازیکن فقط باید بازی 
رئیس  و  می کند  مربیگری  مربی  است.  مربی  اسمش  وگرنه  کند 
فدراسیون هم رهبری. فکر نمی کنم مورد دیگری باشد. مهم این 
است افراد را مربی در کنار هم قرار بدهد و تمام ذهنیت ها را به 
بازیکنانی  این هدف  به  برای رسیدن  برساند.  تفکر  و  یک هدف 

داریم که می توانند به بازیکنان جوان هم کمک کنند.
دستم برای همکاری با مربیان باز است

پیاتزا در واکنش به اینکه در دوره قبلی مربیان ایران معتقد بودند 
رویکرد  ندارند،  همکاری  ایرانی ها  با  خارجی  مربی  فنی  نظر  از 
امیدوارم  است.  باز  همیشه  من  دست  گفت:  است؟  چگونه  او 

هرکسی  آماده ام  من  بگیرد.  را  من  دست  نفر  یک 
من  تجربیات  از  اگر  کنم.  همکاری  او  با  بیاید 
با مربیان زیادی دوره  استفاده کند، من  می خواهد 
می گذاشتیم و با هم مشارکت و همکاری می کردیم 
کار  این  می دادیم.  انتقال  هم  به  را  تجربیاتمان  و 
جاده دو طرفه است. من چیزی برای مخفی کردن 
ندارم. من دستم برای همکاری با مربیان باز است.

عبادی پور در لهستان خوب بازی می کند
وی همچنین در مورد همکاری با میلاد عبادی پور 
جام  ما  کردم.  کار  میلاد  با  سال  سه  من  گفت: 
یک  دوم  سال  بردیم.  هم  با  را  لهستان  قهرمانی 
از  ماه  تقریبا دو  فیزیکی داشت.  سری مصدومیت 
بود. سال سوم هم صاحب فرزند  بیرون  مسابقات 
شد و ذهنش درگیر آن بود. الان به نظرم در لهستان 

خوب بازی می کند.
هنوز باید مردم ایران را بشناسم

این سوال که مردم  به  تیم ملی در پاسخ  سرمربی 
ایران از شما همچون ولاسکو انتظار دارند، گفت: 
من هنوز باید مردم ایران را بشناسم و این ارتباط 
باید بین ما ایجاد شود. دنیا و زندگی الان قطعا تغییر کرده است. 
ببینیم  باید  اما  انجام نمی دهند  خیلی ها حرف هایی که می زنند را 
چه چیزی برای مردم بهترین است. در این مسیر واقعا گروه خوبی 
برای کار کردن می بینم. این گروه می خواهد برای مردم ایران کار 
کند. به نظرم ابتدا بازیکنان در جلوی این قاب هستند و مطمئنم 

تلاش می کنند بهترین باشند.
حسین خانزاده لباس لوبه را برای آینده اش پوشید

بازی  بازیکنی مثل پوریا حسین خانزاده که  اینکه  پیاتزا در مورد 
خوبی در لیگ ملت ها مقابل هلند و آمریکا داشت و الان ذخیره 
نشین لوبه است آیا انتخاب درستی داشت، بیان کرد: پوریا انتخاب 
کرد در لوبه بازی کند. به هر حال لوبه بازیکنان زیادی دارد. پوریا 
الان ۲۰ سالش است و کادر قوی ای دارند. در مجموع وقتی زیاد 
بازی نکند می توانیم بگوییم انتخاب خوبی نبود. در تمرین خوب 
تمرین می کند. من با مربی بدنساز لوبه صحبت کردم و چیزهای 
خوبی در مورد پوریا گفت. اگر یک سال با این شرایط جلو برود 
آینده اش  برای  را  لباس  این  او  می کند.  بیشتری  بازی  بعد  سال 
پوشید. بازی در ایتالیا خیلی پیچیده است و بازیکنانی که به این 
لیگ می آیند به دنبال رشد و پیشرفت هستند. امیدوارم پوریا هیچ 

مصدومیتی نداشته باشد و رشدش خبر خوبی برایم خواهد بود.
وی در پاسخ به این سوال که توجه به اینکه شما سرمربی ایران 
دارد  وجود  ایران  بازیکنان  برای  شانس  این  آینده  سال  هستید، 
که پیراهن میلانو را بپوشند، گفت: باید مسئولان بالاتر هم برای 
جذب بازیکن نظر بدهند. هر کسی که خوب بازی کند شایستگی 
بازی در رده های بالا را دارد. کسی که خوب باشد همیشه تعهد و 

مسئولیت را برعهده می گیرد.
بردن  بالا  فنی ام  کادر  با  من  هدف  قطعا  گفت:  پایان  در  پیاتزا 
انجام دهیم پیشرفت در  باید  ایران است.چیزی که  سطح والیبال 

کنار هم است.
خوش خبر: خوشحالم دوباره سرپرست هستم

خبر  خوش  امیر  ادامه  در  همچنین  مهر،  خبرنگار  گزارش  به 
گفت:  پیاتزا  خبری  نشست  در  ایران  والیبال  ملی  تیم  سرپرست 
تیم ملی  به عنوان سرپرست در خدمت  خیلی خوشحالم دوباره 

هستم.
وی در مورد لیست اسامی دستیاران که فدراسیون به پیاتزا داده 
شما  به  اگر  شاید  نیست،  غریبی  و  عجیب  لیست  گفت:  است 
می نوشتید.  را  مربیان  این  همه  اسامی  می دادیم  کاغذ  و  قلم  هم 
فدراسیون تنها اسامی این مربیان به همراه سوابق و میزان اشنایی 
انها به زبان انگلیسی را نوشت. ما دو تیم الف و ب خواهیم داشت 
و خیلی از بازیکنان ما در این دو تیم هستند،اما اینکه کدام بازیکن 

در کدام گروه باشد با نظر شخص پیاتزا خواهد بود.
وی گفت: او کاملا مربی حرفه ای و نام آشناست. کار کردن با این 
با او  مربی سختی های خودش را دارد، برنامه ریزی های حرفه ای 
شده که همگی مورد تایید او است، آقای تقوی دست ایشان را باز 
گذاشتند و از برنامه های او کاملا حمایت کند. علی رغم مشکلاتی 
که ممکن است فدراسیون والیبال داشته باشد اما کامل آماده است 

تا دوباره والیبال به روزهای خوب خود برسد.

»اخراج  خواستار  شرایطی  در  پرسپولیس  فوتبال  تیم  هواداران 
درویش« از مدیرعاملی این باشگاه شده اند که مدیریت وی در سه 
سال حضورش با نوسان و کمبودهایی همراه بوده اما اتفاقات مثبت 

هم رقم خورده است.
 شکست پرسپولیس برابر سپاهان در سوپرجام فوتبال ایران انتقاد 
هواداران از عملکرد مدیریتی رضا درویش را به اوج رساند تا آنها 
باشگاه  از مدیریت  انداختن کارزاری خواستار اخراج وی  با راه 
شوند. با این حال هیئت مدیره باشگاه هنوز تصمیمی در این مورد 

اتخاذ نکرده و در حال بررسی شرایط هستند.
پرسپولیس در زمان حضور رضا درویش جام های قهرمانی زیادی 
را در فوتبال ایران به کلکسیون افتخارات خود اضافه کرده است 
که در سایه انتقاداتی که صورت می گیرد لحاظ نمی شود اما از این 

حیث او را می تواند یکی از مدیران پرافتخار این باشگاه دانست.
با این حال پرسش در مورد این که رضا درویش باید از مدیرعاملی 
باشگاه برکنار شود یا همچنان به کارش ادامه دهد نیاز به بررسی 
عملکرد وی در بخش های مختلف دارد. او در شرایطی باشگاه را 
از سوی  باشگاه  این  هزینه های  عمده  بخش  که  می کند  مدیریت 
و  رایزنی  به  نیاز  گذشته  مثل  و  می شود  تأمین  بانکی  کنسرسیوم 

گرفتن اسپانسرهای پرتعداد نیست.
جدایی ستاره ها و شروع انتقادات

بازار نقل  ابتدای  ایران در  قهرمان فصل گذشته لیگ برتر فوتبال 
ایران شرایطی پیچیده را تجربه کرد.  تابستانی فوتبال  انتقالات  و 
عبدی،  مهدی  بیرانوند،  علیرضا  همچون  تیم  این  اصلی  بازیکنان 
مهدی ترابی و دانیال اسماعیلی فر به تراکتور رفتند. علی نعمتی 
هم سر از فولاد خوزستان در آورد و عبدالکریم حسن هم به قطر 
بازگشت تا پرسپولیس نیمی از استخوان بندی اصلی خود را از 

دست بدهد.
از دست دادن سرمربی قهرمان

ستون فقرات فنی پرسپولیس زمانی محکم ترین ضربه را دریافت 
کرد که اوسمار ویه را سرمربی موفق برزیلی نیز حاضر به ماندن در 
پرسپولیس نشد و راهی بوریرام یونایتد تایلند شد تا فشار به رضا 

درویش به خاطر از دست دادن این بازیکنان آغاز شود.
خارجی  مختلف  گزینه های  بررسی  از  پس  پرسپولیس  باشگاه 
در  جدید  سرمربی  عنوان  به  را  گاریدو  کارلوس  خوان  بالاخره 
فصل بیست و چهارم معرفی کرد تا مرد اسپانیایی در فاصله کمتر 
با  تهران شده و  لیگ، وارد  بازی های  به شروع  مانده  ماه  از یک 

تصمیم رضا درویش هدایت این تیم را بر عهده بگیرد.
جدایی علیرضا بیرانوند از پرسپولیس یکی از اهرم های فشار بود

انتخاب های شخصی آقای مدیرعامل
بازیکنانی  تا  شد  باعث  ایران  برتر  لیگ  از  گاریدو  شناخت  عدم 

همچون فرشاد احمدزاده و میلاد محمدی بدون شناخت سرمربی با 
تصمیم رضا درویش مدیرعامل باشگاه جذب شوند. انتخاب هایی 
که برای پر کردن جای خالی ترابی و اسماعیلی فر صورت گرفت 
اما دور رفت بازی های لیگ برتر نشان داد فاصله مهره ها در سیستم 

پرسپولیس زیاد است.
خوب بد زشت رختکن با مدیرعامل

۲۲ دی ماه ۱۴۰۰ وزارت ورزش تصمیم گرفت رضا درویش را به 
عنوان مدیرعامل معرفی کند. او در کوتاه مدت توانست مشکلات 
پرسپولیس را سامان دهد اما همواره رابطه او با نیمکت و رختکن 
لیگ  در  تیم  قهرمانی  از  پس  پرسپولیس  مدیرعامل  بود.  تنش  پر 
اعتراض  تا جرقه  برآورده کند  را  مالی  انتظارات  نتوانست  بیستم 
بازیکنان قدیمی همچون بیرانوند و ترابی با او زده شود. با این حال 
درویش سعی کرد اوضاع را با تمام مشکلات مالی کنترل کند تا 
این تیم پس از یک فصل فاصله گرفتن از جام قهرمانی دوباره اوج 
بگیرد و بتواند در بیست و دومین دوره این مسابقات به جام برسد.

اختلاف با یحیی گل محمدی
مدیرعامل پرسپولیس در روزهای پر از چالش پرسپولیس در لیگ 
بیست و سوم با یحیی گل محمدی اختلافات جدی پیدا کرد تا کار 
به جدایی سرمربی بکشد تا اوسمار ویه را دستیار او هدایت فنی 
را بر عهده بگیرد. ریسک پرسپولیس روی اوسمار جواب مثبت به 
همراه داشت تا این تیم بتواند در فصل گذشته نیز مقام قهرمانی 
را کسب کند اما مدیرعامل سرخ ها با وجود تمام انتقادها از عدم 
حفظ بازیکنان تأثیرگذار و سرمربی تصمیم گرفت روندی متفاوت 

را برای تیمش در فصل جاری منظور کند.
هشتگ تابستان به زمستان رسید

پرسپولیس بدون توجه به موارد فنی و فلسفه فوتبالی که آنها را 
یک دهه گذشته به بیشترین جام های قهرمانی رسانده است سراغ 
انتخاب گاریدو رفت. انتخاب گاریدو در همان ابتدای فصل هم با 
انتقاداتی از درویش همراه شد تا هشتگ: »اخراج درویش« برای 
نخستین بار در تابستان سال جاری نقل طرفداران پرسپولیس در 
فضای مجازی شود. هشتگی تکراری که در زمستان هم رخ داد تا 
مدیرعامل پرسپولیس نزدیک به یک میلیون بار با درخواست اخراج 

خود روبرو شود!
وقت کشی با درویش

انتخاب  معطل  را  پرسپولیس  ماه  یک  از  بیش  گاریدو  برکناری 
فصل  فرمول  از  استفاده  با  داشت  سعی  درویش  کرد.  سرمربی 
گذشته بار دیگر یک نفر از اعضای کادر فنی را سرمربی کند اما 
کریم باقری زیر بار این موضوع نرفت تا تنها به عنوان سرمربی 

موقت هدایت سرخ ها را عهده دار شود.
با این حال اصرارهای درویش کار را به جایی رساند که باقری 

به طور مکرر در مصاحبه های خود اعلام کرد حاضر به پذیرش 
تا مدیرعامل سرخ ها  باعث شد  نیست. همین موضوع  این پست 
هم دیگر قید این موضوع را بزند و چاره ای جز بهانه هایی نظیر 
استقلال سراغ  که  روزهایی  در  درجه یک خارجی  مربی  نیامدن 
پیتسو موسیمانه و سپاهان هم با پاتریس کارترون قرارداد می بندد 

را مطرح کند.
درویش گاهی اوقات هم به مبلغ درخواستی بالای مربیان مد نظر 
باشگاه اشاره کرد تا اینگونه وقت کشی کند تا کار به برگزاری 
در  آنها  و  برسد  باشگاه  مالکان  با  مدیره  هیئت  اضطراری  جلسه 
جلسه یکشنبه گذشته به صراحت اعلام کنند مشکلی با پرداخت 

پول به مربی خارجی ندارند.
کمیته فنی نامشخص

مدیرعامل پرسپولیس از سوی هیئت مدیره مسئول برگزاری ارتباط 
مستقیم با گزینه های سرمربیگری تیم در نقل و انتقالات زمستانی 
را  رزومه ها  کرده  عنوان  مصاحبه ها  در  خودش  اما  است  شده 
کمیته فنی بررسی و اعلام می کند. کمیته ای که اعضایش همچنان 
نامشخص است و گاهی اوقات از کریم باقری و حمید استیلی نام 
برده می شود و گاهی هم اسم مهرداد خانبان در کنار علی پروین 

به چشم می خورد!
مخالفان موافق!

انتخاب  برای  درویش  تعلل های  پرسپولیس  باشگاه  مدیره  هیئت 
آنها  فوری  درخواست  به  کار  تا  نمی تابد  بر  را  جدید  سرمربی 
برسد.  باشگاه  مدیرعامل  سوی  از  جدید  سرمربی  معرفی  برای 
ضرب الاجل هیئت مدیره به مدیرعامل تا فردا سه شنبه پایان پیدا 
می کند اما همان هیئت مدیره نیز همچنان خواستار ادامه همکاری 
با مدیرعاملی هستند که شمع سه سالگی مدیرعاملی اش را ۲۲ دی 
ماه فوت کرد تا در چهارمین سال با جدی ترین مواد روبرو شود.

دارد  پرسپولیس  مدیره  هیئت  در  جدی  مخالفان  که  مدیرعاملی 
جابجایی  به  نسبت  فوری  اقدام  هرگونه  بر  را  فعلًا صبر  آنها  اما 
مدیرعامل ترجیح می دهند تا شاید پس از انتخاب سرمربی جدید 
درویش  علیه  هواداران  میلیونی  هشتگ  به  رسیدگی  وقت  دیگر 

باشد!
تشدید انتقادات هواداران

شکست برابر سپاهان و از دست رفتن جام قهرمانی در سوپرجام 
از  انتقادات  بود،  کرده  تصاحب  را  آن  دوره  چند  پرسپولیس  که 
رضا درویش را به اوج رساند اما هیئت مدیره همچنان نسبت به 
این موضوع واکنشی نداشته و نظاره گر عملکرد مدیرعامل باشگاه 
است. با این حال به نظر می رسد اگر هم قرار باشد تصمیمی گرفته 
شود به پایان فصل و تعیین جایگاه پرسپولیس در جدول موکول 

خواهد شد.

چرا رضا درویش باید از مدیرعاملی پرسپولیس اخراج شود؟

زمان  در  استقلال  ریکاوری  و  استراحت  روزهای  محاسبه 
نشان می دهد. را  آمار عجیبی  پیتسو موسیمانه،  سرمربیگری 

پیتسو موسیمانه، آقای تعطیلات!
شکست  از  بعد  استقلال  مسئولان  که  بود  مهرماه  اواخر   
پیتسو  تهران،  در  ذوب آهن  مقابل  صفر  بر  سه  سنگین 
خود  جدید  سرمربی  عنوان  به  رسمی  طور  به  را  موسیمانه 
امارات  به  باید  بازی  این  از  بعد  آبی پوشان  کردند.  معرفی 
می رفتند تا مقابل النصر عربستان بازی کنند و به همین خاطر 
بروند و سپس  امارات  به  مقرر شد موسیمانه و دستیارانش 
کار خود  رسما  و  بیایند  ایران  به  استقلال  کاروان  با  همراه 

را شروع کنند.
این اتفاق رخ داد و موسیمانه به طور رسمی از روز 3 آبان 
ماه با حضور در تمرین آبی پوشان هدایت استقلال را برعهده 
سرمربی  این  و  گذشته  روز   88 دقیقا  تاریخ  آن  از  گرفت؛ 

آفریقایی هنوز نتوانسته آبی ها را به ثبات برساند.
یکی از موضوعات مهمی که در روزهای گذشته مورد بحث 
آفریقایی  متوجه سرمربی  را  زیادی  انتقادهای  و  قرار گرفته 
استقلال کرده تعطیلی طولانی مدت تمرینات آبی ها در نیم 
فصل بود. موسیمانه بعد از دیدار با سپاهان در هفته پانزدهم 8 
روز تمرینات را تعطیل کرد و خودش هم به کشورش رفت. 
جالب اینکه بعد از شروع تمرینات و بازگشت استقلالی ها از 
اردوی کیش هم او یک روز دیگر )جمعه گذشته( به تیمش 
نیم فصل که کوتاه هم  تعطیلی ها در  تعداد  استراحت داد و 

بود، را افزایش داد.
در  طولانی مدت  تعطیلی  بابت  استقلال  سرمربی  از  انتقاد 
دورانی که اکثر تیم ها مشغول بدنسازی و پوشش نقاط ضعف 
خود بودند، به حدی بالا گرفت که او در نشست خبری روز 
لحنی عجیب گفت:  با  و  پاسخگویی شد  به  یکشنبه مجبور 
»در تعطیلات قهوه نمی خوردیم و بازیکنان ایرانی را رصد 
می کردیم. اینطور نیست که ما تمرینات را تعطیل کنیم و 8 

روز خوش بگذرانیم. ما در تعطیلات هم کار می کردیم.«
سرمربی استقلال در توضیحات خود خستگی بازیکنانش که 
ناشی از مسابقات فشرده قبل از پایان نیم فصل اول بوده و 
تعطیلی طولانی  این  تعداد زیاد مصدومان را دلیل  همچنان 

اعلام کرد و در مقام دفاع از خود برآمد.
اگرچه توضیحات موسیمانه تا حدی استقلالی ها را آرام کرده 
از  مقابل شمس آذر قزوین که یکی  امروز  اما شکست  بود، 
انتقادها را  انگشت  بار دیگر  تیم های قعرنشین جدول است 
به سمت سرمربی آفریقایی برده است. موسیمانه عصر روز 
دوشنبه در ورزشگاه آزادی حتی شعارهایی نیز علیه خودش 
را شنید و دوباره مسائلی از قبیل اینکه این سرمربی به حد 
مطرح  نمی کند  مسابقات  در  مهیای حضور  را  تیمش  کافی 

شود.
کادرفنی  رأس  در  موسیمانه  حضور  روزهای  بررسی  به   
و  ریکاوری   ، تمرینات  تعطیلی های  محاسبه  و  استقلال 

تمرینات بدنی و تاکتیکی پرداخته است.
بررسی ها نشان می دهد پیتسو موسیمانه در مدت 88 روزی 
که هدایت استقلال را برعهده داشته، رأی به تعطیلی ۲3 روز 
از تمرینات تیمش داده است. علاوه بر 9 روزی که اعضای 
استراحت  به  نیم فصل  دو  بین  تعطیلات  در  استقلال  تیم 
کردند، موسیمانه به تناوب بعد از هر بازی به تیمش حداقل 

یک روز استراحت داده است.
سرمربی استقلال بعد از برخی مسابقات تیمش مانند دیدار با 
گل گهر که فاصله آن تا بازی بعدی کم نبوده، بیشتر از یک 
روز استراحت داده است. موسیمانه بعد از دیدار با گل گهر 3 
روز تمرینات را تعطیل کرد و بعد از دیدار آسیایی استقلال 
از سوی  بود.  تعطیل  روز  دو  تمرینات  هم  پاختاکور  مقابل 
برگزار  تمرینات  روز  یک  حداقل  نیز  بازی ها  از  بعد  دیگر 
نشده تا بازیکنان به استراحت بپردازند. موضوعی که نشان 
می دهد استقلالی ها از زمان حضور موسیمانه ۲3 روز به طور 

کامل معاف از تمرین بوده اند.
از زمانی که موسیمانه هدایت استقلال را برعهده داشته، این 
تیم ۱3 بازی رسمی در لیگ برتر، جام حذفی و لیگ نخبگان 
سرمربی  حضور  روز   88 از  روز   ۱3 و  کرده  برگزار  آسیا 

آفریقایی هم با مسابقات تیم سپری شده است.
بازی  از  قبل  روز  حرفه ای  تیم های  همه  دیگر  سوی  از 
تمرین سنگین و تاکتیکی پشت سر نمی گذارند و معمولا به 
می دهد  نشان  مسئله  همین  که  می پردازند  ساده  عرق گیری 
استقلال ۱3 روز دیگر هم نتوانسته تمرین سنگین و پرفشاری 

انجام بدهد.
همچنین در مدت زمان حضور موسیمانه در ایران استقلالی ها 
۱۰ روز هم به ریکاوری بعد از بازی پرداختند که آنجا هم 

تمرین سنگینی نداشته اند!
روز  تعطیلی، ۱3  روز  احتساب ۲3  با  و  در چنین شرایطی 
از  قبل  تمرین سبک  روز  و ۱3  ریکاوری  روز  مسابقه، ۱۰ 
بازی می شود نتیجه گرفت استقلال دست کم در ۵9 روز از 
تاکتیکی ای  تمرین  ایران هیچ  88 روز حضور موسیمانه در 

انجام نداده است!
از این رو می شود اینطور برداشت کرد که استقلالی ها نزدیک 
به یک ماه فرصت انجام تمرینات تاکتیکی از زمان حضور 
موسیمانه داشته اند که از این مدت هم احتمالا در روزهای 
شناخت  مشغول  او  آفریقایی  سرمربی  شدن  استقلالی  اول 
نفرات و آشنایی با ترکیب تیم بوده و تعداد دیگری از این 
زمان  و  کرده  و جسمانی  بدنی  تمرینات  هم صرف  را  ایام 

کافی برای کار تاکتیکی و فنی نداشته است.
گرفت  نتیجه  اینطور  می توان  ارقام  و  اعداد  این  بررسی  با 
عملکرد  به  استقلال  هواداران  و  پیشکسوتان  انتقادهای  که 
موسیمانه به خصوص در ماجرای استراحت زیاد به بازیکنان 
چندان هم بیراه نبوده است. موضوعی که به طور شفاف نشان 
افتخاراتش  و  تجربه  تمام  با  آفریقایی  سرمربی  این  می دهد 
زمان کافی را برای انجام بحث های فنی و تاکتیکی نگذاشته 
و تاثیر این مسئله هم در عدم بهبود شرایط و نتایج استقلال 

قابل مشاهده است.

چرا استقلال متحول نشد
پیتسو موسیمانه، آقای تعطیلات!

را  موسیمانه  نباید  استقلال می گوید  فوتبال  تیم  پیشکسوت 
مقصر شکست برابر شمس آذر بدانیم.

برابر  استقلال  بر صفر  درباره شکست یک  منصور رشیدی 
تیم  این  سقوط  و  برتر  لیگ  شانزدهم  هفته  در  شمس آذر 
بازی  این  در  نظرم  به  کرد:  اظهار  جدول  یازدهم  رده  به 
شمس آذر خوب بازی کرد و با بازیکنان جوانش 9۰ دقیقه 
جنگید و خیلی بهتر از استقلال بودند. البته فروزان بین آنها 
عمکرد بهتری داشت. طبق معمول استقلال هم خوب بازی 
نکرد. یکی دو بازی بهتر بودند و ما گفتیم دفاع این تیم بهتر 

خواهد شد اما اینطور نبود.
دارد  بازیکن  کمبود  استقلال  که  است  درست  افزود:  وی 
برابر شمس آذر نیست. استقلال  و موسیمانه مقصر شکست 
نیاز به بازیکن دارد. هم در خط دفاع و هم در خط هافبک 
نیاز به بازیکن دارد. نمی دانم این مسعود جمعه را از کجا 
این  دارد؟  فرقی  چه  بلانکو  و  رمضانی  با  او  آورده اند؟ 
بازیکن اصلا گلزن و سر زن نیست و صفر را با صفر عوض 
را آورده  بازیکن  این  پرسید چه کسی  باید  کرده اند. اصلا 
است؟ فقط می گفتند او بازیکن آفریقایی است و قد بلندی 
دارد. باز بلانکو جنگندگی داشت اما جمعه جنگندگی ندارد. 

باید پرسید قرارداد این بازیکن چقدر است؟
مدیران  گفت:  خود  صحبت های  از  دیگری  بخش  در  او 
آقای  که  خوشحالیم  ما  و  کرده اند  تغییر  تازگی  به  باشگاه 
نظری جویباری مدیرعامل شده است. او واقعا استقلالی است 
باید  الان  استقلال گذاشته است.  را روی  تمرکزش  و همه 
موسیمانه حمایت شود چون دستش خالی است. سه سال 
قبل بازیکنی چون قایدی در خط حمله بود اما الان به جای 
آنها چه بازیکنانی آورده اند؟ تیم ما از نظر بازیکن و قدرت 
جایگزین  و  رفته اند   خوب  بازیکنان  است.  ضعیف  بدنی 
خوب نیامده است. بازیکنانی چون علی کریمی همه کاره 
زمین بودند اما جایگزین مناسبی در این سال ها به استقلال 

نیامده است.
رشیدی در ادامه گفت: در بازی برابر شمس آذر هیچ کدام 
از بازیکنان استقلال در حد نمره یک هم نبودند. یعنی اگر 
از یک تا ۲۰ نمره بدهیم، یک هم نمی دهم. موسیمانه رامین 
رضاییان را دقیقه 8۰ به زمین آورد اما به هر حال بازیکنان 

عملکرد خوبی نداشتند.
او درباره رتبه یازدهم استقلال هم گفت: اگر استقلال بتواند 
بگیرد  سهمیه  یا  بگیرد  قرار  جدول  صدر  تیم  چهار  جزو 
شاهکار کرده است. استقلال برای اینکه به رتبه تک رقمی 
برسد کار سختی پیش رو دارد. با این بازی هایی که می بینیم 
و هفته به هفته هم نتایج بدتر می شود و بعید می دانم استقلال 

حتی بتواند سهمیه آسیا بگیرد.

که  این  وجود  با  گفت:  نفره  هفت  فوتبال  انجمن  رییس 
قهرمان جهان هستیم اما چون باشگاه فعالی در فوتبال هفت 
نفره نداریم متاسفانه ۲ سال است که سهمیه جهانی خود را 

از دست می دهیم.
جواد مقدسی در گفت وگو با ایسنا، در پاسخ به این پرسش 
که چه برنامه ای برای تیم فوتبال هفت نفره بعد از قهرمانی 
در مسابقات جهانی اسپانیا دارید، اظهار کرد: در حال حاضر 
نفره  هفت  فوتبال  قهرمانی کشور  مسابقات  برگزاری  پیگیر 
مردان در بهمن ماه هستیم که البته سعی داریم برای نخستین 
بار فوتبال پنج نفره بانوان را نیز پس از برگزاری مسابقات 
قهرمانی کشور راه اندازی و آن ها را نیز به مسابقات برون 

مرزی اعزام کنیم.
وی درباره برگزاری اردوی تیم ملی فوتبال هفت نفره مردان 
گفت: چون مسابقه ای نداریم ضرورتی برای برگزاری اردو 
نیست، البته به دنبال آن هستم که ابتدا با برگزاری مسابقات 
از  بعد  و  شناسایی  را  برتر  استعدادهای  کشور  قهرمانی 
مشخص شدن نفرات اصلی، اردوی تیم ملی را برپا کنیم. به 
هر صورت قهرمانی کشور فرصت خوبی است تا بازیکنان 
ضمن محک و ارزیابی خود از نظر بعد فنی نیز خود را آماده 

نگه دارند تا دچار افت نشوند.
رییس انجمن فوتبال هفت نفره با بیان این که ۲ سال است 
فعال  باشگاه  نداشتن  به خاطر  را  باشگاه های جهان  سهمیه 
نفره از دست می دهیم، تصریح کرد: سال  در فوتبال هفت 
در  جهان  های  باشگاه  نفره  هفت  فوتبال  مسابقات  گذشته 
ایتالیا برگزار شد که به دلیل نداشتن هیچ باشگاه فعالی در 
فوتبال هفت نفره این سهمیه را از دست دادیم. امسال نیز 
با وجود این که در اسپانیا قهرمان جهان شدیم اما متاسفانه 
چون هیچ باشگاهی در فوتبال هفت نفره فعالیت نمی کند 
سال آینده نیز که این مسابقات در اردیبهشت برگزار می شود 

شاید دوباره سهمیه جهانی را از دست بدهیم.
مقدسی ادامه داد: البته با چند باشگاه در این زمینه صحبت 
کردیم اما هیچ باشگاهی حاضر به تیمداری در فوتبال هفت 

نفره نیست.
مهم ترین  از  یکی  گفت:  نفره  هفت  فوتبال  انجمن  رییس 
آوران  مدال  از  تجلیل  مراسم  برگزاری  ما  برای  اولویت ها 
سوی  از  قضیه  این  پیگیر  اسپانیاست،  جهانی  مسابقات 
وزارت ورزش هستیم تا پاداش آن ها قبل از پایان سال داده 
شود. بسیاری از این بازیکنان مشکل اشتغال دارند و زندگی 

خود را با شرایط سختی سپری می کنند.
بازیکن   ۱3 حاضر  حال  در  کرد:  خاطرنشان  پایان  در  وی 
رییس  حسینی  که  قولی  طبق  امیدوارم  که  داریم  بیکار 
ارگان ها  در  بازیکنان  این  استخدام  برای  بهزیستی  سازمان 
و سازمان های مختلف داده است زودتر مشکل اشتغال این 

بازیکنان حل شود.

رشیدی: 
چه کسی جمعه را به استقلال آورده است؟

 صفر را با صفر عوض کرده اند

رییس انجمن فوتبال هفت نفره:
قهرمان جهانیم اما حتی یک باشگاه 

هم نداریم!



وزیر اقتصاد مطرح کرد
نگران آمدن ترامپ نیستیم

وزیر امور اقتصادی و دارایی با بیان اینکه برای دولت جدید 
اظهار  کنند،  عمل  عاقلانه  امیدواریم  و  داریم  برنامه  آمریکا 

داشت: نگران آمدن ترامپ نیسیتم و برای آن برنامه داریم. 
»عبدالناصر همتی« در گفت وگوی ویژه خبری شبکه خبر با بیان 
این مطلب افزود: برای ترامپ برنامه داریم و جلسات متعددی 
در این خصوص برگزار می کنیم و امیدواریم عاقلانه فکر کنند 

و دولت بعد از آنها خودشان بعدها گفتند که از فشار 
حداکثری نتیجه نگرفتند و این طرح شکست خورده 

است. 
 ۹۹ در  است  ها  آمریکایی  اعتراف  این  گفت:  وی 
شمسی،  درآمد نفتی ما به هشت میلیارد دلار رسید هر 
چند کرونا هم به آن افزوده شد اما دیدم که ما ادامه 
دادیم البته قبول دارم که این موضوعات به مردم فشار 
امروز هم فشار می آورد و مشکلات زیادی  آورد و 
این  نمی خواهیم  و  است  آمده  بوجود  ما  مردم  برای 
موارد را نادیده بگیریم اما پیش بینی های لازم را کرده 

ایم.
همتی گفت: اینها بازی های حیثیتی است و کشور ما 
نیز می خواهد اراده خود را نشان دهد و آنها هم می 
خواهند فشار را بیشتر کنند و فکر می کنم همانطور که 
در سال ۹۷ و ۹۸  آن دوران فشار را گذراندیم، در ادامه 
نیز می گذرانیم اما در نهایت امیدوارم آنها عاقلانه عمل 

کنند و اقدام گذاشته خود را تکرار نکنند.
گسترش همکاری با کشورهای منطقه در دستور کار دولت 

است
روابط  گفت:  از سخنان خود  دیگری  بخش  در  اقتصاد  وزیر 
اقتصادی ایران با همسایگان در دولت چهاردهم روزبرو بهتر 
شده است و با ادامه این روند، امیدواریم هر روز تراز تجاری 
ایران با همسایگان بهبود یابد ضمن اینکه گسترش همکاری با 

کشورهای منطقه در دستور کار دولت است.
و  دوست  کشورهای  با  اقتصادی  همکاری های  افزود:  وی 
است  این  ما  اقتصادی  راهبرد  و  داده ایم  گسترش  را  همسایه 
و تلاش داریم با پیوند دادن اقتصاد ایران به کشورهای منطقه 
وضعیت اقتصادی کشور را بهبود بخشیم و در همین راستا برای 
اجلاس دی هشت به مصر رفتیم و دیدارهای خوبی با مقامات 
این کشور داشتیم و بنا شد روابط اقتصادی با این کشور نیز 
گسترش یابد، تاجیکستان دیگر سفری بود که در این چارچوب 
انجام شد، در یک سال گذشته ۵۰ درصد رشد اقتصادی ما با 
این کشور بوده و به ۳۸۰ میلیون دلار رسیده است، روابط ما 
با این کشور بسیار خوب است و فکر می کنیم می توانیم آن را 

بیشتر از این ها گسترش دهیم.
وی گفت: پیمانکاران ما در این کشور فعال هستند و پتانسیل 
طرفی  از  داریم،  کشور  این  با  روابط  گسترش  برای  بالایی 
یابد و حتی  بنا دارند روابط گسترش  نیز  این کشور  مقامات 
قرار است رفت و آمد مردم دو کشور بیشتر شود و این موضوع 
می تواند به روابط اقتصادی کمک کند، هدف گذاری در دولت 
قبل نیم میلیارد دلار بود و فکر می کنم تا چهار سال آینده بتوانیم 

آن را به یک میلیارد دلار برسانیم.
به  که  اموری  هرگونه  در خصوص  تاجیکستان  گفت:  همتی 
امور ساختمان و مهندسی مربوط است به تکنولوژی ایران نیاز 
این کشور صحبت  در  هم  ایرانی  اقتصادی  فعالان  با  و  دارد 
کردم، دو ماه پیش هم در ازبکستان بودم و زمینه های زیادی 
برای مشارکت داریم، اگر بتوانیم تراز تجاری در تاجیکستان را 
به یک میلیارد دلار برسانیم جمع همکاری های تجاری با این 

کشورها به رقم قابل توجه ای خواهد رسید.
وزیر اقتصاد گفت: روندی که با روسیه آغاز کرده ایم می توانند 
ایران  اقتصاد  به  اینها  همگی  و  کند  قبل  از  بهتر  را  شرایط 
داشتیم،  روسیه  با  که  مدتی  بلند  جامع  توافق  می کند،  کمک 
فرهنگی  اقتصادی،  توسعه روابط سیاسی،  برای  پایه محکمی 
و اجتماعی است و باعث سرمایه گذاری خارجی در دو کشور 
می شود ضمن اینکه باعث بهبود روابط بانکی می شود و پلتفرم 
همکاری های متنوع ایجاد شده است و بخش اقتصادی انگونه 
که است معتقد است دو کشور آمادگی دارند روابط خود را در 

همه حوزه ها گسترش دهند.
به  دلاری  میلیارد  پنج  اعتباری  خط  روس ها  قبلا  گفت:  وی 

ایران داده بودند، اما پیگیری های داخلی در ایران جدی نبود و 
نتوانسیتم از آن استفاده کنیم، پروژه ریل رشت آستارا را داریم، 
نیروگاه سیریک و فاز دو و سه نیروگاه هسته ای بوشهر را داریم 
که قرار شد از این خط اعتباری برای آن ها استفاده کنیم، رشت 
و استارا جزو اولویت های ما است که در چارچوب کریدور 
شمال و جنوب قرار می گیرد که به دنبال آن هستیم و گلایه 

ولادیمیر پوتین رئیس جمهوری روسیه نیز همین بود که چرا 
این پروژه کند پیش می رود.

وزیر امور اقتصادی و روسیه گفت: به نظر من کندی این پروژه 
به تملک زمین ها در ایران است که به طرف ایرانی برمی گردد 
که رئیس جمهور ایران دستور دادند به سرعت این موضوع حل 
شود و با توجه به اینکه مبالغی از ۵ میلیارد دلار اعتبار می ماند 
را می توانیم آن را در پروژه های دیگر ادامه دهیم، پنج پروژه 
نفتی در شمال و جنوب یک مقدار کند بود که امروز سرعت 

بیشتری گرفته است.
بازاری که اوراسیا برای ما ایجاد می کند قابلیت تحریم از 

طرف آمریکا ندارد
با  تجاری  تبادلات  ادامه در خصوص حجم  در  اقتصاد  وزیر 
کشورهای عضو اوراسیا گفت: امروز حجم تبادلات اقتصادی 
بین  تعادل  برقراری  و  است  دلار  میلیارد  چهار  روسیه  با  ما 
صادرات ما و روسیه مورد تأکید ما است و در حال حاضر 
واردات از روسیه به ایران ۳ برابر ایران به روسیه است که ما 
به دنبال آن هستیم که توازنی دراین زمینه ایجاد کنیم چرا که 
ماموریت اصلی وزارت اقتصاد افزایش تولید و بزرگ کردن 
کیک اقتصاد ایران است ضمن اینکه به روند اقتصادی کشور 
خوش بین هستم و ذخایر استراتژیک طلای کشور را افزایش 

دادیم.
همتی تصریح کرد: مهمترین محور کار ما تولید است و باید 
کیک اقتصاد را بزرگ کنیم و ماموریت اصلی وزارت اقتصاد 
این است و برای بزرگ کردن کیک اقتصاد و افزایش صادرات 
دوم  کنید،  فراهم  را  کار  و  کسب  محیط  اولا  که  است  لازم 
اقتصاد را رقابتی کنیم و سومی از انحصار و قیمت دستوری 
دوری کنیم و اینها راهبردهای است می خواهیم در چارچوب 
آن به تولید توجه شود.در خصوص تحقق درآمدهای مالیاتی 
دغدغه ای نداریم عدم تحقق دریافت های مالیاتی به چهارماه اول 
سا برمی گردد که به شهادت رئیس جمهوری برمی گردد و بعد 
از آن چهار ماهی کشور دچار بلاتکلیفی شد و ما سریع شروع 
کردیم برای حل و فصل مشکل و به دولت قول دادیم که به 
نیز ۱۲۰ درصد به  ۹۵ درصد برسانیم این وضعیت را دولت 
وظایف یک هزار و ۱۲۰ برای دولت تکلیف کرد و همکاران 
ما به شدت مشغول هستند طبق آمار امروز ۹۱ درصد نسبت به 
بودجه ۱۰ ماهه تحقق یافته است و فکر می کنم بهمن و اسفند 
به رقم قابل توجه ای برسیم و نگرانی از طرف تحقق درآمدهای 

مالیاتی ندارم.
وزیر اقتصادی گفت: اخذ مالیاتی سیستمی شده است و تنها 
انجام می شود، کار  به صورت ممیزی و مراجعه ای  ۵ درصد 
ممیزی ما کم نشده است بلکه هوشمند شده است و فعالیت 
مالیاتی دارد پیگیری می شود و ۱۳۰ همت عوارض توزیعی به 
وزارت کشور و شهرداری ها داشتیم و ۳۶ همت به شهرداری ها 

و  داشتیم  را  واردکنندگان  مالیات  استرداد  همت   ۲۲ دادیم، 
امروز مالیات دهنده ها را به پروژه ها وصل کرده ایم و خودشان 
می توانند انتخاب کنند مالیات ها کجا خرج شود و ۳۵۰ مالیات 
دهنده خودشان انتخاب کرده اند که مالیاتشان در کدام پروژه ها 

خرج شود.
تمام تلاش همکاران ما این است که سیستمی شود، امروز ۸۰ 
به  درصد انصاف سیستمی است و مابقی ۱۰۰ درصد 
صورت سیستمی است و در تمام حوزه ها خوب پیش 
رفته ایم و خیلی ها خود اظهاری شده است و ما به عنوان 
پایدار بر بودجه روی مالیات تاکید داریم و برنامه هفتم 
هم تاکید دارد و وزارت اقتصاد هم تاکید دارد آن را 
قابل  نیز  کشور  درصدی  رشد هشت  و  ببخشد  تحقق 

قبول است.
بهره وری برای رسیدن به رشد 8 درصدی با دادن 

امور به بخش خصوصی ممکن می شود
همتی گفت: هر اقدامی که می توانیم انجام دهیم برای 
رشد هشت درصدی باید انجام دهیم، باید به بهره وری 
را  کار  اگر  دهیم  افزایش  را  وری  بهره  باید  و  برسیم 
بالا  بهره وری خودبه خود  بدهیم  به بخش خصوصی 

می رود
وزیر اقتصاد اظهار داشت: برای بالا بردن بهره وری نیاز 
به آموزش، توجه به تولیدهای دانش بنایان داریم و در 
بانک های ما به تولید کنندگان دانش بنیان توجه ویژه می شود، 
اند، هر چند به  نیز به این موضوع تاکید کرده  رهبری معظم 
منتظر شدیم  انتقادهایی داریم، هر چه  وضعیت کسب و کار 
دستگاه ها مجوز صادر کنند صادر نرکدند و ما مجبور شدیم ۱۸ 

هزار مجوز صادر کنیم چرا که روند کم بود.
وی افزود: برای رشد اقتصادی باید سرمایه گذاری کنیم، امروز 
رقم  اولین  پیش  هفته  دو  بگیریم،  جدی  را  مولدسازی  باید 
مولدسازی بالای ۳۵ همتی را در اصفهان تحقق بخشیدیم که 
برای آب شرب مردم اصفهان محقق خواهد شد، برای امسال 
۴۵ همت در نظر گرفته شده بود که تنها یک مورد ۳۵ همت 

شد.
همتی گفت: ارزش افزوده ای که مولدسازی ایجاد می کند بسیار 
مهم است و دولت باید این کار را بکند و امسال این موضوع 

تحقق پیدا می کند
وزیر اقتصاد گفت: رشد هشت درصدی امسال اتفاق نمی افتد 
اما  انجام دهیم،  بر اساس منابعی که داریم می توانیم  چرا که 
روش هایی که می توانیم بهره وری را بالا ببریم را باید تقویت 
کنیم امروز بهره وری نقشی ندارد، اما وقتی می گوییم می خواهیم 
سرمایه گذاری بیاریم این کمک می کند چرا که هدف ما بهره 

وری است و در این مسیر گام خواهیم برداشت.
روند بورس خوب است و به آن کمک هم می کنیم

وزیر اقتصاد گفت: برخی اوقات می بینم برخی دوستان وقتی 
بازار بورس دو روز قرمز می شود، نگران می شوند در حالی که 
این وضعیت در بورس طبیعتی است چرا که نمی شود انتظار 
آن  در  ریکس هایی  و  باشد  سبز  بورس  بازار  روز  هر  داشت 
وجود دارد و زمانی نیاز به استراحت دارد و به قول تکنیکال ها 
بورس به سقفی می خورد و برمی گردد و باز این مسیر را ادامه 
می دهد.همتی گفت: بنابراین به نظر من روند بورس خوب است 

و هر کمکی لازم باشد به بورس می کنیم.
وی افزود: از اول هم گفتم حمایت جدی از بورس خواهیم 
کرد و این حمایت پایدار خواهد بود و فعالان بورسی مطمئن 
بورس  تاکنون  شهریور  از  و  هستیم  آن ها  کنار  در  که  باشند 
ایران ۳۵ درصد رشد داشته است و البته برخی سهام ها بیشتر و 

صندوق های سهامی خیلی بیشتر رشده داشته اند.
این است و نمی خواهیم قول  ما  اقتصاد گفت: سیاست  وزیر 
خاصی بدهم اما از بورس پیشتیبانی می کنیم وسیاست دولت 
همین است چرا که خیلی از مسائل ما را بورس حل می کند 
تامین مالی خود را می خواهیم از  البته نمی خواهم بگویم که 
بورس حل کنیم بلکه می خواهم بگویم وقتی بورس عمیق شود 
اقتصاد کشور رونق پیدا می کند.وی در پاسخ به پرسشی که از 
طیب نیا در دولت خبری نیست، گفت: ایشان به کربلا رفته اند و 
خوبی مشاور این است که به سفرهای بلند مدت می تواند برود 

و ان شاءالله به دولت کمک خواهند کرد.

اظهارات ضدایرانی ترامپ در اولین روز بازگشت به کاخ سفید

بایرام اف:

 در حال بررسی گزینه های جایگزین زنگه زور هستیم

رئیس جمهور آمریکا در اولین روز بازگشت به کاخ سفید، 
بین المللی  مختلف  مسائل  درباره  همچنین  و  ایران  علیه 

صحبت کرد.  
ایسنا، »دونالد ترامپ« رئیس جمهور آمریکا که  به گزارش 
برگزار شد، مدعی حمایت  او روز دوشنبه  مراسم تحلیف 

ایران از تروریسم شد. 
ترامپ بامداد سه شنبه مدعی شد: »ما بازگشتیم تا ایران را 
تامین  برای  نفت  پول  از  آن  بهره برداری  و  کنیم  پاسخگو 

مالی سازمان های تروریستی را متوقف کنیم«. 
او در مراسمی در واشنگتن مدعی شد که »ایران ورشکسته 
شده بود و نمی توانست به حماس و حزب الله کمک کند«.  
ترامپ بار دیگر مدعی شد اگر رئیس جمهور بود، عملیات 
برای  پولی  ایران  و  نمی پیوست  به وقوع  الاقصی«  »طوفان 

حزب الله و حماس نداشت. 
اعلام  بارها  ایران  ترامپ در حالی است که  اظهارات  این 
و  بود  فلسطینی  کاملا  عملیات  یک  الاقصی  طوفان  کرده 
نیروهای مقاومت نیز بر حسب منافع کشورهای خود اقدام 

می کنند. 
فرمان های  امضای  حین  در  همچنین  آمریکا  رئیس جمهور 
شده  تضعیف  ایران  که  شد  مدعی  سفید  کاخ  در  اجرایی 

است. 
ترامپ به عنوان شاهدی برای ادعای خود به انفجار پیجرها 
سامانه های  به  صهیونیستی  رژیم  حملات  و  لبنان  در 

پدافندی ایران اشاره کرد. 
خارجه  امور  وزیر  عراقچی«  عباس  »سید  این  از  پیش 
مقام های  ادعای  به  واکنش  در  ایران  اسلامی  جمهوری 
گفته  ایران  پدافندی  سامانه های  انهدام  درباره  آمریکایی 
اساس  بر  ما  درون زاست،  ما  دفاعی  توانمندی های  بود: 
از  مرحله  این  به  خودمان  تلاش های  و  توانمندی ها 

توانمندی دفاعی رسیده ایم و آن را توسعه داده ایم. 
او تصریح کرد: اینکه در گوشه و کنار ضرباتی زده شود، 
در زد و خورد امری طبیعی است و ضربه ای زده می شود 
که  است  این  مهم  مسئله  ولی  می شود  وارد  ضربه ای  و 
دید،  اگر ضربه ای  که  نیست  وارداتی  ما  دفاعی  تاسیسات 
بسیار  جایگزینی  کنیم.  جایگزین  و  جبران  را  آن  نتوانیم 
صورت  می شد،  تصور  که  چیزی  از  بهتر  خیلی  و  خوب 
و  برقرار شده  دوباره  پدافندی کشور  سیستم  است.  گرفته 

کامل تر هم خواهد شد.
کسری  ما  گفت:  اروپایی ها  تهدید  با  و  ادامه  در  ترامپ 
یا  با تعرفه ها جبران می کنیم و  اروپا را  اتحادیه  با  تجاری 

اینکه آن ها نفت و گاز را خریداری کنند.
او همچنین گفت از اینکه بایدن همه اعضای خانواده خود 

را عفو کرده است، شگفت زده شده است.
رئیس جمهور آمریکا که مدعی بود نقش اصلی را در توافق 

درباره  گفت  است،  داشته  صهیونیستی  رژیم  و  حماس 
آتش بس اجراشده در غزه مطمئن نیست.

رئیس جمهور  زلنسکی«  »ولودیمیر  که  گفت  همچنین  او 
اوکراین به دنبال توافق با روسیه است.

ترامپ با بیان اینکه ممکن است بزودی با »ولادیمیر پوتین« 
او  همتای روس خود گفت وگو کند، مدعی شد: وضعیت 
حال  در  اوکراین،  با  توافق  کردن  رد  با  او  نیست.  خوب 
نابودی روسیه است. او باید توافق کند. فکر می کنم روسیه 

در دردسر بزرگی خواهد افتاد. 
رئیس جمهور آمریکا در این ارتباط گفت: ما تلاش خواهیم 

کرد به جنگ اوکراین هر چه سریعتر پایان دهیم. 
ترامپ در پاسخ به این سوال که فکر می کند در روز اول 

ریاست جمهوری »دیکتاتور« است، گفت: نه!
در  تقلب  برای  تلاش  به  را  دموکرات ها  همچنین  او 
و  بود  زیاد  بسیار  آرا  فاصله  اما گفت  متهم کرد  انتخابات 

آن ها نتوانستند این کار را انجام دهند.
خرید  احتمالا  کشورش  که  داد  خبر  آمریکا  رئیس جمهور 

نفت از ونزوئلا را متوقف خواهد کرد.
او درباره گرینلند نیز گفت: ما به گرینلند برای حفظ امنیت 

بین المللی نیاز داریم.
عضو  اسپانیا  شد  مدعی  اشتباه  به  آمریکا  رئیس جمهور 

بریکس است.
و کشورهای  برزیل  با  عالی  روابط  که  گفت  همچنین  او   
آمریکای لاتین دارد. ترامپ با این حال گفت که برزیل به 
به برزیل. رئیس جمهور آمریکا  نه آمریکا  نیاز دارد  آمریکا 

همچنین گفت که ونزوئلا را به شدت زیرنظر دارد. 
رئیس جمهور آمریکا تاکید کرد که کشورهای ناتو باید پول 
از تولید  بپردازند یعنی پنج درصد  ائتلاف  این  بیشتری در 

ناخالص داخلی.
او همچنین گفت که به »کیم جونگ اون« رهبر کره شمالی 

علاقمند است.
رئیس جمهور آمریکا همچنین گفت که فکر می کند عربستان 
سعودی به »توافقات ابراهیم« بپیوندند و روابط خود را با 

رژیم صهیونیستی عادی سازی کند.
چراکه  کند  اداره  را  غزه  نمی تواند  حماس  شد  مدعی  او 
»قبلا این کار را به خوبی انجام نداده است، خشونت های 
آنجا  در  بسیاری  کشته های  حالا  و  شده  مرتکب  بسیاری 

به جای مانده است«.
ترامپ با ادعای اینکه حماس به شدت تضعیف شده است، 
شود.  بازسازی  مختلف  راه های  از  می تواند  غزه  گفت: 
آن جا هوای عالی دارد، موقعیت عالی در کنار دریا دارد و 

می توانید کارهای فوق العاده در آنجا انجام دهید«. 
رئیس جمهور آمریکا گفت که ممکن است در سال جاری 

میلادی به چین سفر کند.

عدم  با وجود  باکو  که  کرد  اعلام  آذربایجان  وزیر خارجه 
همکاری ارمنستان، به تلاش های خود برای برقراری ارتباط 
با  و  می دهد  ادامه  نخجوان  و  آذربایجان  غربی  مناطق  بین 
بررسی  در حال  ایران،  به سمت  ارس  بر روی  پل  ساخت 

گزینه های جایگزین برای زنگه زور است. 
به گزارش تسنیم؛ وزیر امور خارجه آذربایجان، اعلام کرد 
بین  ارتباط  ایجاد  برای  خود  تلاش های  به  کشور  این  که 
مناطق غربی و نخجوان، با وجود عدم پیشرفت در مذاکرات 
با ارمنستان بر سر کریدور زنگه زور، ادامه می دهد. بایراموف 
با اشاره به ساخت پل بر روی ارس به سمت ایران، تأکید 
کرد که آذربایجان در حال بررسی چند گزینه جایگزین برای 

زنگه زور است.
که  گفت  خبرنگاران  با  گفتگو  در  بایراموف  جیحون 
»آذربایجان برخلاف ارمنستان، برای ایجاد ارتباطات پایدار 
شده  آزاد  مناطق  اقتصادی  ظرفیت های  توسعه  و  منطقه  در 
از اشغال، به کار بر روی ایجاد ارتباط بین مناطق غربی و 

نخجوان ادامه می دهد«.
و  حمل ونقل  خطوط  »ایجاد  گفت:  باره  این  در  بایراموف 
 ۲۰۲۰ سال  سه جانبه  بیانیه  در  زنگه زور  کریدور  موضوع 
بدون  ارتباط  ایجاد  به  متعهد  ارمنستان  است.  شده  مطرح 

است.  نخجوان  و  آذربایجان  غربی  مناطق  بین  محدودیت 
متأسفانه مذاکراتی که ۴ سال است در این زمینه در جریان 
است، هنوز به نتیجه ای نرسیده است. این روند ادامه خواهد 
برای  و  ارمنستان  برخلاف  آذربایجان  حال،  عین  در  یافت. 
ظرفیت های  توسعه  و  منطقه  در  پایدار  ارتباطات  ایجاد 
اقتصادی مناطق آزاد شده از اشغال، به کار بر روی ایجاد 

ارتباط بین مناطق غربی و نخجوان ادامه می دهد«.
تأکید کرد: »خط آهن جدید  امور خارجه آذربایجان  وزیر 
که به سمت مرز ارمنستان در حال احداث است، در حال 
نزدیک شدن به این مرز است و ساخت پل بر روی رودخانه 
ارس به سمت ایران با سرعت ادامه دارد. ما در حال بررسی 

چند گزینه جایگزین برای زنگه زور هستیم.«

صاحب امتیاز و مدیر مسئول: ابراهیم بهمنی جلالی
لیتوگرافی و چاپ شاخه سبز قم		
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